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Juraj Droba 
 
Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, buďte, prosím, takí láskaví a zaujmite svoje 
miesta, o chvíľu začíname. Mám informáciu o tom, že sme uznášaniaschopní, takže môžeme 
začať rokovanie. Vítam vás v priestoroch Starej tržnice a otváram tým dnešné zastupiteľstvo, 
tak ako vždy dovolím si na úvod poprosiť o zahranie štátnej hymny Slovenskej republiky 
(zaznie štátna hymna). Ďakujem. Dovoľte mi privítať vás všetkých na dnešnom zasadnutí 
v Starej tržnici, ktorú sme zvolili za miesto dnešného rokovania, z dôvodu potreby dodržania 
platných opatrení Úradu verejného zdravotníctva Slovenskej republiky pri ohrození verejného 
zdravia z dôvodu vyhlásenia mimoriadnej situácie a pandémie ochorenia Covid-19. V súlade 
so spomínaným opatrením zo dňa 19. mája 2020 s účinnosťou od 20. mája 2020 sa ukladá 
povinnosť pri zasadnutiach orgánov územnej samosprávy za prítomnosti verejnosti zabezpečiť 
dodržiavanie protiepidemiologických opatrení. Pri vstupe vám bola odmeraná telesná teplota, 
použili ste dezinfekciu rúk, vstúpili s prekrytím horných dýchacích ciest a počas rokovania vás 
prosím o dodržiavanie vzdialenosti od inej osoby minimálne 2 metre. Zároveň v súlade 
s platným Rokovacím poriadkom Zastupiteľstva BSK sa účasť verejnosti priamo v rokovacej 
sále umožňuje do naplnenia kapacity miest na sedenie určených pre verejnosť. Občerstvenie 
ste si našli hygienicky zabalené na stoloch a kávu, prípadne čaj, si môžete vyzdvihnúť na 
poschodí, kde nás opäť hostí a obsluhuje naša stredná odborná škola na Farského ulici. 
Dovoľte, aby som teraz pristúpil k oficiálnej časti nášho dnešného zasadnutia. Zo zasadnutia 
sa ospravedlnili pani poslankyňa Schwartzová, páni poslanci Borguľa a Říha. Oneskorenie 
avizoval aj István Pomichal, ale toho som už videl, je tam, áno. O neskorší príchod poprosil aj 
pán poslanec Krúpa. Skorší odchod nám vopred oznámila pani poslankyňa Lívia Poláchová. 
Konštatujem, že podľa prezenčnej listiny je z celkového počtu 50 poslancov Zastupiteľstva 
BSK na dnešnom zasadnutí prítomných 35 poslankýň a poslancov a v súlade s touto 
informáciou je zrejmé, že zastupiteľstvo je spôsobilé rokovať a uznášať sa v zmysle zákona 
o samosprávnych krajoch. V zmysle článku V bodu 12 platného Rokovacie poriadku 
Zastupiteľstva BSK zastupiteľstvo volí z poslancov troch overovateľov zápisnice. Prikročíme 
teda k voľbe overovateľov zápisnice. Predkladám vám návrhy - navrhujem pani poslankyňu 
Máriu Kiskovú, pána poslanca Vladimíra Dolinaya a pána poslanca Petra Švarala. Má niekto 
z vás iný návrh? Neevidujem žiadny iný návrh, preto, prosím, aby ste sa prezentovali 
a hlasovali za spomenutú trojicu.  
 
Hlasovanie č. 1 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 35 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa 
NEZDRŽAL, týmto konštatujem, že za overovateľov zápisnice z dnešného rokovania boli 
zvolení pani poslankyňa Kisková, pán poslanec Dolinay a pán poslanec Švaral.  
 
V prípade nefunkčnosti elektronického zariadenia určujem za skrutátorov v zmysle článku 
V bod 13 Rokovacie poriadku Zastupiteľstva BSK technikov, ktorých zamestnáva Bratislavský 
samosprávny kraj a dovoľte, aby sme teraz prikročili k ďalšiemu bodu, a tým je voľba návrhovej 
komisie. Predkladám návrhy na nasledovných poslancov do návrhovej komisie – keďže pani 
poslankyňa Aufrichtová sa zo zdravotných dôvodov nezúčastní, tak navrhujeme Jána Buocika, 
pani poslankyňu Vidanovú a pána poslanca Machatu. Má niekto iný návrh? Iný návrh 
neevidujem, takže dovoľte, aby som vás vyzval prezentovať sa a hlasovať teraz. 
 
Hlasovanie č. 2 
 
Ďakujem. Z celkového počtu hlasovalo ZA 36 poslancov a poslankýň, nikto nebol PROTI, nikto 
sa NEZDRŽAL, takže konštatujem, že návrhová komisia bola zvolená v zložení pán poslanec 
Buocik, pani poslankyňa Vidanová a pán poslanec Machata. 
 



Žiadam teraz členov návrhovej komisie, aby zaujali svoje miesta za pracovným stolom 
určeným pre návrhovú komisiu a určili si spomedzi seba predsedníčku, alebo predsedu 
komisie. Nezabudnite si vziať hlasovacie karty, ďakujem.  
 
Pristúpime k schvaľovaniu programu dnešného rokovania zastupiteľstva. Dňa 19. mája vám 
bola doručená Pozvánka na dnešné XVII. pracovné zasadnutie spolu s materiálmi. Na 
spoločnom zasadnutí všetkých komisií sme si dôkladne odprezentovali všetky predložené 
materiály z Pozvánky na dnešné rokovanie. V bode Rôzne vám pani riaditeľka odboru 
stratégie Barbora Lukáčová opätovne aj dnes odprezentuje informačný materiál, s ktorým ste 
boli oboznámení na spoločnom zasadnutí komisií dňa 14. mája 2020, a tiež ste ho obdržali 
včera do elektronických schránok. Jedná sa o informáciu potreba revízie a realokácie 
finančných prostriedkov v rámci IROP pre rozširovanie kapacít základných škôl. Toto bude 
nová zásadná zmena, ak sa nám ju teda podarí presadiť. K bodu číslo 7 máme doposiaľ 
avizované dve požiadavky na vystúpenie, o ktorých budeme hlasovať pri prerokovaní bodu 
číslo 7 v súlade s ustanovení v našom rokovacom poriadku. Má ešte niekto z vás poslancov 
iné návrhy k programu dnešného rokovania? Pán poslanec Bajan, nech sa páči. 
 
Vladimír Bajan 
 
Ďakujem pekne pán predseda. Ja by som rád, keby sme bod 7 vzhľadom na to, že viacerí aj 
keď nie sú u teba prihlásení, musia odísť, aby sme ten bod prerokovali za plnej účasti, či by 
sme bod 7 nemohli preradiť ako bod rokovania bod 2, s tým, ale že som teraz zachytil, že sa 
ti chcú prihlásiť nejakí ľudia na vystúpenie, že či sú tu, a či by mohli, samozrejme, ak budeme 
súhlasiť s preradením bodu 2, aby mohli vystúpiť, aby sme neboli obviňovaní, že niekomu 
umožniť vystúpenie.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ak to bude vôľa väčšiny, tak sa to udeje. 
 
Vladimír Bajan 
 
Dobre, takže oficiálne dávam návrh, aby sa bod 7 preradil ako nový bod 2. 
 
Juraj Droba 
 
Poprosím návrhovú komisiu, aby naformulovala uznesenie, aby sme o tomto bode dali 
hlasovať teraz. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Budeme hlasovať o návrhu pána poslanca Bajana tak, ako bol prednesený, 
čiže, aby bod 7 z Pozvánky bol prerokovaný ako bod číslo 2. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Dovoľte, aby som vás teraz poprosil prezentovať sa a hlasovať za 
návrh, to znamená ZA, že bod číslo 7 bude predradený pred bod číslo 2 a zvyšok poradia 
bodov ostáva nezmenený. 
 
Hlasovanie č. 3 
 
Ďakujem. Konštatujem, že uznesenie prešlo, ZA bolo 33 hlasov, PROTI bol jeden a ZDRŽALI 
sa traja. Takže program dnešného zastupiteľstva sa mení v súlade s tým, ako bol práve 
odhlasovaný. 



 
Konštatujem, že program rokovania XVII. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva BSK, pardón, 
ešte áno, tým, že sa zmenil program, tak vás teraz chcem poprosiť, aby sme prešli 
k hlasovaniu o programe ako celku. Dovoľte, aby som vás poprosil prezentovať sa a hlasovať 
teraz. 
 
Hlasovanie č. 4 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 36 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa 
NEZDRŽAL. Konštatujem, že program bol schválený. 
 
Skôr ako pristúpime k jednotlivým bodom rokovania ešte v rýchlosti by som chcel niekoľko 
technických upozornení. Tlačivá na návrh nového uznesenia a interpelácií vám poskytne 
organizačné oddelenie. Pripomínam, že návrh znenia nového uznesenia, ako aj interpelácia, 
sa predkladá podľa platného rokovacieho poriadku písomne návrhovej komisii a zároveň je 
treba prečítať z vášho miesta tento text do mikrofónu. Prikročme teda už k samotnému 
rokovaniu podľa schváleného programu. 
 
Bod č. 1 
 
Informácia o plnení uznesení Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja s termínom 
plnenia 7. február - 30 apríl 2020. Poprosím pani riaditeľku úradu pani Patríciu Mešťan, aby 
nám tento materiál v krátkosti uviedla. 
 
Patrícia Mešťan 
 
Pán predseda ďakujem veľmi pekne za slovo. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 
predmetom tohto bodu je pravidelný materiál týkajúci sa prehľadu plnenia uznesení 
Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja, v tomto prípade s termínom plnenia 
7. februára – 30. apríla 2020. V časti I. materiálu splnené uznesenia je sumár celkovo 9 
splnených uznesení Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja a v časti II. materiálu 
dlhodobo plnené uznesenia Zastupiteľstva BSK a uznesenia s neskorším termínom plnenia 
nájdete odpočet plnenia celkovo 37 uznesení. V rokovacej sále sú prítomní zástupcovia 
jednotlivých odborov úradu, preto zodpovedanie vašich prípadných k jednotlivým uznesenia 
na zodpovedanie sú samozrejme k dispozícii. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem pani riaditeľka Mešťan a otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Neevidujem 
žiadne prihlášky do rozpravy, takže považujem rozpravu za uzavretú a dávam slovo návrhovej 
komisii, aby prečítala návrh uznsenia. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako nám bolo 
písomne doručené spolu s materiálom. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 
 
Hlasovanie č. 5 
 
Konštatujem, že ZA hlasovalo 39 poslankýň a poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa 
NEZDRŽAL, uznesenie a bod bol prijatý.  



 
Prechádzame teraz k bodu číslo 7, ktorý sa stal novým bodom číslo 2. 
 
Bod č. 2 
 
Návrh na I. zmenu rozpočtu Bratislavského samosprávneho kraja v roku 2020. Nech sa páči, 
s úvodným slovom k predkladanému materiálu, poprosím, aby vystúpil pán Marek Vlčej. 
 
Marek Vlčej 
 
Ďakujem pekne za slovo pán predseda. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, táto 
zmena rozpočtu reaguje na finančný vývoj po pandémii a reaguje vlastne na prognózy 
ministerstva financií, ktoré prostredníctvom Inštitútu finančnej politiky prognózuje pre BSK 
daňových príjmov vo výške zhruba 8 miliónov eur. Tento materiál postupne znázorňuje všetky 
položky, ktoré znižujeme. Sú to také tri okruhy. Prvý okruh sú položky, ktoré sa týkajú úspor 
v bežnej prevádzke. Ďalším okruhom sú položky z investičného plánu, ktoré sa budú posúvať 
do ďalšieho obdobia vzhľadom na vývoj a realizáciu týchto projektov a tretím okruhom sú 
položky, ktoré sa týkajú výdavkov, ktoré sú nad rámec originálnych kompetencií, čo sú 
v prípade BSK dotácie a výdavky do školstva, ktoré sa týkajú odmeňovania pedagogických 
zamestnancov. Čo sa týka finančného vyjadrenia týchto položiek, tak najväčším číslom je 
investičný plán majetkový, kde ideme šetriť zhruba dva milióny. Všetky tieto projekty sa 
presúvajú do ďalšieho obdobia. V rámci ciest šetríme jeden milión, takisto ide o projekty, ktoré 
budeme posúvať. A v rámci eurofondov ide o sumu zhruba jeden a pol milióna, kde reagujeme 
na vývoj týchto projektov a takisto budú posunuté do ďalšieho obdobia. Čo sa týka bežných 
výdavkov, tak tam v každej oblasti sme našli nejaké úspory, ktoré súvisia jednak 
s obmedzením prevádzky a jednak so samotným šetrením. Čo sa týka školstva, tak tam 
šetríme na odmeňovacom systéme v Podprograme 8.9.2., ktorý sa týka dodatočného 
dofinancovania ostatných výdavkov od vzdelávania. Reagujeme napríklad na to, že pôvodne 
naplánované mimoškolské aktivity sa neuskutočnili v plnom rozsahu ako boli naplánované. 
V sociálnej oblasti ide o šetrenie čiastočne na poli neverejných poskytovateľov sociálnych 
služieb a čiastočne v rámci našich poskytovateľov sociálnych služieb. Nižšia suma je v oblasti 
kultúry, čo sa týka originálnych kompetencií, kde šetríme v rámci prevádzky našich kultúrnych 
zariadení. Potom máme ešte jednu položku, ktorú budeme navyšovať, čo je doprava. Ide 
o prímestskú autobusovú dopravu, kde nastal veľký výpadok tržieb vzhľadom na obmedzenie 
mobility obyvateľstva. Vzhľadom na existujúcu legislatívu sme nútení dofinancovať tento 
výpadok tržieb, kde vlastne navrhujeme toto dofinancovanie vo výške 500 tisíc. Potom 
najproblematickejšou položkou sú dotácie v zmysle VZN. Tým, že vlastne ten výpadok postihol 
naše originálne kompetencie, ktoré nedokážeme financovať ani v tom rozsahu, v ktorom sme 
si naplánovali, čiže dotácie preto navrhujeme zrušiť v takmer celom rozsahu, okrem 
individuálnych, nakoľko táto kompetencia nie je naša originálna povinná, a tým, že teda 
nemáme financie ani na naše vlastné kompetencie, tak navrhujeme zrušiť dotácie, najmä čo 
sa týka schémy BRDS a participatívneho rozpočtu a územných dotácií ako celok. To by bolo 
asi z mojej strany všetko. Ďakujem za slovo. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem pánovi Vlčejovi. K tomuto bodu programu evidujem dve požiadavky o vystúpenie 
v rámci tohto programu teda. Dovoľte, aby som dal hlasovať. Vystúpenia hostí, ktorí sa 
prihlásili sú pán Robert Kirchhoff, ktorý je predsedom hodnotiacej komisie BRDS a pani Petra 
Fornayová, ktorá predstavuje platformu Kultúrna Bratislava. To sú dvaja hostia z vonkajšieho 
prostredia a už sa tu hlásia aj poslankyne a poslanci do rozpravy. Takže, dovoľte, aby som 
otvoril rozpravu k tomuto bodu programu. Chcem sa spýtať Matúša Šaraya o vystúpeniach 
hostí, alebo nie? (Matúš Šaray prikývol áno). Takže poprosím vás, aby sme hlasovali 
o možnosti hostí vystúpiť v rozsahu tri minúty na osobu teraz. Nech sa páči, prezentujte sa, 
hlasujte. 



 
Hlasovanie č. 6 
 
ZA hlasovalo 40 poslancov a poslankýň, nikto nebol PROTI a nikto sa NEZDRŽAL, takže 
dovoľte, aby sme dali priestor na vystúpenie našim cteným hosťom, pán Kirchhoff, ak ste 
pripravený, nech sa páči. 
 
Robert Kirchhoff 
 
Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Moje meno je Robert Kirchhoff, som režisér 
a bol som oslovený už druhýkrát, aby som sa stal členom odbornej hodnotiacej komisie 
grantovej schéme Bratislavského samosprávneho kraja na podporu kultúry. Ten druhýkrát, to 
je tento rok, som mal tú česť byť jej predsedom. Ja som si urobil pár poznámok, ktoré budem 
čítať, keďže mám, som limitovaný tým trojminútovým časom. Dovoľte mi tento príhovor 
zdôvodniť takým vysvetlením, ktoré je skôr apelatívne a mieri ku kritériám našej hodnotiacej 
komisie, prečo sme sa rozhodli podporiť projekty, ktoré sme podporili. Chcem povedať na 
začiatok, že dodatočná schéma BSK je podľa môjho názoru naprosto unikátny projekt, ktorý, 
nebojím sa povedať, je unikátny aj v európskom meradle. Vytvára živnú pôdu zázemia, 
samozrejme priestor a istoty. Nechcem a nemám v úmysle hovoriť o tom, čo je kultúra a aký 
jej je zmysle, pretože nepochybujem, že všetci poslanci a poslankyne nejakým rozumným 
spôsobom vnímajú pojem umenie a kultúra aspoň v rovine subjektívnej, čiže vkusu. Mám 
v úmysle na začiatok povedať pár slov o zmysle odbornej komisie. Tá komisia, ktorej som bol 
dvakrát členom má význam hlavne kvôli tomu, aby sme sa na základe odborného hodnotenia 
diskusie dostali z roviny subjektívnej, k objektívnemu hodnoteniu. Také hodnotenie vzniká na 
základe kritérií. Primárne sme prihliadali hlavne na kultúrne podujatia, aktivity, mimo priestoru 
štátom zriaďovaných, dokonca jedno z tých kritérií bolo aj mimo bratislavských, aby nás nikto 
neobviňoval z nejakého brati-centralizmu, ktorých šanca na podporu je malá, ale ich význam 
pre región je mimoriadny. Pritom nemajú veľkú šancu získať sponzorov a iný spôsob dotácie 
je značne limitovaný. Sú ako ohrozené živočíšne a rastlinné druhy, ekotopy, môže tiež ich 
nazvať kultúrotopy, ktoré musíme chrániť, ak sa nám to podarí, budeme na nich právom hrdí, 
pretože reprezentujú nie len región, ale aj naše postoje a myslenie. Pri rozhodovaní sme boli 
limitovaní mimoriadne nízkou čiastkou a vysokým počtom skvelých projektov. Pracovali sme 
so sumou 440 tisíc eur. Zo 440 tisíc eur sa zrazu stala nula. To považujem za absurdné. 
Rovnako ako predstavu, že umenie a kultúra je niečo, čo primárne nepotrebujeme, alebo 
dokonca niečo, čo na spoločnosti parazituje. Ak sa nemýlim, táto suma z hľadiska rozpočtu 
BSK tvorí niečo okolo 0,2 %. A veľmi pochybujem, že zrušenie kultúrnych dotácií vybudujeme 
cestu I. triedy. Stále mám neobytný pocit, že sa jedná o likvidačný ťah, čo by bola veľká chyba. 
Myslím, že nebudem hovoriť len za seba, ak poviem, že sme pripravení aktívne sa zúčastniť 
na diskusii a ešte raz zodpovedne zohľadniť celú nepriaznivú situáciu, aby sme sa spoločne 
pokúsili zachrániť to, čomu sme sa venovali niekoľko mesiacov a čo môže mať ďalší kultúrny 
a spoločenský vývoj regiónu, kultúrny zmysel. Ďakujem za pozornosť.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne a druhou prihlásenou do rozpravy je pani Petra Fornayová, poprosím 
ju, aby prišla k pódiu. 
 
Petra Fornayová 
 
Dobrý deň, vážene panie poslankyne, vážení páni poslanci. Volám sa Petra Fornayová, som 
divadelná režisérka a choreografka a pôsobím v oblasti súčasného tanca a súčasného 
divadla. Momentálne tu zastupujem Kultúrnu Bratislavu, čo je platforma združujúca viacero 
subjektov, nie len umelcov, ale aj rôzne organizácie. Som tu primárne pre to, aby som v mene 
všetkých členov tejto platformy vyjadrila naozaj obrovské znepokojenie nad tým, čo sa 
pravdepodobne dnes udeje, ale my stále dúfame, preto som teda tu, že sa to neudeje. Prejdem 



rovno k veci, myslíme si, nie len ja, ale mnohí z nás, že je to veľmi nebezpečné, paušálne 
škrtnúť kompletne celú dotáciu určené pre kultúru a umenie v Bratislavskom kraji, pretože... 
Ospravedlňujem sa za to trasenie hlasu, ale je to pre mňa veľmi emočná vec, pretože naozaj, 
tú štruktúru BRDS dotačnú schému považujeme za veľmi unikátnu práve preto, že počas 
svojho pôsobenia podporovala projekty nezriaďovanej kultúry a primárne súčasného umenia 
a súhlasím s Robom, že je to naozaj unikátne v celoeurópskom meradle. Akonáhle paušálne 
škrtnete prostriedky, ktoré by mali ísť na umenie a kultúru, podčiarkujem – paušálne, tak 
vlastne vysielate signál, kde vlastne pre vás kultúra a umenie, že kde sa nachádzajú, v nejakej 
hierarchii hodnôt, a teda nevysielate signál priam pozitívny. Zarážajúci je spôsob komunikácie, 
alebo skôr nekomunikácie tohto postoja, pretože vlastne s nami, nás sa nikto nepýtal, že či je 
to dôležité, aký máme na to názor, nikto nezohľadňuje kvalitu, proste sa ide kvantitatívne 
škrtať. Keď si predstavím, že vlastne každá inštitúcia, ktorá podporuje umenie, primárne 
nezriaďované umenie a nezriaďovanú kultúru, by spravila to isté, tak mi pri tej predstave nie 
je úplne dobre. Skúste si to sami pre seba predstaviť, že čo by sa stalo s kultúrou a s umením. 
Už od čias pána Thomasa Hobbesa tu máme nejakú spoločenskú dohodu, alebo termín, ktorý 
hovorí o tom, že, a my si myslíme, že stále tá spoločenská dohoda aj v našom kraji nejako 
panuje, to znamená, že aj tie segmenty, ktoré sú primárne neziskové, alebo ihneď nevidíme 
ich profit, to znamená zdravotníctvo, školstvo a umenie a kultúra, proste musíme podporovať, 
pretože je nám jasný, ten profit, ktorý sa objaví v omnoho dlhšej perspektíve. Nebudem tu 
vydierať pripomenutím, že v čase korony, vlastne nás zachraňovalo umenie, že sme pozerali 
filmy, počúvali hudbu a stále to robíme, ale asi teda trochu budem vydierať a pripomeniem to. 
Pripomeniem to, že za každým umeleckým dielom je obrovská práca a to umenie nás bude 
zachraňovať v čase PO, aby naši deti neskončili len čítaním nejakých obchodných letákov 
a stretávaním sa v obchodných reťazcoch. Tento obchodný leták tu nemám náhodou, 
nechcem robiť reklamu, ale je to celkom vtipné. Veľmi rýchlo na záver, pretože PR manažéri 
spravili geniálnu prácu tohto obchodného reťazca, stačí zameniť slovo potraviny za umenie 
a teda prečítam heslovite dva body. Prvý - prečo je teraz dôležité podporovať lokálne 
slovenské umenie, pretože podporou lokálneho slovenského umenia primárne dávate prácu 
svojim susedom, známym a spoluobčanom. A ďalší veľmi dôležitý bod – slovenskí umelci, 
lokálni, sa starajú o kultiváciu prostredia, pretože kultivované prostredie je dôležitým 
a krásnym miestom pre život a výborne funguje aj ako prirodzený ekosystém, v tomto prípade 
kultúrny. Takže, prosím, majte na pamäti, keď budete hlasovať, že ten kultúrny ekosystém, vy 
ste jeho súčasťou, tejto obrovskej skladačky, ste pre nás dôležití a ten systém je natoľko 
krehký, že sa veľmi ľahko môže rozpadnúť. Ďakujem za pozornosť.  
 
Juraj Droba 
 
Veľmi pekne ďakujem. Predtým, ako dám priestor a otvorím rozpravu, tak dovoľte, aby som 
povedal aj ja pár slov k tomuto bodu. Ďakujem obidvom rečníkom. Chcem vás poprosiť, aby 
ste nevnímali tak, že my nejakým spôsobom spochybňujeme nezriaďovanú kultúru. Ten 
systém hodnotenia v rámci odbornej komisie, bolo to zariadené za môjho predchodcu Freša, 
veľkú prácu na tom urobila Zuzka Šajgalíková. Ja som si ich prácu veľmi vážil a keď po mojom 
nástupe na pozíciu župana bola téma BRDS na stole, verte tomu, že som investoval dosť veľa 
vlastnej energie a času na to, aby som ju obhájil, lebo boli aj snahy a hlasy na to, aby sme 
o tom rozhodovali iba v zastupiteľstve. Ja som s tým nesúhlasil, išiel som aj proti vám 
poslancom, pamätáte si to, jednoducho vnímam, že keď o tom rozhoduje expertná komisia 
mimo nášho úradu a mimo nášho zastupiteľstva, tak je to pridaná hodnota. BRDS ako taká je 
stále v mojom srdci. Chcem vám deklarovať, že urobím všetko pre to, aby sme sa budúci rok 
k nej opäť mohli vrátiť. Je to úplne legitímna aktivita, ale v čase, keď škrtáme, nejdem teraz 
ani ja citovo vydierať, nebudem hovoriť také absurdné prípady s plienkami pre dôchodcov 
a podobne, ale keď ideme škrtať v oblasti sociálnych vecí, keď ideme škrtať v oblasti školstva, 
pričom v školstve sú to naozaj veci ako prefukujúce okná, kde fúka sneh do tried, áno, ešte aj 
také máme v Bratislavskom samosprávnom kraji. Jednoducho tá korona nás postavila pred 
situáciu, ktorú musím nejakým spôsobom riešiť. Nejdem sa rozširovať o teóriu Maslowovej 
pyramídy, ale naozaj úplne na samom prízemí, alebo na tej báze uspokojenia základných 



potrieb. V takom stave dnes rozpočet BSK je, my potrebujeme uspokojiť základné potreby 
a kompetencie župy. Väčšina podujatí sa tento rok, bohužiaľ, kvôli korone, tak či tak nekonala. 
BRDS slúži na podporu projektov a konkrétnych aktivít. My neprispievame, alebo nedávame 
peniaze na prevádzkové náklady, na elektriku, na nájomné a podobne, čiže hovoriť, že ideme 
zaškrtiť niektoré OZetká, a niektorých kultúrnych činovníkov, nie je to pravda. My sme vždy 
prispievali v rámci BRDS na konkrétne aktivity. Opakujem, mnohé z nich sa nekonali, áno, 
niektoré sa presunuli do online priestoru. Jedna vec, ktorú chcem sľúbiť, tento rok bolo 
pričlenených na individuálne dotácie 300 tisíc eur, ktoré v podstate boli niečo ako rezerva 
predsedu vlády, podobne, že som viac menej sám rozhodoval o tom, že načo tieto peniaze 
pôjdu. Čo viem sľúbiť je, že 150 a viac tisíc týchto peňazí pôjde práve na tieto kultúrne 
podujatia nezriaďovanej kultúry, aby sme aspoň nejakú, aspoň aj keď nie hrubú, ale aspoň 
trochu tenkú podušku na tento rok vytvorili. Ja fakt verím, že budúci rok sa nám aj šikovnosťou 
našej pani riaditeľky, nášho vedenia úradu, opäť podarí vrátiť do bežného štandardu. Aj medzi 
vami poslancami sú väčšinou fanúšikovia BRDS, a myslím, že toto bude spoločná vôľa. Nie je 
to o tom, že si tu chceme zlikvidovať niečo, čo naši predchodcovia vybudovali a bolo naozaj 
fungujúce. Čo sa týka výdavkov na kultúru a toto nebudete radi počuť, ale bohužiaľ, je to tak. 
Bratislavský samosprávny kraj investuje ročne viac ako 8 miliónov eur do kultúry. Áno, sú to 
rekonštrukcie divadiel, je to ten hardvér, tá infraštruktúra, ale bez tej by nemohla existovať 
dnes ani ten softwér, ktorý sa v týchto priestoroch deje. Bratislavský samosprávny kraj mal na 
tento rok rozpočet 210 miliónov, z toho 8 miliónov ide na kultúru. Bežné výdavky sú 4 a pol 
milióna, kapitálové 2 a pol a ešte MOSka – Malokarpatské osvetové stredisko v Modre 
900 tisíc z eurofondov. V týchto parametroch – pomer objemu peňazí, ktoré idú do kultúry, 
verzus celkový rozpočet sme asi dvojnásobne lepšie na tom ako mesto Bratislava. Toto nie je 
kritika mesta, iba upozorňujem na to, že BSK dlhodobo a historicky sa kultúre venuje. Takisto 
ak sa porovnávame s inými samosprávnymi krajmi, tak sme na tom, myslím si, že sme v prvej 
dvojke, ani nie v trojke dokonca, ale v prvej dvojke z hľadiska celkových výdavkov na kultúru. 
Takže môj apel na vás a moja prosba je, skúsme tento rok vydržať, nie je to štandardný rok, 
naozaj sme skoro vo vojnovom stave, potrebujem sanovať rozpočet, zistiť ako budeme vedieť 
fungovať ďalšie roky a osobne tu sľubujem, že urobím všetko preto, aby sa BRDS budúci rok 
opäť vrátila. Toľko za mnňa. Otváram rozpravu, nech sa páči. S faktickou poznámkou na moje 
vystúpenie pán poslanec Pekár. 
 
Dušan Pekár 
 
Ďakujem za slovo pán predseda. Pán predseda, chcem Ti vyjadriť úplnú podporu v tom, čo si 
povedal. Stál som pri toho programu Bratislavského regionálneho dotačného programu. 
Stojím, alebo teda aj stál som pri diskusiách, ktoré hovorili akým smerom sa má uberať tento 
program. Ja si myslím, že ten smer je nastavený dobre, ale ty, ale aj tí, ktorí teraz vystúpili 
teraz v rozprave, si musia uvedomiť, že my nejdeme dotačný program – dotačnú schému. My 
musíme zodpovedne reagovať na súčasnú finančnú situáciu, konkrétne v Bratislavskom 
regióne. Preto podporím tento návrh, aj budem hlasovať ZA, za tento bod, pretože nejde tu, 
opakujem, o likvidáciu kultúry, ale zodpovednú reakciu na súčasný stav. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalší s faktickou poznámkou na moje vystúpenie je pán poslanec Bajan. 
 
Vladímír Bajan 
 
Ďakujem pán predseda. Ja budem pokračovať voľne na môjho predrečníka. Ja som veľmi rád, 
že zazneli slová, ktoré si povedal. Kultúra je jediná oblasť z dotačnej schémy, ktorá sa neškrtá. 
Ak si niekto uvedomuje, že 150 tisíc, ktoré si teraz povedal, sa dá na kultúru v čase, kedy 
naozaj ideme škrtať v sociálkach, v školstve, nové envirozáťaže, jednoducho, tak nemôže 
niekto tvrdiť, že likvidujeme kultúru. A už vôbec nie, keď sú tam ďalšie príjmy pre naše 



zariadenia. Takže som prekvapený, že práve po týchto slovách nezaznel potlesk. Ale to je asi 
o niečom inom. Ja vystúpim potom, potom poviem viac. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ja si dovolím povedať, že nevnímam vôbec nejaké iné záujmy, myslím si, že každá 
strana legitímne obhajuje to svoje, čiže ja budem veľmi rád i naďalej diskutovať o tomto. 
Riadne prihlášky do rozpravy. Ako prvá je pani poslankyňa Zuzana Rattajová. 
 
Zuzana Rattajová 
 
Ďakujem za slovo. Ja by som sa tiež rada vyjadrila k predloženému návrhu k tohoročnému 
zrušeniu schémy BRDS. Asi budem trošku obšírnejšia. My máme priamo v zákone definované, 
že čo je kompetenciu samosprávy územného celku a budem citovať: „Zabezpečuje tvorbu 
a plnenie programu sociálneho a ekonomického a kultúrneho rozvoja územia samosprávneho 
kraja.“ Ja som nastúpila do funkcie predsedníčky kultúrnej komisie, pretože som chcela kultúru 
rozvíjať. Venujem sa jej 11 rokov a chcela som, aby kultúra v kraji ožila, rástla, rozvíjala sa 
a aby bola zmysluplná. Odkedy som ja nastúpila, pred 2 a pol rokmi, alebo dvomi rokmi na 
župu, tak vnímam, že kultúra je v závese. Riešia sa vždy prioritne iné veci a myslím si, že 
kultúra je podceňovaná, podhodnotená a ak sa niečo škrtá, tak sa vždy škrtá v kultúre. Možno 
práve preto som bola jeden z mála poslancov, ktorí nehlasovali za Programové vyhlásenie, 
kde paradoxne kultúra ako originálna kompetencia nebola vôbec zaradená ako samostatná 
kapitola. Župa má rozpočet 210 miliónov, z toho 8 miliónov ide na kultúru. Prioritne na chod 
príspevkových organizácií, na ich správu, na ich rekonštrukcie a iba veľmi malá časť týchto 
peňazí ide na reálny rozvoj kultúrnych aktivít v kraji. Práve na toto som ja vnímala, a páve na 
toto pre mňa slúžila schéma BRDS, ktorá podporovala neziskové organizácie, rôzne 
združenia, galérie, jednotlivcov a umelcov, ktorí, ako keby suplovali v tomto župu a rozvíjali 
kultúru v celom kraji. My sme, takto, BRDS je schéma, ktorá je unikátna, už to tu dnes zaznelo, 
je to tak, je to program, alebo je to systém, ktorý inšpiroval mnohé ďalšie župy a myslím si, že 
je to jedinečný projekt. Podpora kultúry v rámci BRDS začínala plus/mínus na milióne eur, na 
900 tisíc. My sme sa dostali po dvoch rokoch na 440 tisíc a pre mňa ten smer nastavený zle 
je. To znamená, že je klesajúci a dnes sa dostávame do momentu, že chceme urobiť aj 
z týchto málo 440 tisíc, čo je 0,2 % celkového rozpočtu župy, chceme urobiť nulu. Ja rozumiem 
tomu, že sme vo veľmi ťažkej situácii, že sme v kríze, že došla korona, ktorú nikto nečakal, 
rozumiem tomu, že treba podporovať zdravotníctvo, školstvo, ale taktiež treba podporovať 
kultúru. Sú tu združenia, ktoré sa presunuli do online, sú tu združenia, ktoré svoje aktivity 
vykonávajú, sú tu umelci, ktorí nahrávali cédečka, ktorí robila filmy, ktorí pracujú aj napriek 
tomu, že tá korona tu je a potrebujú našu podporu. Tak jak ju potrebuje zdravotníctvo, tak jak 
ju potrebuje školstvo, ja nežiadam veľké peniaze, naozaj, ja si myslím, že dnes sa bavíme 
o smiešnych peniazoch. Je to naozaj extrémne malá podpora. Ja som s ňou bojovala už 
v decembri, keď sme schvaľovali rozpočet, ale rozumiem tomu, že aj župa musí niekde hľadať 
úspory. Ale dneska sme naozaj na 0,2 %. Prosím vás, skúsme ich niekde nájsť a myslím si, 
že si to Kultúrna obec a že si to krajská kultúra Bratislavy zaslúži. A práve preto dávam 
a žiadam zmenu, respektíve dávam návrh na hlasovanie, a žiadam zmenu 
v časti A programu 14 predloženého materiálu, aby zostala zachovaná podpora pre kultúru 
v rámci výzvy BRDS vo výšky 440 tisíc, ktorá bola v rozpočte na rok 2020 schválená. Ďakujem 
pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. S faktickou poznámkou na pani poslankyňu Rattajovú vystúpi pani vicežupanka 
Elena Pätoprstá. 
 
 
 



Elena Pätoprstá 
 
Ďakujem. Ja sa vyjadrím k vašim vystúpeniam vo svojom vlastnom príspevku, ale teraz chcem 
reagovať na pani poslankyňu, pretože také sú faktické pripomienky, že musím reagovať iba 
na jej vystúpenie. Ja len chcem vysvetliť, že kam sa posunuli tie financie z tých 900 tisíc na 
kultúru. Presunulo sa 440 tisíc na životné prostredie a asi vám nebudem musieť vysvetľovať, 
aký význam má životné prostredie, pretože mne tiež niekedy slzy vystupujú, čiže sme museli 
škrtať z rozpočtu pre životné prostredie. Dnes tú nie sú ochranári, pretože som investovala 
dosť veľkú energiu nato, aby som im vysvetlila, z akého dôvodu a prečo sme museli škrtať aj 
z tohto rozpočtu, ale chcela som vám dať najavo, že to nešlo na nezmysel, alebo nezmyselné 
veci. Že si uvedomujeme, že je tu aj veľmi dôležitá časť a to je životné prostredie, z tých 
900 tisíc sme nezobrali na niečo nezmysluplné, ale na životné prostredie.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. S faktickou poznámkou na pani poslankyňu Zuzanu Rattajovú reaguje Dušan 
Dvoran. 
 
Dušan Dvoran 
 
Aby som tomu porozumel. To, čo bolo schválené na komisiách a všetko, tých 8 miliónov, 
chcete znížiť o 470 tisíc, alebo dáte návrh, kde v rozpočte Bratislavského kraja zobrať nikomu 
470 tisíc a priradiť ich ku kultúre, aby som vedel, ako to bolo mienené. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Vladimír Dolinay. 
 
Vladimír Dolinay 
 
Ďakujem za slovo. Nedá mi tu nesúhlasiť s mojou predrečníčkou Zuzanou Rattajovou. Jej 
návrh podporím. Tiež sa vyjadrím k poznámke pani vicežupanky, že sa presunuli tie financie 
na životné prostredie. Ale keď sme sa tu bavili aj o priamych kompetenciách, tak životné 
prostredie práve vôbec nie je kompetencia župy, ale tým nespochybňujem, že samozrejme 
musíme myslieť aj životné prostredie. Tu však ide o to, že tieto peniaze boli pôvodne 
alokované na kultúru, na schému BRDS, kde hodnotiaca komisia už zasadla a tie projekty boli 
už aj vyhodnotené. Žiaľ, neprešli potom dotačnou komisiou a neprešli, teda nedostali sa dnes 
na rokovanie tak, aby sme mohli o nich rozhodnúť, že ich schvaľujeme. Žiaľ, prichádzame 
s návrhom, ktorý je naozaj likvidačný pre mnohé malé združenia a malých umelcov 
a z vyjadrení Kultúrnej obce, s mnohými mi nedá nesúhlasiť. Ako napríklad hovorí Bohdan 
Smieška, je to autoritárske rozhodnutie od stola excelovskej tabuľky, ktorá vôbec nevníma 
vážnosť situácie v kontexte toho, že kultúra je dlhodobo na chvoste záujmu. S tým súvisí, že 
naozaj to rozhodnutie od stola tu bolo. Ten proces, ktorým ten návrh sme dostali, je tiež veľmi 
neštandardný, lebo ako komisia kultúry sme vlastne ani o tom nediskutovali. Sme dostali návrh 
v rámci iba v zmene rozpočtu, kde sa celá dotačná schéma ruší, čo považujem za veľmi 
neštandardné. 14. mája, keď sme sedeli všetky komisie na jednom mieste v zasadačke úradu 
- Miestneho úradu Ružinov, vlastne prišiel iba tento návrh, kde sme ako komisia kultúry o tom 
nemohli nejako sa naozaj, že porozprávať, a vzhľadom možno aj na tie okolnosti korony prísť 
k nejakým, dajme tomu alternatívnym návrhom. Taktiež som zachytil vyjadrenie pána župana, 
že je to rozhodnutie poslancov. Poslanci o tom rozhodli na komisiách, pričom niektorí sme sa 
aj zdržali, ale je to rozhodnutie primárne úradu, župa prišla s týmto návrhom so zmenou 
rozpočtu a práve komisia kultúry, kde sme o tom mohli nejako bližšie diskutovať, tak prakticky, 
prakticky o tom ani nerozhodovala. Teda považujem to za rozhodnutie župana, nie, že 
rozhodnutie poslancov. Dovoľte mi, aby som ešte prečítal list pani ministerky kultúry, ktorý sa 
mi dostal práve tesne pred zasadnutím do rúk a ma požiadala, aby som ho tu predniesol. 



(čítanie listu) Vážený pán predseda Bratislavského samosprávneho kraja, vážené pani 
poslankyne a poslanci Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja. Plne si 
uvedomujem, že nemám žiadnu právomoc, nemám ani žiadny zámer zasahovať do vášho 
rozhodovania. Dovoľte mi, obrátiť sa na vás, v tejto neľahkej dobe, kedy na všetkých úrovniach 
prijímať náročné rozhodnutia. Jedno z nich vás čaká dnes, pri zvažovaní zmien rozpočtu kraja 
vrátane výdavkov na kultúru. Chápem závažnosť aspektov, ktoré musíte zohľadniť, výzvy 
a dilemy, pred ktorými stojíte, ktoré v rezorte kultúry riešime každodenne. Kultúra odráža to, 
kým sme, kým sme boli a kým by sme chceli byť. Preto na vás apelujem, aby ste nenechali 
padnúť štyri divadlá, knižnicu, múzeum, osvetové stredisko a nezriaďovanú kultúru 
podporovanú z Bratislavskej regionálnej dotačnej schémy. Ďakujem vám za túto možnosť 
osloviť vás a želám vám veľa múdrosti vo vašom rozhodovaní. S pozdravom Natália Milanová 
(koniec čítania listu). Samozrejme, tu nejde len o tie divadlá, lebo tie máme priamo 
v kompetencii, ale ak tento návrh prejde, ja na júnovom zastupiteľstve sa pokúsim prísť 
s nejakým iným alternatívnym návrhom ako zachovať aspoň akú takú mieru neplošného 
škrtania ako je to navrhnuté teraz. Naozaj verím, že v našej kultúrnej komisii sa o tom ešte 
vážne porozprávame. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ak môžem priamo reagovať, bude to rýchlejšie. Pán poslanec, úrad poskytne plnú súčinnosť 
a môžeme takéto niečo hľadať spolu, dobre? Čiže môžete s tým rátať. Jedna vec, ktorú sme 
zabudli spomenúť, je tá pilná práca hodnotiteľov, tú si veľmi vážim. Viem, že sú to desiatky 
projektov, ktoré ste museli preštudovať, prečítať, o ktorých ste diskutovali vo dvojiciach 
a vyberali ste tie najlepšie. Takže tam je potom tiež otázka na nás, ako na úrad, ako sa 
vysporiadať s tými vyhodnotenými projektami a či sa k nim vrátiť automaticky budúci rok, alebo 
ako hľadať nejaké priebežné riešenia. Čo sa týka, nie, nejdem sa kryť zastupiteľstvom, je to 
plné rozhodnutie úradu, naozaj sme konali v najlepšom vedomí a svedomí. Hľadali sme každé 
jedno euro. Takže nie, nebudem alibistický, beriem to celé na seba. S faktickou poznámkou 
pani poslankyňa Rattajová, nech sa páči. 
 
Zuzana Rattajová 
 
Ďakujem za slovo. Ja len chcem odpovedať pánovi Dvoranovi, že ide teda o zníženie 
celkových škrtov, ktoré sa znížia o 440 tisíc, čiže vo finále budú 7 miliónov 560 tisíc. Takže to 
len odpoveď. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalšia poslankyňa s faktickou poznámkou je pani vicežupanka Pätoprstá. 
 
Elena Pätoprstá 
 
Pán poslanec, ja vás chcem len opraviť. Zákon o samospráve hovorí, že samosprávny kraj pri 
výkone sa stará o všestranný rozvoj a v časti g § 4 podieľa sa na tvorbe a ochrane životného 
prostredia, takže nie je pravda, že by to nebola naša kompetencia. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. S faktickou poznámkou teraz vystúpi pán poslanec Drotován. 
 
Michal Drotován 
 
Ďakujem. Ja by som chcel reagovať na ten list pani ministerky. Lebo som si ho tiež prečítal 
ráno a trošku ma zarazil práve z toho dôvodu, že práve ministerstvo kultúry je to, ktoré by malo 
podporovať kultúru a takisto aj štát by mal stanoviť jasne, čo bude robiť, alebo ako pomôže 



samosprávam pri tých obrovských výpadkoch z príjmu. Takisto my, na samospráve riešime 
šetrenie, škrtanie, ale zatiaľ nám štát nepovedal vôbec ako vykryje očakávaný obrovský pokles 
dane z príjmu fyzických osôb. To znamená, keď štát, ktorý zastupuje aj pani ministerka, ktorý 
nám zatiaľ vôbec, teraz hovorím všeobecne samosprávne povedal ako bude sanovať tie 
milióny, ktoré nám budú chýbať, alebo ako nám pomôže, či nám nejako vôbec pomôže. Teraz 
vyzýva tento štát, aby samospráva zaplatila nejaké financie, konkrétne kultúre, aby ju 
zachránila pred korona krízou. Toto je v podstate vec, ktorá naozaj je veľmi zvláštna, pretože 
práve ministerstvo kultúry pre nich pol milióna, to čo dáva tu samospráva, je relatívne nízka 
suma, ktorú môže kedykoľvek vyčleniť pán Matovič, keď dáva gastrolístky dôchodcom, 
všelikomu už všeličo, jednoducho nie je problém myslím si dať aj pol milióna z kultúry. Takže 
naozaj ma to dosť tak zarazilo. Chápem túto požiadavku v rámci kultúry, ale naozaj, bavme sa 
o tom, že aj všetky dotácie na mládež, na turizmus, šport, životné prostredie, ktoré sú rovnako 
dôležité, dokonca, dúfam, že nikoho neurazím, ale myslím si, že na mládež a prácu s deťmi 
sú dôležitejšie ako na kultúru. A práve z toho dôvodu, že robia aj s telesne postihnutými deťmi, 
s problematickou mládežou a podobne. To sme takisto, alebo v tom návrhu je to škrtnutie. 
Takže, keď tak, bavme sa o tom, že škrtanie všetkých dotácií, alebo neškrtanie všetkých 
dotácií. Lebo baviť sa iba o kultúre je naozaj iba veľmi malý výsek. To znamená, bavme sa 
o tom, že áno, zrušíme všetky dotácie ako to je tu dané na tento rok, alebo nezrušme žiadne 
dotácie, takže by som rád, keby sme tú diskusiu viedli o tom, či sú to dotácie všetky, alebo 
žiadne dotácie, pretože oddeľovať iba kultúru je naozaj nefér voči všetkým ostatným oblastiam. 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Pán poslanec Bajan, nech sa páči s faktickou poznámkou. 
 
Vladimír Bajan 
 
Ďakujem pekne. Ja som trošku zaskočený tým listom takisto. Považujem to absolútne za 
farizejské zo strany pani ministerky, keďže som sa nedopočul koľko miliónov vybavila pre 
kultúru, či už miestu, regionálnu alebo centrálnu a poviem príklad. Nemci dajú tento rok dotáciu 
obciam 54 miliárd euro. Uvedomujem si, že majú približne o stonásobne väčšie HDP ako 
Slovensko, ale viem si predstaviť tú stotinu, čo by dostali mestá a obce. Česi dávajú 10 miliárd 
korún na investície pre regióny a obce a zároveň hľadajú spôsob ako dofinancujú mestá 
a obce. My riešime v jednej hlave, či predĺžime núdzový stav za minútu, ďalšia vec, čiže tie 
priority práve vlády kde sedí ministerka sú úplne iné, ako sanovať normálny život v tejto krajine, 
takže až potom, keď budem počuť koľko peňazí vyboxovala u ministra financií pre miestnu 
a regionálnu kultúru, by som sa vedel vyjadriť k jej listu. Naozaj, vzhľadom na to, že tu nie je, 
nebudem pokračovať týmto spôsobom, ale považujem to za naozaj veľmi veľmi nešťastné. 
Všetko. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. S faktickou poznámkou pán poslanec Dolinay. 
 
Vladimír Dolinay 
 
Ďakujem za slovo. Ja len zareagujem na mojich predrečníkov teraz, v rámci faktických 
poznámok. Nedá mi nesúhlasiť Michal s tým, alebo aj pán Bajan čo spomenul, že áno 
samozrejme aj tu štát veľmi zlyháva pri sanovaní samospráv ako takých. To, že pani ministerka 
sa zastáva kultúry je podľa mňa veľmi legitímne, veď to je jej portfólio. Ale druhá vec, že naozaj 
tu štát už dávno mal sanovať samosprávy, to úplne, že súhlasím. A to, že sa poďme baviť aj 
o iných schémach, ktoré sú zrušované, alebo teda o dotačných schémach, tak súhlasím, len 
ten priestor tu na to nebol. Ja ako člen kultúrnej komisie, kde teda to hodnotenie viem, že 
prešlo, jednoducho je to tuná dnes na stole, a preto sa asi bavíme primárne o tej kultúre, ale 



úplne súhlasím, že áno, chcelo by to nejaké, že koncepčnejšie riešenie, len ten priestor tu na 
to nebol.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. S faktickou poznámkou pani poslankyňa Rattajová. 
 
Zuzana Rattajová 
 
Ja by som chcela len zareagovať na pána Drotována, že ja s tým absolútne súhlasím, a že 
nesúhlasím s tým, aby sa škrtali dotácie BRDS vo všetkých oblastiach. Ja bojujem za kultúru, 
lebo som predsedníčka kultúrnej komisie, lebo sa kultúre venujem. Ja som povedala na 
komisii, ktorú sme mali spoločnú, že si myslím, že BRDS schému treba zachrániť vo všetkých 
štyroch, alebo piatich oblastí, ktoré máme. Čiže ja bojujem za seba, ale je tu priestor na to, 
aby sme bojovali za všetkých, ktorí si tú podporu zaslúžia. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. S príspevkom do rozpravy sa prihlásila pani poslankyňa Augustinič. 
 
Katarína Augustinič 
 
Ďakujem za slovo. Nebudem hovoriť veľa, pretože mnohé ste už povedali predo mnou 
kolegovia. Každopádne tiež som očakávala v tom liste ministerky, že bude nejaké konkrétne 
číslo a bolo to skôr len také deklaratívne a určite by nám pomohlo niečo iné, ako takýto list. 
Každopádne rozumiem aj tomu, že potrebujeme škrtať, čo mňa trošku mrzí, že to škrtanie 
prišlo také, že sme to škrtli úplne a celé bez nejakej ďalšej diskusie, a teda mne sa ozvalo tiež 
veľmi veľa ľudí z rôznych schém, ale teda prevažne tá kultúra je taká najvypuklejšia, kedy 
hovoria, že teda mnohí, že to bude pre nich likvidačné, alebo veľmi obmedzujúce. Ja preto si 
myslím, že sme možno mohli hľadať cestu ako zachováme aspoň časť tej schémy. Ja som za 
škrty, pretože škrtáme úplne všade, ale mohli sme nechať aspoň nejakú časť z tejto schémy 
zachovanú tak, aby sme pomohli aspoň niektorým a aspoň v týchto najťažších časoch. 
Rovnako, ja som si teda preštudovala celý ten materiál, dôvodovú správu, nebolo úplne na 
začiatku presne vysvetlené, že prečo sme stanovili práve 8 miliónov a odvíjame sa presne od 
tejto sumy, pretože na meste máme trošku inú, teda inak to poňali celé, tam tie škrty zatiaľ nie 
sú také, takže sa chcem spýtať, že či ešte naozaj nechceme toto celé prehodnotiť, že 
neuvažujeme do konca roka sa tá situácia ešte trošku zmení, a že by sme hľadali naozaj cesty, 
pán župan, vy ste povedali, že teda ty si povedal, že 150 tisíc dávaš zo svojej rezervy, povedal 
si, že tam je 300 tisíc, tak sa chcem spýtať, že či by si ešte neprihodil trochu. 
 
Juraj Droba 
 
Priamo otázka na mňa, zareagujem hneď. Tých 300 tisíc je tam na to, aby sme ich čo 
najzodpovednejšie rozdelili. Súhlasím s pánom poslancom Drotovánom, kultúra sa vie 
postaviť za seba, sú tu ďalšie tri oblasti, ktoré nejako sa neozvali, ale považujeme ich za 
rovnako dôležité, takže hovorím, 150 určite dedikujeme na kultúrne projekty a na tie, ktoré to 
naozaj najviac potrebujú, rád budem diskutovať aj s predstaviteľmi obce, aby nám oni 
vytipovali, že ktoré projekty sú na tom naozaj zle a potrebujú tento rok zachraňovať. Tých 
zvyšných 150 potom rozdelíme spravodlivo medzi projekty na životné prostredie, regionálny 
rozvoj a šport. Že či sa náhodou situácia do konca roka nezmení, no, ona sa zmení a bude 
ešte horšia ako je teraz. Takže, bohužiaľ, dobré správy nemám. S faktickou poznámkou na 
pani poslankyňu Augustinič sa prihlásil pán poslanec Greksa. 
 
 
 



Marian Greksa 
 
Ďakujem za slovo. Ja som človek z kultúry, celý život žijem z vlastného hrdla, nikdy v živote 
som nemal žiadnu dotáciu, ani nič, nikdy v živote ani som nežiadal, ale nejde o to, ide o to tu, 
že bavíme sa už veľmi zoširoka. Kultúrnej obci vadí to, že sme zrušili 450 tisíc dotáciu, ktoré 
sme pôvodne mali rozdeľovať. Neviem, či si uvedomujete, veď teraz povedal župan, 150 tisíc 
dá na toto, to je tretina. Tretina tej sumy sa v podstate vracia do hry. Tak o čom sa tu bavíme? 
Inde niekde možno sa škrtalo ešte viacej, čiže ja nerozumiem vôbec týmto všetkým 
prihláseným, čo tam sú a o čom sa tu stále rozprávame, pretože je to podľa mňa strata času. 
Tretinu tej sumy sme vrátili do hry. Ja viem, že to je menej, ako sa čaká, a viem, že to nie je 
celých 450 tisíc, ale buďme radi, že sa stalo aspoň to, to mohla byť naozaj nula. Ja si tiež 
osobne myslím, že kultúra je dôležitá a bez kultúry sa nedá žiť, ale proste takáto je situácia. 
Buďme radi, že máme prísľub župana aspoň na 150 tisíc. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Štekláč. 
 
Juraj Štekláč 
 
Dobrý deň. Ďakujem za slovo. Ja by som rád vyjadril svoj osobný postoj, ja si ho nejakým 
spôsobom aj zdôvodním. Asi je to najskôr tak, že teraz v čase epidémie nie je priestor na 
konflikty. Rozumiem tomu, že nie sú peniaze, že sa teda musíme nejakým spôsobom 
uskromniť. Otázka je, že akú štruktúru tomu dáme. Verím tomu, že úrad vyvinul maximálne 
úsilie na to, aby sa tieto veci usporiadali, za čo mu ďakujem. Na druhej strane tí, čo ste ma 
mali možnosť bližšie spoznať, asi poznáte môj vzťah ku kultúre a k nezávislej kultúre, tak 
vzniká pre mňa určitá taká rozporuplná situácia. Viete, táto spoločnosť sa v roku 1989 vďaka 
prozreteľnosti a vďaka osudu zmenila a my sme si vtedy nejakým spôsobom, tak trochu aj 
naivne mysleli, že príde trhové hospodárstvo, prídu peniaze, ktoré vyriešia všetko. Ukázalo sa, 
že nevyriešili všetko, a že teda v tejto spoločnosti to, čo asi chýba, sú nejaké myšlienky, nejaká 
filozofia, nejaké vízie. Ja sa domnievam, že práve tie myšlienky, filozofia, vízie prináša kultúra 
a umenie a tá spoločnosť ich nevyhnutne potrebuje. Domnievam sa, že kultúra a umenie je to, 
čo z nás urobí lepších ľudí a to, čo z nás urobí lepšiu spoločnosť. Preto by som rád svoj postoj 
deklaroval tak, že zaiste pochopíte, že v tomto bode sa zdržím hlasovania. Ďakujem pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším do rozpravy je prihlásený pán poslanec Karman. 
 
Ján Karman 
 
Ďakujem pekne za slovo. Ja sa pokúsim byť čo najstručnejší. Kolegovia, každoročne tu máme 
túto debatu a každoročne sa ozývajú hlasy, či tú celkovú čiastku znížiť, zvýšiť, ako s ňou 
narábať, niekedy sa bavíme o tom, ako hodnotiť, niekedy prečo ten vyhral, druhý ten prehral 
a podobne. A čo sa týka debát o celkovej čiastke a celkovej podpore, teraz sme tu úplne v inej 
situácii a ja sa pýtam. Kedy už k tomu máme pristúpiť, ak nie teraz? Tu nejde o to, že či, že 
kde sa nachádza kultúra v rebríčku našich hodnôt. Na popredných miestach, verím v to, že 
takmer u každého, ktorí tu sedíme. Prečo nás staviate do tej pozície, že keď sa chceme snažiť 
správať zodpovedne, že zrazu kultúra je niekde nízko v rebríčku našich hodnôt. To je 
nezmysel. Dlhodobo tu nadávame na vlády, ktoré sa správajú nezodpovedne, zadlžujú naše 
deti, a my, keď máme narábať zodpovedne s našim rozpočtom tak, aby sme nespôsobili ešte 
väčšiu škodu, tak zrazu som označený ako niekto, pre koho je kultúra nič. To ma naozaj mrzí, 
pretože ešte stále dávame množstvo peňazí do divadla Aréna, Astorka, Bábkového divadla, 
máme tu svoje vlastné inštitúcie a verím tomu, že celý tento program, tak, ako tu bol pred 
rokom, tak tu budúci rok opäť. Myslím si, že teraz jednoducho treba byť solidárni na všetkých 



úrovniach a to, že kultúra má naozaj veľmi ostrý a jasný hlas, to, že ste sem prišli, to, že sa 
viete odprezentovať, možno to celé znie tak, že je to vlastne o vás, ale nie je, je to úplne 
o všetkých. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ďalším v poradí je pán poslanec Dvoran. 
 
Dušan Dvoran 
 
Bolo tu povedané, že škrtáme celú kultúru. Ja chcem povedať, že neškrtáme celú kultúru. My 
škrtáme kultúru, šport, turizmus, životné prostredie, prácu s deťmi, s ľuďmi. V rámci tejto 
schémy. V originálnych kompetenciách, ako môj predrečník hovoril, máme určité kultúrne 
ustanovizne, ktoré sa sanujeme v plnom rozsahu a to ostatné, môžeme a jasne bolo 
povedané, že aj nemusíme. Tiež nie som až tak presvedčený, že kultúra je dusená. Všetci 
viete, že nie som zrovna dáky priateľ Bratislavského dotačného systému, aj keď na druhej 
strane poviem, v rámci svojej obce som veľký fanúšik kultúry, jednoduchej zábavy 
obyvateľstva, ako i športu. Musíme si uvedomiť, že najväčšiu, z toho, čo tu boli vypočítavané 
percentá 0,2 na kultúru, no povedzme si, dostaneme 50 na stredné školy, tomu priradíme 
2,4 milióna našich vecí a stojí nás to školstvo. A z tohto sa vypočítava teraz, že koľko sa 
prispieva na kultúru. Škrtnite všetko preč, okrem podielových daní a nájmov, lebo to je to, 
z čoho v skutočnosti žijeme a to ostatné, ako sú sociálne podniky, stredné školy, to je taký 
dunajský dar pre nás, lebo to, čo dostaneme, k tomu ešte dávame z našich peňazí, aj keby to 
malo byť pokrývať celé. Tam bola otázka, že prečo sa škrtalo tých 8 miliónov, no preto, že 
Rada pre rozpočtovú zodpovednosť nám poslala prognózy, podľa ktorej konáme obce 
a takisto vyššie územné celky. Keď si prepočítam 108 miliónov z podielových daní, je cirka 
9 miliónov mesačne, ktoré dostáva Bratislavský samosprávny kraj. Za máj prišlo 57 % pre 
obce, pravdepodobne aj pre Bratislavský kraj, čo bolo namiesto 9 miliónov zhruba 5,1 milióna. 
A ešte ten jeden zlý mesiac jún, potom už uvidíme, až po prvom júli aká bude stabilizácia, 
takže z týchto 8 miliónov sme vlastne nič iné nespravili, len sme si zatiaľ ušetrili prepad, ktorý 
vieme už teraz v máji, lebo tie čísla máme z minulého týždňa, a pravdepodobne nás to čaká 
ešte v júni, a potom už vývoj júl až koniec roka uvidíme, či sa zastabilizuje. Z tých 470 miliónov, 
keď to vydelíme dvanástimi, na tú kultúru ide zhruba 40 tisíc mesačne, marec, apríl, máj, jún, 
teda štyri mesiace, teraz tie kultúrne podujatia nie sú, ostáva dákych 300 tisíc, aby sa všetko 
rozbehlo v plnom rozsahu od 1. 7. Pri tomto všetkom čo som povedal, teraz si budem trošku 
protirečiť, ale z toho, že som uviedol, že som zástanca a fanúšik kultúry, športu a týchto vecí, 
tak aj v obecnom rozpočte sme dali dole zhruba 30 – 35 %, čo zodpovedá tomu, čo som tu 
hovoril cez tie štyri mesiace. Dovolil by som si navrhnúť jedno uznesenie, ktorým by sme 
dokázali tento problém, tak jak to vnútorne cítim a ja som s tým už prišiel sem, ja som to aj 
oznámil, spraviť, že by Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja súhlasilo 
s presunom 300 tisíc z rezervného fondu roku 2019 do individuálnej dotácie predsedu 
Bratislavského samosprávneho kraja na kultúru, šport, turizmus a životné prostredie. Tým 
pádom, tých 8 miliónov máme ušetrených a vedeli by sme, že tú rezervu, ktorú teraz budeme 
už schvaľovať pri záverečnom účte, že by sa z toho použilo a predseda Bratislavského kraja 
spolu s tými hodnotiacimi komisiami by určili výšku pre jednotlivé podujatia, aby to nebolo 
paušálne pre všetky o percentách, ale aby títo ľudia dokázali toto spraviť. To je môj návrh, lebo 
ani ja v svojej obci kultúru a šport určite nebudem škrtať úplne, ale budem percentuálne o toľko 
škrtať, o koľko Rada pre rozpočtovú zodpovednosť mi bude posielať dole veci.  
 
Juraj Droba 
 
Dobre. Ja len malú faktickú, že my tiež neškrtáme úplne, hovoril som o 8 miliónoch. 
8,035 milióna tento rok Bratislavský samosprávny kraj investuje do oblasti kultúry. S faktickou 
poznámkou na pána poslanca prichádza pán poslanec Bajan. 
 



Vladimír Bajan 
 
Ešte tých 150 tisíc čo si ty spomínal, čiže neškrtáme to úplne všetko, druhá vec je, kolegovi 
Dvoranovi, ešte nemáme schválený záverečný účet, neviem si dosť dobre predstaviť, že by 
sme delili kožu medveďa, ktorého sme ešte nechytili. A druhá vec je, tiež sa obávam, že 
rozpočtové pravidlá samosprávy hovoria o tom, že to môže ísť len na kapitálky, nie na bežné 
účty, čiže toto si treba, potom kým prídeme k tomu bodu. Všetko. 
 
Juraj Droba 
 
Technicky navrhujem, Dušan, aby sme o tom ešte hovorili, nehlasovali o tom na tomto 
zastupiteľstve. 
 
Vladimír Bajan 
 
Pri tom bode hlasujme. 
 
Dušan Dvoran 
 
...havarijné situácie. 
 
Juraj Droba 
 
Dobre. Ďakujem. Ak nebudeš trvať na formulácii uznesenia a hlasovaní na tomto 
zastupiteľstve, tak poďme o tom diskutovať a môžeme to dať na ďalšie zastupiteľstvo. Ďalšou 
prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa Mária Hudáková. 
 
Mária Hudáková 
 
Ešte pred zasadaním komisie som zaslala otázky k I. zmene rozpočtu, dodnes som nedostala 
teda odpovede, hoci pán Vlčej mi potvrdil, že písomne pripravoval. Celkovo k tejto zmene 
chcem zdôrazniť, že podľa teda môjho názoru, nie je to systémové šetrenie, čo sme v tomto 
šetrení navrhli. Je to šetrenie v zmysle posúvania a váľania pred sebou nejakého balíka, 
s ktorým počítame, že ho miniem v budúcom roku. Je to v podstate naprieč všetkými 
programami, buď sa niečo neurobilo, takže tam vzniklo šetrenie, alebo sa niečo posúva na 
budúci rok. Šetrenie v tejto situácii, bohužiaľ, predpovede sú také, že bude len horšie, musí 
byť naozaj systémové. Treba sa naozaj pozrieť na bežné výdavky, ktoré má župa. Mne sa 
celkom osobne páčilo, keď pán župan oslovil všetkých s 10 % znížením príjmov, že 
zamestnanci sa doňho zapojili. My pri tom šetrení budeme musieť začať predovšetkým od 
seba, od seba na župe. Ale v týchto číslach to nie je. Poviem rovno. 
Program 13 Administratíva, je tam šetrenie 100 tisíc eur. Už len pri znížení platu o 10 % od pol 
roka napríklad, to šetrenie by malo byť 400 – 500 tisíc. Treba sa pozrieť na to, koľko máme 
áut. Aké výkony robia naši ľudia a naozaj, nemyslím si, že ušetriť 100 tisíc na administratíve 
je nejaký systémový krok, ktorý by išiel naprieč celým rozpočtom a pokračovali by sme v ňom 
aj v budúcom roku. Toto je len niečo urobme teraz na rýchlo, niečo teraz. Ale naozaj treba 
počítať s tým, že budúci rok bude horší ako je tento. Ďalej, čo sa týka dopravy, tam 
nedochádza k šetreniu, tam len niečo, čo sa nestihne urobiť v tomto roku sa posúva do 
budúceho roku. Očakávala som pri tejto zmene, ktorá prebieha, dúfam teda, pozitívnym 
smerom v Regionálnych cestách Bratislava, že šetrenie bude v tejto spoločnosti na bežných 
výdavkoch s tým, že sa robí audit zmlúv, bude sa prezmluvňovať a podobne. Bežné výdavky 
ostali na úplne tej istej úrovni a posunuli sme len niečo budúceho roku z investičných 
výdavkov, čo sa nestihne urobiť v tomto roku. Podobne Program 1 Plánovanie, manažment 
a kontrola, tiež len posun nejakých fondových výdavkov, takže asi tak. Čo sa týka dotácií, áno, 
keď na niečo jednoducho nemáme, tak nemôžeme dávať dotácie, špeciálne, keď si berieme 
úver, alebo nie je možné z rezervného fondu použiť nebodaj nejaké peniaze na dotácie, tam 



je zákon veľmi prísny, musíme ich použiť len na kapitálové výdavky. Ale možno aj tie dotácie, 
apelujem hlavne na budúci rok, treba vidieť v zmysle udržateľnosti a v zmysle toho, čo naozaj 
potrebujeme. Ja absolútne nepochybujem o tom, že potrebujeme kultúru, aby sme boli 
kultúrni, pretože v ťažkých situáciách naozaj sa ukáže aj tá kultúra národa, ktorú potrebujeme 
pestovať a nie je nič horšie, ak sa nekultúrni ľudia dostanú do krízovej situácie. Končí to 
častokrát veľmi zle. Keď som čítala tento materiál, tak prvé, čo ma napadlo v dotáciách, že by 
sa nemali škrtať na životné prostredie a sociálne veci. Životné prostredie o pár rokov bude 
základným faktorom ekonomickej prosperity akéhokoľvek regiónu. Ale, keď som sa zamyslela 
nad dotáciami, ktoré poskytujeme do životného prostredia, opäť, nie sú to systémové dotácie, 
ktoré by naozaj udržiavali životné prostredie v našom regióne tak, že raz budeme naňho 
doslova ekonomicky doplácať. Takže veľmi ma to netrápi. Čakala som, že sa ozve niekto 
ohľadom sociálneho zabezpečenia, pretože vzhľadom na prichádzajúcu krízu budeme mať 
čím ďalej, tým viac sociálnych problémov a musíme im nejako čeliť. A treba sa na to naozaj 
pripraviť. Či už na oddelení sociálneho zabezpečenia, alebo dotáciami. Moja najväčšia 
poznámka ešte na komisiách bola, že nesúhlasím teda s veľkým šetrením na vzdelávaní. To 
je podobná situácia ako v kultúre, nie je nič horšie, keď sa do krízovej situácie dostanú 
nevzdelaní ľudia a momentálne školstvo čelí absolútne novej výzve. Deti sa učia online. Alebo 
niekde neučia a treba zistiť, alebo urobiť všetko pre to, aby sa učili, aby tieto veci fungovali. 
Prestížne školy v týchto časoch investovali do techniky tak, aby sa deti mohli učiť. Ja neviem, 
máme my nejaké požiadavky z našich škôl, aby sme zabezpečili našim pedagógom laptopy 
a všetku tú techniku, ktorú k tomu potrebujú? Či majú dostatok, vysoké internetové pripojenie 
a podobné veci, či to platia zo svojich, alebo používajú vlastné? Takže nebola som naozaj 
komfortná s tým znížením 800 tisíc, hoci teda bolo mi vysvetlené načo, alebo z čoho je tých 
800 tisíc, ale možno, že sa nemuselo škrtať a použiť na niečo iné, načo skutočne to naše 
školstvo potrebuje, aby nešlo do útlmu, aby sa rozvíjalo. Čo sa týka dopravy. Bod 7. Máme 
tam zase plus 500 tisíc. Všade škrtáme, lebo máme problémy, posúvame a podobne a do 
komunikácií, alebo teda do tejto konkrétnej do dopravy dávame plus 500 tisíc. Je to pre firmu 
Slovak Lines, treba sa pozrieť kto sú majitelia firmy Slovak Lines a možno, že ich požiadať 
nech tiež teda priložia ruku k dielu. Ja nepochybujem o tom, že Slovak Lines mali obrovské 
výpadky, všetky firmy, ktoré zabezpečujú či verejnú, či prímestskú dopravu, či letiská 
a podobne, sú na tom naozaj veľmi zle, ale možno sú iné možnosti a nemusí všetko sanovať 
Bratislavský samosprávny kraj. Ja som ani na komisiách nepodporila túto zmenu, lebo naozaj 
odhliadnuc od týchto detailov, ktoré som tu spomenula, necítim, že by bola systémová 
a predstavovala systémové šetrenie. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Evidujeme súbor všetkých problémov, ktoré ste pomenovali 
a navrhujem, aby sme sa stretli aj s pánom Vlčejom, kľudne si môžeme vysvetliť položku po 
položke, ako sme dospeli k tomu, k čomu sme dospeli. Odovzdám slovo pani riaditeľke úradu 
Mešťan, ktorá odpovie na niektoré z vašich otázok. 
 
Patrícia Mešťan 
 
Ďakujem veľmi pekne pán predseda. Ja budem veľmi stručná. Ja si myslím, že materiál je 
dosť obsiahly a veľmi detailne popísané, tak ako pani poslankyňa Hudáková si to naštudovala, 
za čo jej veľmi pekne ďakujem, ako aj ostatným. Ja chcem povedať, že my zastávame názor 
veľmi konzervatívny, ja sama som taký človek, naše vedenie je tak nastavené, keďže poznáme 
čísla, poznáme prvé predpovede ako vychádzajú, ako bude mať táto korona kríza dopad na 
náš rozpočet. Začali sme sa ako ste si všimli, ako župa stavať aj krokmi veľmi tomu 
zodpovedne a to znamená, že začali sme aj nastavovať podľa príjmov predpokladaných náš 
rozpočet. Ja si nemyslím, a za tým si stojím, že tieto opatrenia, naše prvé rozpočtové, 
upozorňujem, že to je prvé rozpočtové opatrenie, budú horšie prognózy a tie čísla pôjdu inam 
a budeme musieť byť ešte prísnejší. Naozaj sme k tomu pristupovali na dennej báze, sme 
vyhodnocovali s jednotlivými riaditeľmi odborov, činnosti, aktivity, prvé sme išli od úradu, od 



vedenia úradu napriek tomu, že sme boli v 24 hodinovom procese, čo mnohí z vás si nevedia 
ani predstaviť. Keď som hovorila so starostami mestských častí, nemajú taký režim aký mala 
župa. Ak si viete predstaviť, že všetky opatrenia vlády, ktoré v 24 hodinových cykloch 
nastávali, implementáciu robili VÚCečky, kraje, ako prvé. My sme boli v teréne, my sme 
nastavovali čo nikdy nikto tu nerobil a napriek tomu sme pristúpili od vedenia k skráteniu 
platov, ktoré trvajú dodnes a samozrejme sme požiadali, to bola požiadavka na zamestnancov, 
a ja si našich zamestnancov za to veľmi veľmi vážim, že 10 % z osobných príplatkov pristúpili 
a nikto sa neprihlásil a nefrflal. Všetci makali či už doma, alebo na svojich miestach a náš 
krízový tím na stoličkách na župe, čo ostatní boli doma a písali si. Čiže to je prvá vec. Na 
bežné výdavky sme išli na nula, kde sme mohli, tam sme to stiahli. Kde nebolo možné robiť 
aktivity povedali sme si aj cez prázdniny, aj cez prázdniny sa nebudú robiť, ideme na nula. 
Áno, boli všelijaké otázniky, prečo nevieme ako to bude, nevieme aké sú prognózy, čo nikto 
nevie čo táto korona kríza donesie, či bude druhá vlna, my sa musím zodpovedne postaviť, sú 
to verejné financie, tak k tomu pristupujeme a nemôžeme zo dňa na deň potom niekomu 
povedať, že na to nemáme a zatvárame vás, nemôžeme takto fungovať. To znamená, že sme 
urobili škrty tam, kde boli nevyhnutné, tam, kde sme to mohli, tam kde sme to v krátkosti času 
mohli urobiť v I. zmene rozpočtu, znova opakujem v I. zmene rozpočtu, bude II. Čo sa týka 
platov, ja neviem kde ste pani poslankyňa zobrali, že hovoríme o pol roku. My sme k platom 
pristúpili tak sme avizovali poslancom, vám všetkým, že ideme máj a jún, dokonca poslancov 
sme nevyzývali, keďže je zastupiteľstvo. Úrad, zamestnanci majú stále na 90 % svoje platy, 
stále ideme v tom režime, čiže priam ma uráža, keď hovoríte, že nejdem od vnútra, my sme 
išli a stále ideme v tom režime, vrátane mňa a župana. Čiže všetky tieto výdavky kde sme 
mohli, tam sme to stiahli, toto sú prvé reálne čísla a budú vyššie. Toľko za mňa, k jednotlivým 
odborom sú tu riaditelia, vedia vám rozanalyzovať veľmi detailne čo sa týka aj školstva, tam 
sú mimoškolské činnosti, ktoré nefungovali, deti sa učia aj moje deti e-learning, takže 
prirodzene niektoré činnosti ani nemohli na to výdavky ísť, to sú také prirodzené mínusy, škrty, 
kde nikomu neukracujeme, hej? Práve naopak, sa snažíme ešte motivovať inak a detaily čo 
sa týka dopravy, to ide regionálny dopravca 2,5 milióna škrt na tržbách. A strana B. Toto je A. 
Ak si niekto myslíte, že nerobíme všetky možné kroky smerom na ministerstvo financií, tak sa 
mýlite. My sme mali niekoľko kôl rokovaní s ministrom financií, včera bol telefonát, pozvali sme 
ho na župu, ideme komunikovať detailné sektorové kroky kde vieme, kde nám štát vie pomôcť 
zatiaľ nemáme odpovede. Ak niečo dostaneme od štátu, aj my sa budeme tešiť a vieme potom 
rozmýšľať inak. Zatiaľ sme museli zvoliť tento konzervatívny prístup. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Veľmi pekne ďakujem. Iba upozorním, že nenašli ste jediný novinový článok o tom, že 
zamestnanci župy a manažment župy si dobrovoľne znížili platy. Nehovorili sme o tom, 
nechceli sme vytvárať tlak na iné samosprávy, ale my sme fakt sakra začali od seba. Odborári 
sa k tomu postavili rovnako, pre mňa sú všetci zamestnanci župy hrdinovia, bez reptania si 
siahli na 10 % svojich platov, takže za toto im ďakujem. S faktickou poznámkou sa prihlásil 
pán poslanec Greksa. 
 
Marian Greksa 
 
Ďakujem za slovo. Budem reagovať na pani Hudákovú. Ako obyčajne, zase som počul iba 
všeobecné reči. Ja si myslím, že to čo sme si tu vypočuli a zároveň  odpoveď od pani Mešťan, 
si mohli vybaviť ony dve, alebo s úradníkmi si mohla vybaviť v rámci svojej domácej úlohy už 
predtým. Ja to robím tak, že keď niečomu nerozumiem niekde, tak zavolám dotyčnému 
úradníkovi a nechám sa poučiť a nezabíjam zbytočne čas na zastupiteľstve. Počuli sme len 
všeobecné floskule. Prečo sa nepýtate na tej župe? Ale ja viem prečo, pretože tam nie sú 
kamery, aby ste mohli, vy totižto nemáte radi spoluprácu, vy vždy len útočíte, to je najlepšie. 
To sa mi vôbec nepáči a zároveň, nik tu k prvému bodu na šetrení na administratíve, to isté 
ste chceli aj v Senci. Nerozumiem tomu, ako si to vôbec môžete dovoliť, keď naozaj ostatní už 
nerobia, keď to tak berieme, tak tí úradníci aj na župe, aj inde, proste naozaj sú v plnom 



nasadení. Je to veľmi, veľmi nechutné žiadať ich o platy. Znížte si vy svoj vlastný plat, a potom 
o tom rozprávajte. Dovidenia. 
 
Juraj Droba 
 
Ďalší s faktickou poznámkou je pán poslanec Buocik. 
 
Ján Buocik 
 
Ďakujem pekne pán predseda. Ja som sa chcel vyjadriť k tej doprave. Ja už som to hovoril na 
zasadnutí komisie. Ja na jednej strane reflektujem to, že je potrebné si vytvoriť rezervy pre 
výpadok tržieb na strane dopravcu Slovak Lines. V tejto situácii je skoro nepodstatné, že či sa 
jedná o súkromnú firmu, alebo teda čiastočne súkromnú firmu, tam je stále 40 % vlastníkom 
štát cez MH manažment. Ale tá dôležitá vec, ktorú chcem povedať a rozprával som sa o tom 
aj s pánom Vlčejom, je tá, že táto firma podlieha pomoci štátu v rámci prvej pomoci. Tam sú 
na to kategórie 3A a 3B. To znamená, že ten výpadok príjmov, ktorý dnes má na tržbách, bude 
čiastočne sanovaný zo strany štátu. Ja len upozorňujem na to, aby sa pri tomto, pri tej ďalšej 
zmene rozpočtu na toto myslelo, pretože tá firma nejaké penzum peňazí dostane a dnes sa 
dá presne vyrátať, koľko peňazí dostane. Samozrejme, stále nevieme povedať, že aký hlboký 
bude ten prepad na tých tržbách, pretože zrejme nie je úplne všetkým dňom koniec. Len teda 
upozorňujem na to, že už dnes sa dá konkrétne narátať, k dnešnému dňu, na akú vysokú 
dotáciu zo strany štátu táto firma nárok má. Ďakujem pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalší s faktickou poznámkou je pán poslanec Dvoran. 
 
Dušan Dvoran 
 
Ja by som chcel pani Hudákovej povedať. Systémový krok bol rozpočet pre rok 2019. Teraz 
prijímame operatívnu časť na základe situácie, ktorá vznikla. Takisto sme nezatvárali školy, 
sociálne zariadenia, návštevy DSS systémov, ale boli sme k tomu donútení situáciou, ktorá 
vznikla okolo korona vírusu. Preto musím brať, že keď prijmem rozpočet, aby som teraz robil 
takéto veľké zmeny, nie systémové, ale tá situácia, ktorá vznikla u nás na Slovensku, 
v Európe, vo svete nás nútila k týmto operatívnym krokom a ja si myslím, že sú celkom dobré. 
Hovoríte o šetrení, áno, na cestách, kapitálové výdavky takto jak to robím ja, napríklad 
nebudem tento rok dostavovať kuchyňu kultúrneho domu a nebudem dostavovať jedáleň pre 
dôchodcov, posúvam to ďalej, aby som si šetril z rezervy prostriedky, keby bolo treba. Takisto 
je to aj s tými dvomi cestami. Sa nespravia tento rok, alebo keby sa aj nespravili na budúci rok, 
je to posun a pre tento rok je to úspora, lebo sme nútení v rámci peňazí, ktoré prichádzajú pre 
župu tieto opatrenia spraviť. Na druhej strane čo tu bolo povedané o Regionálnej správe ciest 
Bratislavskej, nikdy nebudem súhlasiť so znížením bežných výdavkov. Tieto bežné výdavky 
sú bezpečnosťou pre ľudí. Opravy výtlkov, vodorovné, zvislé značenie, kosenie, značenie 
križovatiek, odbočiek, to je niečo pre bezpečnosť ľudí. No ja by som chcel vidieť toho, ktorý by 
tuná bol proti bezpečnosti ľudí. Znížme na tých cestách tie kapitálové výdavky keď 
potrebujeme, ale zachovajme bezpečnosť ľudí. Ja potom ešte budem pri inom hovoriť ako je 
to možné, že ešte nie sú vonku autá, ktoré by robili výtlky na cestách II. a III. triedy. O takomto 
čase minulý rok všetky výtlky už boli skoro spravené. Konkrétne cesta 1106. A ešte k tým 
platom tých zamestnancov. Pán predseda, ja môžem povedať, že som žiadne znižovanie 
platov pre zamestnancov obecného úradu nespravil, ja v rozpočte vždycky mám rozpočtovaný 
aj 13. plat. Len pre túto chvíľu, vo výplate, ktorú budú mať 15. júla nedostanú 50 % ako bolo, 
dostanú 25 a ostatné budem vidieť v novembri či bude, alebo nebude, ale z toho čo máme 
teraz prácu počas korona krízy, ako sa nám tam ľudia stretajú a za akých okolností robíme, by 
som si netrúfol siahnuť zamestnancom na plat. To je všetko. 
 



Juraj Droba 
 
Ďakujem. S faktickou poznámkou bude reagovať pani poslankyňa Hudáková. 
 
Mária Hudáková 
 
Ja len pre pána Greksu, ktorý možno prepočul, ja som práve veľmi pochválila župu 
a zamestnancov župy, že pristúpili k takémuto kroku, kolektívnemu kroku a na toto obdobie si 
znížili plat. Len podľa mojich výpočtov sa mi to nezdalo, že je to správne číslo, takže, aby bolo 
každému jasné, toto je úžasný krok, ktorého veľa ľudí nie je schopných a župa toto dokázala. 
Čo je naozaj dobré. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. S príspevkom do rozpravy sa prihlásila pani poslankyňa Pätoprstá. 
 
Elena Pätoprstá 
 
Chcela by som reagovať na vystúpenie vás kultúrnikov, ktorí ste ešte vydržali dodnes 
a počúvate nás, čo veľmi oceňujem, pretože počúvanie politikov niekedy nie je až také 
zaujímavé a niekedy sú v tom slová a výrazy, ktorým nerozumieme. Myslím si, že cítite 
a dostali ste na odpoveď na svoju obavu a otázku, či to bol likvidačný ťah. Myslím si, že 
a pevne verím, že veríte nám, že toto nie je likvidačný ťah, a že sa budeme snažiť túto schému 
znovu otvoriť a čím skôr ju obnoviť, pretože nám na tom záleží. Že ten signál, ktorý ste cítili 
a tú obavu sme už zažehnali. Druhá vec, ktorú ste nám vytkli, bola nekomunikácia, myslím si, 
že máte pravdu. Bolo to preto, že sa do poslednej chvíle rozmýšľalo nad tým, ako to urobiť, či 
ísť so znižovaním pre všetky časti, čiže aj pre životné prostredie rovnako, aj pre kultúru 
rovnako, alebo to nejakým spôsobom zachrániť. Preto sa rozhodovalo do poslednej chvíle. 
Ďalšia moja otázka, ktorú si kladiem aj sama je, ako zachovať ten biotop. To, čo ste 
pomenovali, čomu veľmi dobre rozumiem, pretože sama som výtvarníčka, ale sedím tu medzi 
politikmi, nemôžem robiť to, čo by som strašne rada robila. Otázka je, ako chceme, lebo tu 
teraz nestojí otázka, že sme tu my a vy. Otázka je, že sme tu my. Skúsme si vzájomne poradiť 
akým spôsobom tento biotop, túto vzácnu vec, a to sa netýka iba kultúrnikov, to sa týka celého 
občianskeho sektoru, zachrániť a zachovať. Ja som kreatívec, čiže ja rozmýšľam nad tým 
a snažím sa odpovedať aj na tú otázku tej druhej strany, ktorá teraz nastúpila do štátnych 
funkcií a so zdesením a hrôzou odhaľuje tie nánosy, ktoré tam teraz vidí. Tých ľudí, ktorí sú 
tam zapečení a zabetónovaní v štátnej správe a zrazu vidím komunitu skvelých ľudí, ktorí do 
tej štátnej správy a ten povolávací rozkaz neakceptujú. Toto isté sa stalo v ´89. Chceli sme 
budovať nový štát, novú krajinu, ale nikomu sa nechcelo ísť do politiky, do štátnej správy. 
Radšej chceli do Slovenskej akadémie vied, alebo robiť kultúru, alebo robiť niečo úplne iné, 
nie do politiky. A s prepáčením, tam ostali tí zmrdi. Ja vám dávam povolávací odkaz, choďte 
prosím vás na to ministerstvo kultúry, do týchto štruktúr, kde chýbajú ľudia. Skutočne tam 
chýbajú ľudia. To nie je teraz o tom, že budeme robiť petície za životné prostredie, to je teraz 
o tom, kto bude robiť vo vodohospodárskej výstavbe generálneho riaditeľa. Ja vás chcem 
poprosiť, aby ste vnímali zmenu paradigmy a pomohli tejto krajine kreatívnym spôsobom, lebo 
ste kreatívci. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším do rozpravy prihláseným je pán poslanec Pomichal. 
 
István Pomichal 
 
Vážený pán predseda, vážené zastupiteľstvo, dovoľte mi, ako predseda finančnej komisie, sa 
vyjadril k I. zmene rozpočtu Bratislavského samosprávneho kraja k rozpočtu. V prvom rade by 



som chcel povedať, že všetci viete, že ešte stále sedíme tu vo výnimočnom stave a našou 
hlavnou úlohou je zlikvidovať pandémiu. Zlikvidovať a bojovať proti vírusu. Úprimnú sústrasť, 
bohužiaľ, musíme z času na čas vysloviť obetiam tejto pandémie a to aj naša župa robí. A nie 
práve kultúre, kde vlastne takáto extrémna opora, ktorá vznikla, nevyslovuje súčasnú situáciu. 
Ja si myslím, ako to vždy bývalo, že po vojne bude z každého vojaka generál, ale pre mňa 
dnes generálmi sú pán župan Juraj Droba, ktorý ako prvý nastúpil keď táto výnimočná situácia 
ešte ani nebola vyslovená a urobil potrebné opatrenia. Ja sa chcem poďakovať veľmi aj 
doktorovi Štekláčovi, ktorý ako doktor spolupracoval so župou a dával na internet presné 
a včasné informácie. Ja by som kľudne podporoval pána župana, ktorý predniesol vo svojom 
prejave všetky dôvody a kvitujem prístup pána Pekára, predsedu dotačnej komisie, ktorý 
presne vie, že ako fungujú zákony, ako fungujú všeobecne záväzné nariadenia, aké máme 
postupy, aká je dnešná pokročilá doba a ako musíme zodpovedne finančne hospodáriť. 
Chcem sa poďakovať pánovi Dvoranovi, ktorý miesto mňa už spravil finančnú analýzu a chcem 
sa zo srdca poďakovať pánovi Vlčejovi, riaditeľovi finančného odboru, za ktorého spolupráci 
sa tvoril tento I. návrh rozpočtu, ktorý tu ako už bolo povedané, pravdepodobne bude mať aj 
II. aj III. diel, lebo situácia, ktorá ešte je pred nami je veľmi neistá a keď okolo 15. júla budeme 
vedieť, že ako sa bude vyvíjať oblasť daňových príjmov, keď 30. júna ukončia všetky daňové 
priznania a budeme vedieť, že ten výpadok za štvrť, za polrok, čo všetko priniesol, tak asi 
budeme všetci smutnejší, lebo tie čísla vieme, že aké sú. Takže ja si myslím, že finančná 
komisia pristúpila k tomuto veľmi vážne a celý finančný odbor, nedošli žiadne ďalšie 
alternatívne návrhy, ani na našom poslednom sedení všetkých komisií a tento návrh bol 
demokraticky veľmi vysokým počtom prijatý. A na záver mi dovoľte, aby som povedal, že vo 
výnimočnom stave a vojnovom stave, historicky akým vzorom boli vždy umelci. Boli prví, ktorí 
išli do boja a ja by som vyzýval našich umelcov, aby skutočne prišli ako dobrovoľníci do tej 
prvej línie, prišli nám pomáhať upratovať, dezinfikovať, čistiť, ako dobrovoľníci môžu nastúpiť 
keď majú čas, nikto im to nezakáže, budeme nápomocní, príďte nám pomôcť sanovať veci, 
upratovať, ošetrovať tých, ktorí sú postihnutí s týmto vírusom. Ja by som vám povedal, že môj 
najlepší kamarát z detstva bol jeden zo štyroch prvých nakazených na Slovensku a prežil 
v domácej karanténe v plnej kráse nákazu SARS COV dvojku a doteraz má trvalé následky 
na pľúcach, takže viem, že voči čomu bojujeme. Ja držím nám všetkým palce, aby tento 
výnimočný stav sa skončil čoskoro. Podporujem každý návrh, ktorý príde na finančnú komisiu, 
respektíve na odbor, kto dá lepší návrh, že ako finančne vykryť tie straty, ktoré nás čakajú 
a naplniť pritom tie úlohy, za čo sme zodpovední. Prosím vás všetkých, aby tento materiál 
podporili a schválili a v prípade, keď budeme ešte riešiť II. a ďalšie zmeny rozpočtu, aby svoje 
návrhy dali v predstihu, aby sme mohli o tom zodpovedne rokovať a vyhodnotiť. Ďakujem za 
vypočutie. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším do rozpravy prihláseným je pán poslanec Drotován. 
 
Michal Drotován 
 
Ďakujem. Čo sa týka dotácií, myslím si, že každá mestská časť a každá obec bola postavená 
pred otázku či zrušiť, alebo ponechať, zredukovať a čo s nimi robiť. Dá sa povedať, že každá 
obec sa k tomu postavila tak, ako vníma situáciu. Či ju vníma optimisticky, alebo realisticky, 
alebo pesimisticky. Tí, čo vnímajú tú situáciu optimisticky, nerušili žiadne dotácie, nerušili nič, 
všetko dali v rovnakej miere ako to bolo. Tí, čo vnímajú realisticky, tak určité oblasti ako 
sociálne veci a mládež a podobne, ponechali dotácie a iné dotácie škrtali a znižovali. No 
a potom tí, čo to vidia pesimisticky, alebo možno tí, čo sú pesimisti sú práve tí realisti, čo si 
nechceme viacerí, že je to realizmus, tak tí tie dotácie úplne rušia. Treba si uvedomiť, že 
slovenskú ekonomiku stojí a drží na automobiloch a keď Nemci nezavedú šrotovné, tak 
slovenská ekonomika bude mať veľké problémy, dokonca dovolím si tvrdiť, že možno bude až 
náchylná k tomu, aby padla. To sú veci, ktoré sa budú pravdepodobne diať. Je to tsunami, 
ktoré my nevieme aké je veľké, ale vieme, že niekde je v pozadí. Sú to veci, ktoré riešime 



a nevieme vôbec predpokladať ich dosah, pretože nebude sa jednať iba o dva, alebo tri 
mesiace, ktoré znamenajú výpadok nejakých príjmov, že sa znížila zamestnanosť, lebo ľudia 
sú na óčerke, z ktorých neplatia dane. Sú to veci, ktoré nevieme predikovať a práve preto 
všetky samosprávy pristupujú k šetreniu. Môžeme sa baviť o tom čo je dobré a čo je zlé a čo 
treba prvé škrtať a čo druhé a čo piate. Ja si myslím, že tak ako bolo aj komunikované župou, 
toto je prvé šetrenie. To znamená ďalšie šetrenie s veľkou pravdepodobnosťou bude musieť 
nasledovať, či sa nám páči, alebo nie, či nám štát pomôže ako samosprávam, alebo nie. 
Takisto my na mestskej časti sme sa postavili k tomuto tak, že čakáme čo robí štát, ale 
nemôžeme rátať s tým, že nám dá peniaze, pretože keď rátame a neprídu, tak musíme zavrieť 
školy, škôlky a ostatné ustanovizne. Takže to sú veci, ktoré treba byť pripravení, župa sa 
k tomu postavili tak, že škrtá 8 miliónov eur s tým, že to nie sú prvé škrtania. Tú administratívu 
čo sa tu objavila v diskusii, predpokladám, že to je iba prvé škrtanie na základe toho, že budú 
prerátané óčerky, zníženia platu na 80 % v prípade ľudí, ktorí nemôžu vykonávať prácu z domu 
a podobne. Takisto aj znižovanie stavov je vec, ktorá bude prichádzať určite v druhej fáze, 
pretože bude nevyhnutná. Môžeme sa baviť o tom, či mala byť v prvej fáze škrtania 
administratívy a v druhej škrtanie dotácií, ale v princípe to nič nemení na tom, že by tie dotácie 
boli buď škrtnuté, alebo výrazne znížené. Predstavme si situáciu, že by sme sa dohodli, že 
časť dotácií sa vyplatí, časť nie. Ja osobne som za to, aby dotácie boli vyplácané v prvom rade 
pre mládež, podporu detí a mládeže. Niekto možno povie, že kultúry, niekto turizmu. Nikdy sa 
nezhodneme kto je ten prvý, keď to takto nastavíme. Prejdime do druhej fázy. Dohodnime sa, 
že škrtáme dotácie o 50 %, zase sa nikdy nedohodneme a takisto určite nie hlavne s tými 
subjektami, ktoré žiadajú o tieto dotácie, kto dostane tých 50 % a kto teda nedostane. Pretože 
ak by sme dali kultúre iba 50 % dotácií, to znamená polovica projektov, ktoré mali dostať 
pôvodne financie by teraz nedostala. Tak tá polovica projektov, alebo tých subjektov by takisto 
protestovala, že dostali oni, dokonca si viem predstaviť v rámci Slovenska, keďže žiaľ bohu, 
alebo teda žijeme na Slovensku a poznáme to tu, že práve tá polovica by bola ešte viac 
nahnevaná, pretože lepšie, keď nedostane nikto ako keď dostane iná polovica a nie tá 
polovica, ktorá je naša. To znamená, to je situácia, ktorá je daná a nie veľmi povzbudivá. Ja 
chápem kultúru, ľudí z kultúry, že sa zhromaždili a protestujú proti tomu, sám kebyže pracujem 
v oblasti kultúry, tak by som určite tiež protestoval, ale treba si povedať, že nie je to zánik 
kultúry, pretože ak zánik kultúry niečo spôsobí, tak je to COVID a nie Bratislavský 
samosprávny kraj. Pretože Bratislavský samosprávny kraj nad rámce svojich možností 
súčasných aj možno minulých, pretože vždy to niečo stálo, boli tu diskusie, že áno, niektorí 
boli úplne zástancovia za zrušenie týchto schém, že za tú cenu, ktorá sa dala na dotácie sa 
môže urobiť jedno veľké športovisko každý rok, alebo kompletne opraviť jedna škola. To 
v podstate tiež vždy na nejaký úkor. Ja osobne si myslím, že ten návrh, ktorý dal pán Dvoran, 
respektíve jeho nejaká modifikácia, že v budúcnosti ušetrené peniaze napríklad na 
administratíve by sa presunuli do dotácií, ktoré udeľuje pán župan a ten by potom rozhodol 
v rámci toho zadelenia, samozrejme, rovnocenne všetkým sféram nie len kultúre, ale takisto 
aj mládeži, športu, turizmu. My v Rači máme veľký problém, alebo naši vinári majú takisto 
problém, že im klesajú tržby a podujatia a tak ďalej. Takisto chceme zachrániť a pomôcť im. 
Ale takisto je to iba v rámci možností, ktoré máme. Takže naozaj by som poprosil, aby sa tu 
nevnášali emócie, pretože emócie nič nevyriešia. Riešme to tak, že dohodnime sa, že by tie 
ďalšie škrty, ktoré budú, tak sa bude myslieť na to, že bude presun na dotácie pre možnosti 
pána župana, ktorý v podstate rozhoduje v rámci aj regiónov aj v rámci tých sfér. Verím tomu, 
že to rozhodnutie bude férové, pretože v podstate bude ešte pod väčším drobnohľadom ako 
naše zastupiteľské hlasovanie, ktoré unblock hlasujeme o všetkých dotáciách naraz. Veľa 
dotácií my nepoznáme, pretože nemáme vôbec nie sú v našich regiónoch a podobne. 
Nevieme čo sú to organizácie, môžeme sa držať iba toho stanoviska tých dotačných komisií. 
Ja verím tomu, že tie peniaze, keď sa budú ďalej škrtať, tak niektoré peniaze sa budú aj 
presúvať a kultúra bude zachránená, alebo bude nejakým spôsobom vytvorená pomoc. Ja si 
myslím, že najväčšia pomoc sa dá dosiahnuť práve tým, že my ako samosprávy vrátane župy 
a takisto hlavne teda štát, budeme si objednávať a v rámci možností budeme pokračovať 
v kultúrnych podujatiach a budeme hľadať alternatívne riešenia, aby práve tá kultúra pre naše 
mestské časti a obce a mestá získala podporu a nezanikla. Samozrejme, niektoré typy kultúry, 



alebo organizácií asi zaniknú, takisto ako zaniknú niektoré kaderníctva, materské súkromné 
škôlky a ďalšie, ďalšie subjekty. Žiaľ bohu je to dopad tej krízy, ktorá spôsobí, že nie všetci 
budú tak na nej, alebo väčšina ľudí bude na tom ináč ako bola doteraz. Treba si to uvedomiť 
a ja verím tomu, že v rámci kultúry sa nájde nejaký spôsob financovania projektov aj do 
budúcna, to znamená, že bavíme sa o tomto roku a nie o celkovom rušení. Samozrejme, ako 
som spomínal, niektorí optimisti tvrdia, že všetko bude bez problémov, skončíme po 
niekoľkých mesiacoch tieto problémy. Tí realisti práve riešia to, že môžeme ísť do prepadu na 
niekoľko rokov, dokonca až na päť rokov, že budeme mať taký prepad, že jednoducho budeme 
dotácie a podobné veci musieť úplne škrtnúť. Kultúra je dôležitá a verím tomu, že sa nájde 
nejaký systém. 
 
Juraj Droba 
 
Poprosím, už osem minút hovoríte. 
 
Michal Drotován 
 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Poprosím, nie je tu gong na tri minúty, čiže skúste si naozaj ten čas zmestiť do troch minút 
v príspevkoch, lebo sa nám to predlžuje. S faktickou poznámkou na pána poslanca Drotována 
sa prihlásil pán poslanec Bajan, následne chcem odovzdať slovo pánovi Vlčejovi, aby 
zareagoval na praktické možnosti presunu tých prostriedkov. 
 
Vladimír Bajan 
 
Ďakujem pekne pán predseda. Pozitívnou správou dnešného rokovania, že sme zachránili 
jednu tretinu dotácií na kultúru. Neviem, či si to každý uvedomuje s čím sme prichádzali a s čím 
budeme odchádzať. Ostatné nejak sa mi zdá, že tu sa točíme v kruhu a jednoducho treba si 
povedať, že tancujeme na palube Titanicu. Ja si jednoducho v tejto dobe si netrúfam 
odhlasovať nič iné ako to, čo máme na stole a počkal by som si na septembrovú prognózu 
ministerstva financií ako to s financovaním tohto štátu bude, lebo sa rútime do ťažkej depresie 
a to, že neexistuje jedno jediné makroekonomické rozhodnutie súčasnej vlády. Čiže ideme 
samospádom, jednoducho takto to ďalej nepôjde a uvidíme čo nám prinesie jeseň. Veľa z tých 
vecí ak náhodou niekomu v hlave skrz ten predĺženie núdzového stavu, tak nebudú ani tie 
akcie čo pôvodne sa mysleli. Odporúčam, aby sme sa blížili k záveru, a že tú tretinu 
v spolupráci komisie a verzus pán župan nejakým spôsobom ošetria a jednoducho ja si 
neviem dovoliť neodhlasovať, pretože septembrová prognóza ministerstva financií nám 
konečne ukáže zrkadlo a povie, kde sa to Slovensko teraz nachádza. Obávam sa, že to bude 
veľmi škaredý pohľad. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne. Tak ako povedal, avizoval pán župan, slovo má teraz pán Vlčej, nech sa páči 
pán Vlčej. 
 
Marek Vlčej 
 
Ďakujem pekne. Ja by som si dovolil zareagovať na všetky návrhy, ktoré sa týkajú nejakého 
dofinancovania našej dotačnej schémy. Tam v prvom rade je problém, že to nedovoľuje naše 
VZN. V zmysle nášho VZN môžeme financovať dotácie len z daňových príjmov. A druhá vec 
prebieha to celé tak, že určíme percento z daňových príjmov, ktoré sa potom následne už 
vopred daným kľúčom rozdelia medzi jednotlivé schémy. Čiže ak by sme chceli dofinancovať 



len jednu konkrétnu schému museli by sme zmeniť VZN, lebo momentálne nemôžeme 
financovať jednu schému na úkor druhých. Takto to bolo schváleného zhruba pred rokmi týmto 
zastupiteľstvom práve z dôvodu, aby tam bola zachovaná spravodlivosť, ktorá bola nastavená 
tým prvotným rozdelením v zmysle VZN. Potom by som si ešte dovolil zareagovať na 
porovnanie s mestom Bratislava, čo sa týka koľko kto dáva na dotácie. My aj po tejto zmene 
dávame, alebo to percento na dotácie bude 0,3 %, mesto Bratislava dáva zo svojich daňových 
príjmov 0,4 %. Tu by som si aj dovolil opraviť pána župana, z dlhodobého hľadiska my 
nedávame dvakrát viac ako dáva mesto, ale dávame zhruba 4 – 6 krát viac každý rok. Pritom 
sme, ešte k tomu poviem, že sme župa, ktorá dáva najviac na jeden kilometer na opravy ciest, 
najviac na jeden kilometer prímestskej dopravy. Okrem BRDS máme unikátny program aj 
v školstve, v kultúre tých 8 miliónov, ktoré tu bolo avizovaných je historicky najviac, ktorých je 
plánovaných aj po tejto zmene rozpočtu, čiže ten tlak na bežné výdavky je enormný aj bez 
nejakej krízy. Tým, že nám teraz vypadne 8 miliónov, tak ten tlak sa samozrejme ešte zvýšil. 
Preto aj z môjho pohľadu si dovolím požiadať zastupiteľstvo, aby nás v tomto podporilo. 
Ďakujem pekne. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Pokračujeme s rozpravou, nasleduje pani poslankyňa Poláchová, nech 
sa páči. 
 
Lívia Poláchová 
 
Ďakujem za slovo. Veľmi veľa tu už bolo povedané. Chcela by som iba v krátkosti vysloviť 
svoje názor. Nesúhlasím s navrhovanou zmenou rozpočtu. Našim úsilím by malo byť nie 
rušenie programov, ale výrazná úprava výdavkov v týchto programoch. Dotknem sa teda 
trošku aj dotácií, kde by sme mohli, či už budú teda formou tak, ako sa teda doteraz vyvíja 
debata, že to bude rozdeľovať iba individuálne pána predsedu, alebo sa zachová dotačná 
schéma. Mohli by sme upraviť maximálnu sumu dotácie, zvýšiť spoluúčasť organizácií 
a nemyslieť teda iba na kultúru, ale aj na ostatné schémy, životné prostredie, prácu 
s mládežou. Ďalej v rámci šetrenia na župe by som sa chcela opýtať, že ako vyzerá náš vozový 
park. Podľa mojich informácií máme vyše 40 vozidiel, čo je násobne viac ako iné samosprávne 
kraje a navrhujem znížiť teda počet vozidiel a keď sa toto podarí aspoň na polovicu, tak bude 
to výrazne šetrenie na palivách, poistení, údržbe a oprave. To je asi všetko. Už veľmi veľa bolo 
povedané a ešte aj bude. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa Kisková. 
 
Mária Kisková 
 
Ďakujem veľmi pekne. Bolo tu už veľmi veľa povedaného, to znamená k dotáciám sa vyjadrím 
iba veľmi okrajovo. Myslím si, že by to malo byť predmetom ešte ďalšej diskusie poslancov 
a som realista, myslím si, že bude v oblasti financií situácia na župe ešte horšia a tak na 
ďalšom zastupiteľstve sa k tomu môžeme vrátiť. Ja by som len chcela vyjadriť svoj názor 
v oblasti šetrenia vo všeobecnosti. Tie zmeny, ktoré prebehli boli skôr šetrením tam, kde sa to 
dalo, to znamená tu súhlasím s pani Hudákovou, že sa šetrilo tam, kde neboli dočerpané 
dôsledky, ale nejaké veľké systémové zmeny to neboli. Ja pevne verím, že budeme mať ešte 
priestor aj na tie systémové zmeny. Či už hneď v júnovom, alebo v septembrovom 
zastupiteľstve. Tiež si myslím, že šetriť iba na kapitálových výdavkoch v budúcnosti nebude 
možné. Budeme musieť šetriť aj na bežných výdavkoch, to je môj názor a tu by som si 
predstavovala šetrenie hlavne v oblasti administratívy, ale tiež v oblasti šetrenia bežných 
výdavkov napríklad pri RCB. Myslím si, že práve by sme mohli šetriť na cenách za tie opravy, 
ktoré sa vykonávajú v rámci bežných výdavkov. Teda mali by sme dosiahnuť zlacnenie 



údržbových činností a tiež ich objem. Nemusíme trikrát za rok maľovať čiary na cestách. 
Takisto sa dá šetriť na takých veciach ako je kosenie a to neustálou kontrolou a napríklad aj 
pri dosýpaní krajníc si viem predstaviť, že by sa tieto prostriedky dali ušetriť. Ak budeme veci 
robiť lacnejšie. To znamená, že sa prihováram sa hlavne na to, aby sme tie systémové kroky 
preniesli hlavne do oblasti dopravy, pretože v Bratislavskom kraji, a to asi tiež vieme všetci, 
robíme opravy a rekonštrukcie ciest najdrahšie na Slovensku. Prihováram sa skôr za to, aby 
sme robili formou aká sa nám podarila na konci minulého roka pri oprave cesty Láb – Jakubov, 
keď sa nám za slušnú, reálnu cenu vo veľmi krátkom čase podarilo túto cestu zrekonštruovať. 
Touto cestou si myslím, že by sa v tejto oblasti mali ísť. Ďalej sa tiež chcem ešte vyjadriť 
k Slovak Lines. Slovak Lines nie je spoločnosťou, ktorej by bola župa bola podielníkom, alebo 
teda spolumajiteľom, preto tiež považujem navýšenie dotácie pre Slovak Lines o 500 tisíc za 
nsprávne. Myslím si, že ide o z časti súkromnú, z časti štátnu spoločnosť, ktorá sa taktiež 
môže uchádzať o komerčné úvery ako to robí i župa, ktorá, pretože to potrebuje tak si 
komerčný úver musí zobrať. Toto isté môže urobiť i táto spoločnosť a dá sa tu šetriť i na režime 
prevádzky, ktorý na ďalšie tri mesiace môže byť iba víkendový. Tiež môžeme obmedziť veľmi 
málo využívané linky, prípadne si myslím, že by sa mala zmeniť štruktúra nákladov aj na mzdy 
vodičov v Slovak Lines, ale toto je už na trošku odbornejšiu debatu na dopravnej komisii, 
a preto sa prihováram, aby sme na túto tému viedli diskusiu i naďalej. Ešte sa vyjadrím 
k životnému prostrediu, pani vicežupanka.... 
 
Juraj Droba 
 
Štyri minúty už prešli. 
 
Mária Kisková 
 
Pardón. Tak už len krátko. Alebo už nedostanem slovo? 
 
Juraj Droba 
 
Dohovorte prosím stručne pani poslankyňa. 
 
Mária Kisková 
 
Dobre, tak len veľmi stručne. Som veľmi rada, že to tu pani vicežupanka spomenula. Dúfam, 
že životné prostredie sa dostane do popredia, a že budeme v nasledujúcom období sanovať 
veci, ktoré dnes vychádzajú na povrch, ako sú skládky, a že sa do nich budú zapájať i župy 
a iné štátne orgány a nie len občianske združenia, ktoré niekoľko rokov na úkor svojho voľného 
času a svojich finančných prostriedkov podávajú trestné oznámenia. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. S faktickou poznámkou na pani poslankyňu bude reagovať pán poslanec Dvoran. 
 
Dušan Dvoran 
 
Ja tam chcem upozorniť, ja tu hovorím, za bezpečnosť ciest II. a III. triedy je zodpovednosť 
Regionálna správa ciest Bratislava a nie komisia, alebo Zastupiteľstvo Bratislavského 
samosprávneho kraja, tam už len dávať len veci. Znovu zopakujem, ja som bol za to, aby sa 
spravila cesta Jakubov – Láb, lebo zrovna tam poslancujem. Tá cesta sa spravila systémom 
bežnej údržby. Zoškrabalo sa 5 centimetrov, spravilo sa nové, vyznačili sa čiary, nádherná 
cesta. Môžeme ju porovnávať taktiež s cestou III. triedy Malacky – Rohožník? Kde xnásobne 
boli omnoho väčšie náklady. Teraz sa pripravuje cesta II. triedy Lozorno – Rohožník, ktorá je 
katastrofálne aj s krajnicami rozbitá. No určite bude stáť omnoho viacej, ako keď sa bude robiť 
cesta II. triedy Malacky – Záhorská Ves, kde chodí minimum nákladných áut. Porovnávajme 



vždycky porovnateľné. Nie, že si vyberieme dva druhy. To je ako keby som ja povedal, pozri 
sa, Rohožnícka cesta 9 miliónov a tá stála 600 tisíc, to sa porovnávať proste nedá. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Dovolím si aj ja reagovať v stručnosti na pani poslankyňu Kiskovú. Iste si pamätáte, 
že jeden z prvých krokov úsporných na župe po mojom nástupe, bolo zníženie vozového parku 
o 20 %. Ideme pozerať samozrejme na ďalšie riešenia. Tie autá sú z väčšej časti úplne 
amortizované, takže neodpisujme nič z účtovnej hodnoty. Áno, sú tam nejaké prevádzkové 
náklady spojené so servisom a pohonnými hmotami. Čo sa týka RCB. Ako viete, momentálne 
sme v režime, kedy situáciu riešime. Ja vám garantujem, že ani cent neuniká nijakým 
spôsobom. Tá kontrola je tak dôsledná, že ja osobne ešte pozerám každú jednu faktúru, každý 
jeden výkaz prác a môžete sa spoľahnúť na to, že odkedy sme tento problém riešiť začali, tak 
sme absolútne zapchali všetky diery v lodi. Čo sa týka firmy ako takej, tak pracujeme na návrhu 
a ten bude predmetom, ak sa nemýlim pani riaditeľka, júnového zastupiteľstva, kde vám 
predstavíme návrh ako ďalej s cestami v Bratislave. Myslím si, že to bude najlepšie možné 
riešenie. Bude sa vám pozdávať. Čo sa týka Slovak Lines, tak áno, utrpeli veľké straty na 
tržbách. Nie, nepatrí tá firma nám, čiže necítim zodpovednosť a povinnosť zachraňovať Slovak 
Lines, na druhej strane nám z nášho štatútu vyplýva aj takzvaný public service, alebo obsluha 
aj tých destinácií, ktoré sú nie, že neutrálne, ale sú stratové. Jednoducho, keď máme v obci, 
v kraji, moja povinnosť ako župana je zabezpečiť dopravu pre obyvateľov kraja. Takže áno, 
niektoré linky chodia poloprázdne a sú stratové, ale aj tu sme optimalizovali, ak si všimnete, 
momentálne sme na prázdninovom režime. Dávame si pozor, zrušili sme niektoré spoje, 
snažíme sa šetriť kde sa dá. Toľko za mňa. Nech sa páči, pani poslankyňa ešte s faktickou. 
 
Mária Kisková 
 
Ďakujem veľmi pekne pán župan, že ste sa k tomu vyjadrili. A ja len pánovi Dvoranovi krátko. 
Pán Dvoran, ja som vychádzala z ceny rekonštrukcie na meter štvorcový. Nevychádzala som 
z toho o aký úsek ide, alebo o akú náročnosť, ale o cene na meter štvorcový. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Jánošík. 
 
Juraj Jánošík 
 
Ďakujem veľmi pekne. Môj výstup bude krátky. Ja by som chcel aj poprosiť aj kolegov, 
skutočne, aby dodržiavali do tých troch minút. Prvá vec je, chcel by som poďakovať pánovi 
predsedovi, vicežupanke Ožvaldovej, vedeniu župy a zamestnancom prakticky za ich prácu 
od začiatku marca, alebo ešte od konca februára, za prácu, obetu, nasadenie v tejto situácii 
ako naša župa pracuje. Sme vzorná župa vďaka týmto ľuďom, to je prvá vec. Po druhé, ako 
predseda komisie, športovec, učiteľ, ja by som tiež bol najradšej, keby sa nekrátilo v športe, 
v školstve, len proste je taká doba, je taká situácia a samozrejme, tak ako to bolo vypracované, 
buď dostanú všetci, alebo nikto nič. Čiže nemôžeme niekomu krátiť, niekomu navyšovať, 
niekomu nechávať. Ja plne súhlasím s tým, ako bol predložený tento materiál. Chcem 
poďakovať ľuďom, ktorí pracujú na tejto dotačnej schéme. Pán predseda a vedenie župy by 
bolo určite najmenej proti tomu, aby sa kultúre, školstvu, turizmu krátilo, a preto tento návrh, 
ktorý je pripravený podporím a som rád, že je takto pripravený a patrí všetkým veľká vďaka. 
Ďakujem, zmestil som sa do časového limitu, berte si príklad. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Čo aj patrične oceňujeme. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Švaral. 
 



Peter Švaral 
 
Ďakujem. Skúsme jednoducho sa prikrývať s takou perinou akú máme. Alebo ako hovoria 
ľudia, kde nie je ani čert nezoberie. Tak to má platiť na úrovni rozpočtu rodiny, obce, kraja, 
štátu. Potom zodpovednosť, tak to má byť. Ten návrh podporím, dokonca si myslím, že je ešte 
veľmi, veľmi optimistický. V prepočte na úspore, ktoré som spáchal ja u nás na obci, tak tá 
úspora by mala byť 12miliónov, nie osem. Ak to prerátam na počet obyvateľov, tak by to malo 
byť 54 miliónov, nie osem. A keď sa bavíme, boli sme tu kultúra - nekultúra, toto tu nie je 
o kultúre. Toto tu bola o dotáciách a dotácie sú kultúrne, školské, regionálny rozvoj, životné 
prostredie a každé sú potrebné. Ja viem, že sa z toho dá robiť veľa, sorry, toto sú veci nad 
rámec našich bežných povinností, ktoré musíme zo zákona urobiť. Bojím sa toho čo príde. 
Teraz som si prečítal, že vo Veľkej Británii v apríli vyrobili 197 áut. Nie 197 tisíc, 197 kusov áut 
vo Veľkej Británii za apríl. Myslíte si, že ako bude lepšie? Najbližší rok lepšie nečakajme. Je 
mi to ľúto a pán predseda, tú tvoju rezervu na rozdeľovanie si ušetri, lebo aj tú budeš musieť 
obetovať. Čo sa týka mnohých tých hlasov, že šetriť by sa malo inak. Doprial by som vám tú 
pozíciu postaviť sa pred zamestnancov a vysvetľovať im, vážení, je mi ľúto, beriem vám 
peniaze, lebo situácia je vážna. Bol som v tej pozícii pred 10 rokmi, bol som v tej pozícii aj 
teraz a tí, čo nezačali šetriť v samosprávach už od apríla a začnú až na jeseň, tak budú veľmi 
prekvapení, že akým spôsobom to budú musieť robiť. A keď dá ešte niekto návrh, že dajme 
ešte aspoň tým, alebo tým. Keď sa raz má nechať 400 tisíc kultúrnikom, 100 tisíc školákom, 
alebo komukoľvek, povedzte, komu inému sa má zobrať? Proste je to nádoba, zákona 
zachovania hmotnosti, je mi ľúto. Podporujem návrh, ktorý je na šetrenie a myslím si, že by 
mal byť ešte výrazne tvrdší. A asi aj bude časom. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Buzáš. 
 
Peter Buzáš 
 
Ďakujem za slovo pán predseda. Nechcem hovoriť dlho. Možno sa mi podarí odpovedať aj na 
otázku môjho predrečníka, kde na to vziať financie. No možno sa treba len pozornejšie pozrieť 
na výdavky. Napadá ma už spomínaný Slovak Lines. V zásade nesúhlasím s navýšením 
mesačných preddavkov pre Slovak Lines v Programe 7 Doprava. Máme možnosť porovnávať, 
pretože porovnateľná spoločnosť Dopravný podnik bratislavský takisto má problémy 
s prevádzkovým kapitálom, musela si navýšiť čerpanie úverov od bánk a nedostatok financií 
preklenutím navýšením týchto úverov. Bratislavský samosprávny kraj na zvýšenie dotácie na 
tento rok podľa môjho úsudku nemá peniaze, ale určite ju doplatí pri vyúčtovaní v roku 2021. 
V čom by teda Slovak Lines mohlo byť efektívnejších. Kolegyňa Kisková celý dlhý zoznam 
predložila, myslím, že aktuálny a relevantný. Ja mám za to, že by bolo dobré dôrazne 
požadovať od Slovak Lines dojednanie cien za pohonné hmoty, ktoré budú porovnateľné 
s Dopravným podnikom bratislavským, ktorý má veľmi podobnú činnosť aj štruktúru. Obidvaja 
sú veľkoodberatelia pohonných hmôt a som presvedčený, že by sa jednalo veľmi, veľmi 
zaujímavú sumu. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. S faktickou na pána poslanca Buzáša pán poslanec Krúpa. 
 
Jozef Krúpa 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ja by som teda pre porovnanie, keď pán poslanec Buzáš hovoril o tých 
dotaciách smerom k doprave na meste. Tak na mestskom zastupiteľstve sme pri príprave 
rozpočtu schvaľovali len výpadok tržieb Dopravného podniku 5 miliónov euro. Alebo dokonca, 
ale celková dotácia zo strany mesta, aby Dopravný podnik mohol fungovať aj v tých 



obmedzených režimoch bude 10, možno aj 20 miliónov euro. Čiže v porovnaní s 500 tisícami, 
ktoré my ako objednávateľ, my si objednávame tú dopravu, ja sa musím priznať, že mne sa tá 
suma zdala v porovnaní s dotáciou mesta na Dopravný podnik práveže veľmi, veľmi malá. 
Ďakujem pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším do rozpravy je prihlásený pán poslanec Kovarik. 
 
Andrej Kovarik 
 
Ďakujem za slovo. Nikoho z nás samozrejme neteší táto diskusia, všetci vieme, že je to reakcia 
na krízu vyvolanú týmto ochorením a samozrejme, že nie je vždy ľahké zhodnotiť, že kde teda 
peniaze, ktoré vieme, že nám budú chýbať, zoberieme. V tomto smere by som bol veľmi rád, 
keby predstavitelia kultúrnej obce to skúsili trošku vnímať aj ten širší kontext. Aspoň teda 
neprezentovať to tak, že pochovávame kultúru. Ja samozrejme ako človek, ktorý sa venuje 
životnému prostrediu tiež vnímam, že aj nám sa škrtá, pričom si nemyslím, že je to menej 
dôležitá oblasť. Snažím sa to vnímať v nejakom kontexte a práve preto by som poprosil aspoň 
o to, aby sme korektne pomenovávali to, že sa snažíme správať zodpovedne a naozaj ak my 
teraz vieme, že tá prognóza bude ešte horšia, tak ťažko dnes na to nereagovať. Čo by som sa 
ešte chcel, ak som teda správne pochopil, tak naše VZN nedovoľuje akoby vykryť možno to, 
čo už bolo prediskutované v rámci aj tej dodatočnej schémy, rozdeliť to na nejaké už predtým 
zhodnotené, vybrané projekty, tak by som sa možno chcel spýtať možno na kľúč prerozdelenia 
z dotácie pána predsedu, že teda či by to mohol nejako slušne okomentovať, podľa akého 
kľúča sa bude rozdeľovať. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Budem reagovať potom na záver. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec 
Dolinay. 
 
Vladimír Dolinay 
 
Ďakujem za slovo. Andrej Kovarik ma trošku predbehol s otázkou, tiež by ma zaujímalo práve 
kľúč prerozdelenia tých individuálnych dotácii vo výške 150 tisíc, ale chcel som sa spýtať ešte 
v rozprave padol jeden návrh okrem návrhu pani Rattajove, o tom presunutí z rezervného 
fondu tiež k tým individuálnym dotáciám. Ak som správne porozumel, že tam by teda mal 
vzniknúť ešte oveľa širší balík peňazí, že či teda by to malo byť tých 300 tisíc k tým 150 tisícom, 
tak to už sa vlastne blíži, respektíve je suma, ktorá by vlastne pokryla všetky dotácie v rámci 
kultúrnej scény. Trošku mi tu chýba ten priestor, že o tomto sme tu tiež mohli diskutovať, a že 
či neísť aj touto cestou. Ale ak tomu správne rozumiem, že rezervný fond sa môže použiť len 
na kapitálové, tak asi to nebude možné. Teda či to je návrh, o ktorom budeme hlasovať, alebo 
nebudeme. Padol ten návrh akoby aj písomne? 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa Rattajová. 
 
Zuzana Rattajová 
 
Ďakujem pekne za slovo. Bolo tu povedané, že sa vyvinulo maximálne úsilie. Maximálne úsilie 
by pre mňa bolo také, ktoré by vzniklo po vzájomnej debate s poslancami, lebo my 
rozhodujeme, my schvaľujeme, my hlasujeme o týchto návrhoch. Možno keby takémuto 
materiálu predchádzalo len nejaká reálna, korektná diskusia, mohli sme hľadať riešenia nad 
dnešným problémom, ktorý máme na stole. Druhá vec je, poviem to na záver, že ja 



nerozumiem, prečo individuálna dotácia áno a prečo všetky ostatné dotácie nie. Prečo neostali 
individuálne alokované na BRDS a nerozdelili na všetky oblasti? Prečo sme sa rozhodli, že 
zarežeme schému, ktorá je transparentná, ktorú  sme si sami vybudovali, ktorá má svojich 
hodnotiteľov, ľudia, ktorí od januára vypisujú žiadosti, hodnotitelia, úradníci, ktorí kontrolujú 
žiadosti, hodnotitelia, ktorí ich dnes vyhodnotili, my máme na stole dnes ako keby konečný 
materiál, tak my sme sa rozhodli, že tu dáme nulu a paradoxne sme si nechali, respektíve 
vedenie si nechalo individuálne dotácie, o ktorých bude rozhodovať samostatne. Ja tomu 
absolútne nerozumiem. Ešte raz poviem na záver, je to 0,2 % z celkového rozpočtu župy, 
prosím vás. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším do rozpravy prihláseným je pán poslanec Vlačiky. 
 
Martin Vlačiky 
 
Ďakujem za slovo. Ja teda som dlho zvažoval, že čo povedať a čo nepovedať. Už tu veľa vecí 
zaznelo. Stotožňujem sa s tým, čo hovorili členovia nášho klubu Krajského klubu nezávislých. 
Ja mám veľký problém s tým, že vlastne RCB sa zareže na nulu. Mal som tu pripravený aj 
jeden pozmeňovací návrh, ale nakoniec som sa rozhodol nedať, lebo nemyslím si, že tu je 
atmosféra na nejakú podporu. Myslím si, že malo sa o tomto diskutovať omnoho viac dopredu 
a mali sa hľadať cesty ako ušetriť inde. Podľa mňa sa šetrí málo a na nesprávnych miestach. 
Naozaj v tom Programe 13 Administratíva, ktoré znížia mzdové náklady z 9,4 milióna by sa 
malo znížiť o 10 %, nie o symbolické jedno percento ako je to aj navrhované. Šetrenie musí 
byť v korelácii s poklesom daňových príjmov a tie medziročne klesnú o 10 %. Preto by tam 
mala byť podľa môjho názoru to zníženie nie 100 tisíc, ale 500 tisíc a dosiahnuť to úpravami 
počtom zamestnaných, úpravami záväzkov napríklad u vodičov, propagácia a marketing a tak 
ďalej. Ja som bol teda jeden z tých poslancov, ktorí nesúhlasili pôvodne so znížením svojho 
platu, pretože robím poslanca na plný úväzok, tá odmena poslanecká zo župy je mojim 
najvyšším príjmom. Teraz vlastne po tom ako vidím tie čísla, som to prehodnotil, naozaj 
situácia je vážna, takže za mňa kľudne aj tá moja poslanecká odmena sa môže znížiť 
a navrhujem teda opakovane urobiť nejaký dotazník k tomu zníženiu platov poslancov, aby 
sme začali aj od nás. Tiež súhlasím s tým, čo bolo povedané o Slovak Lines. Naozaj, keď sa 
porovná ten Slovak Lines s Dopravným podnikom, tak sú tam zásadné rozdiely a veľké 
rezervy. Napríklad aj v tom nákupe nafty a palív. Aby to bolo porovnateľné s Dopravným 
podnikom. Tiež vlastne Dopravný podnik si požičiaval peniaze od komerčnej banky. To isté si 
myslím, že by mohol urobiť Slovak Lines. Rovnako súhlasím s tým, čo bolo povedané o RCB, 
tam sa tiež dá šetriť. V podstate aj čo sa týka vozidiel na BSK. Mali by sa presunúť aj financie 
do Programu 3, tam by sa naopak to malo zvýšiť hlavne na opravy, úpravy, rekonštrukcie, na 
nákupoch, zvlášť v oblasti hygieny, čistoty, poriadku informačných technológií na školách. To 
je v tejto situácii najdôležitejšie. Ešte môžem hovoriť? 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. S faktickou poznámkou na pána poslanca Vlačikyho bude reagovať pán poslanec 
Buzáš. 
 
Peter Buzáš 
 
Ďakujem. Chcel by som len podotknúť a poopraviť svojho predrečníka. Ak porovnáva 
Dopravný podnik a Slovak Lines je tu zásadný rozdiel, nakoľko mesto má vlastnícky podiel 
v Dopravnom podniku. My takýto vzťah k Slovak Lines nemáme, čiže celé to porovnanie 
vyznieva pre Slovak Lines ešte oveľa nepriaznivejšie. Ďakujem. 
 
 



Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Tydlitát. 
 
Peter Tydlitát 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo pán predseda. Bojoval vnútorne sám so sebou, ale moje ego 
zvíťazilo, takže som sa prihlásil. Prejdem trošku do histórie. Vznik VÚC bol možno trošku 
prikrytý v minulosti tým, že sa robila decentralizácia štátnej správy. V konečnom dôsledku ale 
prešli na vyššie územné celky aj na miestne samosprávy zodpovednosti, respektíve 
kompetencie, ktoré zaťažovali štát a pre zníženie štátneho dlhu, respektíve dlhu verejných 
financií sa transformovali kompetencie aj na vyšší územný celok. To znamená sociálne veci, 
zdravotníctvo, stredné školstvo a tak ďalej. Preto si dovolím pán župan ťa poopraviť, keď si 
hovoril, že sme medzi TOP dvojkou vyšších územných celkov na Slovensku. My sme TOP 1. 
Lebo sme boli a sme dlhodobo odstrihnutí od kapitálových rozvojových programov z Európskej 
únie ako najrozvinutejší kraj na Slovensku. To je, dovolím si povedať, že nie malý, ale veľký 
zázrak, že popri tom všetkom, vyšší územný celok BSK, našiel aj vôľu a finančné prostriedky 
na dotačnú schému. Nie je to originálna kompetencia vyššieho územného celku. Vyšší územný 
celok hľadal finančné zdroje na zabezpečenie originálnych kompetencií a popri tom sa snažil 
vykrývať práve ten istý hendikep aj v tých oblastiach, v ktorých boli obmedzenia, alebo neboli 
žiadne finančné zdroje. Tieto finančné prostriedky nie sú ani nárokovateľné, ani nie sú za 
každých okolností nutné brať do úvahy, že sa schvália v akej výške. Bavíme sa o dotáciách, 
nebavíme sa o rozpočte. Ja mám veľmi veľa poznámok, ale jednu vec chcem zdôrazniť. 
Naozaj nemôžeme porovnávať výdavky a činnosti Dopravného podniku a regionálneho 
prepravcu. Dopravný podnik má vysoko koncentrovaných svojich pasažierov, kdežto 
regionálny prepravca je nastavený tak, že musí tých ľudí voziť, nevie, alebo hľadá aj možnosti 
veľkej vyťaženosti, alebo čo najväčšej vyťaženosti tých vozidiel. Posledná poznámka k tomu, 
že finančné prostriedky, ktoré sa vyčleňujú aj na životné prostredie a to boli s tými čiernymi 
skládkami. Videli sme teraz nášho kolegu Chrena. V prvom rade je potrebné zabezpečiť 
vymožiteľnosť práva. Pokiaľ vymožiteľnosť práva nebude taká, aby sme vedeli tých, ktorí tieto 
veci spôsobujú, tak bohužiaľ, budeme vynakladávať každým rokom väčšie a väčšie finančné 
prostriedky na to, aby sem ich odstraňovali. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. S faktickou poznámkou na pána poslanca Tydlitáta bude reagovať pán poslanec 
Chren. 
 
Martin Chren 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ja mám len teraz k tomu úplnému koncu jednu poznámku. Neviem či 
je dobrá, či sa z nej tešiť, alebo netešiť, ale podľa informácií, ktoré mám práve dnes Krajská 
polícia zadržala konateľa D4 – R7 a vzala ho do väzby a takisto má byť vydaný medzinárodný 
zatykač na toho bývalého konateľa, ktorý nie je ani slovenskej štátne príslušnosti. Takže 
konečne sa snáď niečo začína diať.  
 
Juraj Droba 
 
Zaujímavé nové správy. Pán poslanec Tydlitát, nech sa páči reagujte. 
 
Peter Tydlitát 
 
Ďakujem veľmi pekne. Chcem reagovať a zablahoželať aj pánovi starostovi a kolegovi 
poslancovi, ale aj tým, ktorí sa začali tomu venovať. Ja som hovoril zase z mojich vlastných 
skúseností, keď som starostoval, že skôr došlo k vyhrážkam ľudí, ktorí v štátnej správe takéto 



veci riešili. Vyhrážali im vyhadzovom z práce a tak ďalej. Predpokladám, že nastali, alebo prišli 
a zadujú nové vetry a k takejto enviromentálnej kriminalite sa bude musieť štát postaviť inak 
a myslím, že toto môže byť jedna z tých prvých lastoviečiek. Veľmi ma to teší. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším v rozprave prihláseným v rozprave je pán poslanec Adamec. 
 
Igor Adamec 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ja ešte raz vrátim reč ku kultúre. Naprosto chápem to racio je 
nastavené na strane župného úradu, tá situácia s krízou a s dôsledkami krízy je určite 
nevďačná. Nedá sa veľmi inak riešiť. Cez to všetko, tak ako kolega Štekláč, chcem len povedať 
auditóriu, že ja vzhľadom na svoju príslušnosť ku kultúrnej obci a ku kultúrnej komisii 
nezahlasujem za tento návrh. Dokonca, aby som sa necítil alibisticky, ja dám červenú. 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba  
 

Ďakujem. Ďalším v rozprave prihláseným je pán poslanec Vlačiky. Nech sa páči. 

 

Martin Vlačiky 
 

Ďakujem. Ja som to nestihol dopovedať, takže už len veľmi krátko. Poslaneckým aj župným 

úsilím by nemalo byť rušenie programom, ale úprava ich výdavkov. U dotácií je potrebné 

upraviť v schémach tri veci. A to maximálnu sumu dotácie, spoluúčasť a rozsah oblastí 

s preferenciou životné prostredie, šport, vzdelávanie detí a mládeže a samozrejme aj tá 

kultúra a o tomto podľa mňa nebola dostatočná diskusia. Proste sa to zarezalo a nehľadal sa 

ten spôsob ako tam tie peniaze dostať. Nemyslím si, že správnym, správny smer je pridávať 

financie na individuálne dotácie pána župana. Bez urážky nad tým nemáme vôbec žiadnu 

kontrolu. Podľa mňa to nie je transparentný spôsob. Práve odtiaľ tie peniaze by sa mali znížiť 

a mali by sa dať do BRDS. Takže ja za tento návrh rozpočtu, respektíve zmeny rozpočtu určite 

nemôžem hlasovať. Vyzývam k tomu aj ostatných kolegov a poďme o tom ešte sa rozprávať 

a v júni sa k tomu môžeme vrátiť a myslím si, že ten návrh júnový môže byť omnoho, omnoho 

kvalitnejší. Ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

S faktickou poznámkou na pána poslanca Vlačikyho pán poslanec Greksa. 

 

Marian Greksa  
 

Áno je to pravda, že bude o tom teoreticky rozhodovať iba župan, ale ja mu osobne dôverujem, 

že to posunie aj na tých odborníkov, že to proste rozdelia dobre. Môžeme o tom rozprávať keď 

to rozdelia zle, že to bolo rozdelené zle, ale tieto, táto atmosféra neistoty, atmosféra proste 

neverenia si navzájom je v tejto republike katastrofálna. Ja si myslím, že župan doteraz 

neurobil nič také, čo by, za čo by sme mu mali neveriť. 

 

 

 

 



Juraj Droba  
 

Ďakujem. Týmto považujem rozpravu za uzavretú a dovoľte, aby som ešte udelil záverečné 

slovo pánovi Matúšovi Šarayovi kvôli procesným veciam súvisiacim s niektorými 

skutočnosťami, ktoré vyplynuli z rozpravy a na záver ešte Marekovi ako autorovi, alebo 

človekovi zodpovednému za rozpočet. Predtým ešte zareagujem ja pár slovami. Chcem vás 

poprosiť, aby sme nehovorili o zrušení, alebo o škrte, lebo ide len o pozastavenie. Dal som 

hneď na začiatku prísľub, že v budúcom roku sa v maximálnej možnej miere k BRDS vrátime. 

Je to vlajková loď Bratislavskej župy. Som na ňu osobne veľmi hrdý a dávam záväzok určite 

v nej pokračovať. Čo sa týka individualiek, áno je to 300 000, ktoré sú v podstate v mojej 

osobnej kompetencii, nemusím sa nikoho pýtať, že komu áno, komu nie. Tento rok som sa 

rozhodol, že zriadime 4-člennú komisiu, ktorá bude kolektívne rozhodovať, čiže zriekam sa ja 

sám osobne tohto práva a tie peniaze naozaj pôjdu tam, kde sa dohodneme, že sú najviac 

potrebné. Ja sa veľmi rád stretnem s pánom Kirchhoffom, ako šéfom hodnotiteľov a môžeme 

si prejsť tie projekty, ktoré povedzme, že majú najväčšiu tendenciu neprežiť, tak to nazvem. 

Takže ja sa s ním rád budem o tom hovoriť a budem sa pokúšať nájsť nejaký konsenzus. Čo 

sa týka tých 300 000 z rezervného fondu, tak to nám asi vysvetlí najlepšie Matúš Šaray, že či 

je možné s nimi niečo robiť alebo nerobiť. A k prevádzkovým nákladom na župe verte tomu, 

že s pani Mešťan sme hľadali všetky možné úspory, ktoré sme nájsť vedeli. Pôjdeme ďalej, 

zatiaľ sme nemuseli prepúšťať avšak napríklad osoby, ktoré odchádzajú do penzie 

nenahrádzame novými zamestnancami. K tým šoférom napríklad, niekto z vás hovoril 

o šoféroch. No ja keď som prišiel na župu v roku 2017, tak ako župan som mal 3 šoférov. 

Momentálne mám jedného a cez víkendy si už jazdím sám napríklad, aby sme nemuseli platiť 

príplatky na jeho plat. Takže verte mi fakt, ja som ekonóm a manažér a nemám problém si 

odseknúť najprv sám z vlastného. Čo sa týka 10% zníženia vašich poslaneckých odmien úplne 

rozumiem tomu, že niektorí z vás sú poslancami na plný úväzok, robia si svoju prácu na 100%. 

Nikde som nezverejňoval žiadny zoznam, že títo sa zriekli, títo sa nezriekli. Nechcem vôbec 

tento typ tlaku na vás vyvíjať. Každý sa rozhodol podľa seba. Tí čo sa zriekli tak ďakujeme, tí 

čo sa nezriekli rozumiem vašim dôvodom a vôbec to nič nemení na mojom pohľade na vás 

a na vašu integritu. No a na záver ešte odovzdám slovo Matúšovi k technickým veciam 

a Marekovi Vlčejovi k rozpočtu ako takému. 

 

Matúš Šaray 
 

Ďakujem pekne pán predseda. Tá diskusia bola pomerne rozsiahla. To čo som ja mám 

poznačené, ak sa mýlim tak potom poprosím návrhovú komisiu, aby ma opravila a doplnila, 

ale dávala pani poslankyňa Rattajová návrh na zmenu uznesenia. Na to reagoval Marek Vlčej 

v tom zmysle ako gestor rozpočtov a dotácii, že aj samotné VZN-ko v podstate viaže tie 

jednotlivé schémy percentom. To znamená, nevieme z toho momentálne vyčleniť časť, buď 

jednoducho pôjde všetko, alebo to jednoducho nepôjde. Rozdiel je práve pri tej individuálnej 

dotácií, ktorá je iným spôsobom tam v podstate upravená. To znamená, to sa dostávame do 

situácie, že ak by takýto pozmeňovací návrh prešiel, tak v podstate potom je už len na pánovi 

predsedovi, aby vyhodnotil, alebo teda zvážil svoje právo takéto uznesenie nepodpísať, 

vetovať ho aj s tým všetkým procesným, procesnými dôsledkami. Podobne tak čo sa týka 

presunu z rezervy. Vzhľadom na to, že sme tento bod predradili, on pôvodne keď si pozriete 

bol vlastne po záverečnom účte, na to, to bolo naviazané. To znamená, ja by som v tomto 

momente určite nebol za to, aby sme o takomto návrhu hlasovali. Najskorší možný je v rámci 

možno toho záverečného účtu, alebo to čo pána poslanca Dvorana poprosil pán predseda 



presunúť to na ďalšie zastupiteľstvo, že schváľme záverečný účet a vráťme sa potom k tomu 

teda na ďalšom zastupiteľstve. Takže ak sa v tomto môžeme zhodnúť, tak potom poprosím 

pána poslanca Dvorana, ak sa to dá, že by sme to stiahli, aby ten návrh nebol a v podstate to 

isté aj vo vzťahu k pani poslankyni Rattajovej. Takže ak trvá na tom, hlasovať sa o tom 

samozrejme bude podľa rokovacieho poriadku, len s tými, áno musíme ísť potom do zmeny 

VZN-ka, len to momentálne neurobíme vzhľadom na proces schvaľovania zmeny VZN-ka, 

áno. Z mojej strany všetko, ďakujem. Neviem, ešte Marek či by niečo k tomu technicky.  

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Ešte takú pikošku s tými úsporami na úrade doplním, že napríklad pani riaditeľka 

úradu nemá ani služobné auto, dokonca si hradí aj vlastné pohonné hmoty, používam ja aj 

ona vlastný mobilný telefón, ktorý si sami platíme a tak ďalej. To sú iba také drobnosti. Nech 

sa páči, pán Vlčej. 

 

Marek Vlčej  

 

Ďakujem pekne pán predseda. Keď už sme sa rozprávali o tých úsporách na úrade, tak ja by 

som za odbor financií doplnil, že za posledný rok sme sa znížili o 4 ľudí a ďalší dvaja idú na 

polovičný úväzok, takže takisto sme začali sami od seba. Pri tom VZN-ku, tam by som ešte 

doplnil, že samotné VZN vylučuje použitie rezervného fondu na dotácie. Čiže aj takúto zmenu 

by sme tam museli zaradiť, ale to by sme boli asi jediná samospráva na Slovensku, ktorá 

použije rezervný fond na VZN. Ešte by som sa vyjadril k Slovak Lines k tým 500 000. Slovak 

Lines vyčíslil výpadok na 880 000. My navrhujeme 500 000 okrem iných aj z toho dôvodu, že 

so Slovak Lines ešte budeme rokovať a budeme hľadať tie úspory, takže aj táto vec je otvorená 

a je to zmena rozpočtu. neznamená to, že to ideme automaticky vyplatiť. Je to len rezervácia 

finančných prostriedkov. Ak Slovak Lines preukáže, že takáto strata mu vznikla, tak mu to 

budeme musieť vyplatiť v zmysle platnej legislatívy, lebo v tejto oblasti platí, že hradíme všetky 

náklady na výkon vo verejnom záujme, ak nevieme preukázať inak. Tam nás nepustí ani naša 

legislatíva, ani legislatíva Európskej únie. Ak by sme to odložili do budúceho roku, môžeme sa 

dostať presne do tej istej situácie, že táto strata bude ešte výrazne vyššia a znovu bude 

ohrozený tento dotačný systém o ktorom sme sa tu celý čas bavili. Takto máme väčšiu šancu, 

že budeme sa môcť vrátiť aj v pôvodnej sume k BRDS.  

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem za záverečné slovo predkladateľa a odovzdávam záverečné slovo návrhovej komisii. 

 

Marek Machata 
 

Ďakujeme pekne. Konštatujem, že návrhová komisia obdŕžala doteraz jeden pozmeňujúci 

návrh pani poslankyne Rattajovej. Ak dovolíte ja by som ho prečítal. Takže pani poslankyňa 

Zuzana Rattajová žiada zmenu v časti A Program 14, aby zostala zachovaná podpora pre  

kultúru v rámci výzvy BRDS vo výške 440 000 eur, ktorá bola v rozpočte na rok 2020 

schválená. Ďalej žiada zrušiť bod B, uznesenie č. 220/2020, Návrh výzvy na predkladanie 

žiadostí o poskytnutie dotácií k BRDS na podporu kultúry. Ďalej žiada predsedu BSK 

o predloženie zmeny VZN 5/2018 na ďalšie zastupiteľstvo. Pán župan, dajte o tomto návrhu 

prosím hlasovať. Ďakujem.  



 

Juraj Droba  
 

Návrhová komisia navrhuje hlasovanie unblock o všetkých troch návrhoch, áno? 

 

Marek Machata 
 

Bolo to podané v jednom návrhu, takže áno. 

 

Juraj Droba  
 

Dobre, pristúpime teda k hlasovaniu. Prosím prezentujte sa a hlasujte teraz. 

 

Hlasovanie č. 7 
 

Konštatujem, že návrh, ZA hlasovalo 12 poslancov, 14 PROTI, 16 sa ZDRŽALO, takže návrh 

a uznesenie nebolo prijaté. Dovoľte teraz aby sme pristúpili teraz k hlasovaniu a najprv 

predneseniu uznesenia k bodu číslo 2 a následnému hlasovaniu.  

 

Marek Machata 

 

Ďakujeme pekne. Takže budeme hlasovať o pôvodnom návrhu uznesenia tak, ako bolo 

predložené spolu s materiálom, to znamená bez akýchkoľvek zmien. Ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 8 
 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 33 poslancov, PROTI boli piati, ZDRŽALO SA 7. 

Uznesenie bolo prijaté. Dovoľte, aby som ukončil bod číslo 2 dnešného programu rokovania 

a prejdeme na bod číslo 3. 

 

Bod č. 3 
 

Je to pôvodný bod číslo 2. Je to Informácia o vybavení interpelácie poslanca Zastupiteľstva 

BSK, pána Martina Vlačikyho zo dňa 28. februára 2020. Nech sa páči, s úvodným slovom 

k predkladanému materiálu vystúpi opäť pani riaditeľka úradu Patrícia Mešťan. 

 
Patrícia Mešťan 
 

Ďakujem za slovo pán predseda. Na poslednom zasadnutí Zastupiteľstva BSK bola podaná 

jedna interpelácia z radov poslancov a to konkrétne zo strany pána poslanca Vlačikyho. Na 

predmetnú interpeláciu bola zo strany úradu v zákonne stanovenej lehote zaslaná písomná 

odpoveď, pričom samotný text interpelácie spolu s odpoveďou úradu sú časťou materiálu, 

ktorý vám bol k tomuto bodu rokovania dodaný. Ďakujem.  

 

 



Juraj Droba  
 

Ďakujem. Otváram rozpravu k bodu číslo 3. Hlási sa niekto do rozpravy? Neevidujem žiadnu 

prihlášku do rozpravy, takže ukončujem rozpravu, odovzdávam slovo návrhovej komisii.  

 

Marek Machata 
 

Ďakujeme pekne. Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu berie na vedomie Informáciu 

o vybavení interpelácie poslanca Zastupiteľstva BSK Martina Vlačikyho zo dňa 28. februára 

2020. Ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali o uznesení. 

 

Hlasovanie č. 9 
 

Konštatujem, že ZA hlasovalo 36 poslancov a poslankýň, PROTI nebol nikto, nik sa nezdržal. 

Takže uznesenie bolo prijaté. Týmto ukončujem bod číslo 3 a prechádzame k bodu číslo 4.  

 

Bod č. 4 
 

Ide o Informáciu o situácii v Domove sociálnych služieb a zariadení pre seniorov na Hrnčiarskej 

ulici v Pezinku, v súvislosti s ochorením COVID a s úvodným slovom nech sa páči, príde pani 

riaditeľka Marica Šiková. Dovoľte, aby som jej ja osobne zatlieskal a verím, že aj mnohí z vás 

jej zatlieskate. Jednak mala včera narodeniny, krásna tridsiatka a jednak urobila brutálny kus 

dobrej práce. Keď raz po skončení krízy budeme hovoriť o hrdinoch, tak pre mňa je Marica 

jednou z nich už teraz. 24/7 posledné tri mesiace skoro. Marica, ďakujeme pekne.  

 

Marica Šiková 
 

Ďakujem pekne pán predseda, aj vážení páni poslanci a poslankyne. Veľmi pekne vám 

ďakujem. Takže dovoľte mi, aby som vás, alebo vám poskytla informácie nachádzajúce sa 

v materiáli. Takže máte pred sebou informačný materiál, ktorého cieľom je oboznámiť vás 

o situácií v Domove sociálnych služieb a zariadení pre seniorov na Hrnčiarskej ulici v Pezinku 

a to v súvislosti s ochorením COVID – 19. Od vypuknutia pandémie koronavírusu v Európe 

vykonal Bratislavský samosprávny kraj v zariadeniach sociálnych služieb množstvo 

preventívnych opatrení. Krízový štáb BSK prvýkrát zasadol už 28. februára, teda v čase, keď 

na Slovensku ešte nebol potvrdený žiadny pozitívny nález vírusu. Ešte pred týmto prvým 

zasadnutím krízového štábu boli riaditelia zariadení sociálnych služieb v zriaďovateľskej 

pôsobnosti BSK oboznámení s prvým usmernením hlavného hygienika Slovenskej republiky 

v súvislosti s koronavírusom, pričom boli požiadaní o vykonanie všetkých odporúčaných 

opatrení. Následne v deň prvého zasadnutia krízového štábu BSK boli riaditelia zariadení 

požiadaní o prijatie ďalších opatrení v súvislosti s koronavírusom, pričom im bolo odporúčané 

zvážiť aj to, či je v zariadení vhodné prijímať akékoľvek návštevy, organizovať, alebo 

zúčastňovať sa akýchkoľvek aktivít mimo zariadenia, často používať dezinfekčné prostriedky 

a dodržiavať hygienické opatrenia. Okrem iného im bolo tiež odporúčané, aby administratívne 

práce súvisiace s výkonom činnosti vykonávali v čo najväčšej možnej miere bez osobného 

kontaktu a v prípade akýchkoľvek príznakov vírusového ochorenia u seba, respektíve kolegov 



o tomto bezodkladne informovali priameho nadriadeného a navštívili lekára prvého kontaktu. 

Keďže BSK ako zriaďovateľ nemá žiadne právomoci vydávať zákazy zariadeniam, ktoré 

zriadil, to môže len štát a respektíve hlavný hygienik, mohli byť opatrenia župy iba vo forme 

odporúčaní. Z dôvodu zníženia rizika infekcie koronavírusom v zariadeniach, už 4. marca boli 

riaditelia nad rámec predchádzajúcich opatrení požiadaní STOP prijímať akékoľvek návštevy 

a STOP aktivitám organizovaných s väčším počtom ľudí zvážiť, či je možné zúčastňovať sa 

akýchkoľvek aktivít a výletov mimo zariadenia, obmedziť návštevy priestorov s vyšším počtom 

ľudí, STOP zahraničným pracovným cestám do krajín s výskytom koronavírusu a podobne. 

Od šiesteho marca boli hlavným hygienikom zakázané  návštevy vo všetkých zariadeniach 

sociálnych služieb na celom Slovensku vrátane zariadení v pôsobnosti BSK. Tento zákaz sa 

však nedotkol vychádzok klientov, napriek tomu v záujme ochrany života a zdravia prijímateľov 

sociálnej služby a zabezpečenia bezpečnosti poskytovanej sociálnej služby, župa 13. marca 

vydala odporúčanie, aby zariadenia sociálnych služieb obmedzili vychádzky svojim 

prijímateľom sociálnej služby. Od potvrdenia prvého prípadu ochorenia COVID-19 v Domove 

sociálnych služieb a zariadení pre seniorov v Pezinku dňa 11.04.2020 Bratislavský 

samosprávny kraj opatrenia ešte sprísnil. Testovaním na COVID-19 prešli všetci klienti 

a zamestnanci pracujúci v zariadeniach na Hrnčiarskej ulici v Pezinku. Priestory župa 

opakovane hĺbkovo vydezinfikovala a do zariadenia doniesla ďalšie ochranné prostriedky. 

S bývalou riaditeľkou zariadenia Bratislavský samosprávny kraj ukončil zamestnanecký pomer 

17.04.2020 a od 18.04. nastúpila do zariadenia krízová manažérka, ktorá sa presunula 

z Odboru sociálnych vecí Úradu BSK. Úlohou a cieľom krízovej manažérky bolo aj stabilizovať 

personál zariadenia, zistiť a saturovať požiadavky zo strany pracovníkov zariadenia, určiť 

postupy vyplývajúce z každodennej prevádzky zariadenia, zrevidovať stav osobných, 

ochranných, pracovných prostriedkov a podobne. Spoločne s krízovou manažérkou nastúpila 

do zariadenia aj nová posila, odborníci, najmä z iných župných zariadení, ale aj od 

neverejného poskytovateľa sociálnych služieb a zdravotníckych zariadení. K dnešnému dňu 

od nástupu krízovej manažérky sa podarilo posilniť tím o 18 nových zamestnancov zariadenia, 

ktorí postupne vymieňali časť kmeňových zamestnancov odchádzajúcich do domácej 

karantény. Pôvodne Bratislavský samosprávny kraj uvažoval s riešením, že klienti 

s negatívnym testovaním budú presunutí do iného zariadenia. Cieľom bolo odľahčiť 

zamestnancov zariadení a tiež zabrániť prenos nákazy. Po dohode s regionálnym hygienikom 

však klienti zostali v priestoroch zariadenia a pozitívne testovaní klienti boli fyzicky oddelení 

od klientov s negatívnym výsledkom testovania. Situácií v Domove sociálnych služieb 

a zariadení pre seniorov v Pezinku venuje vedenie BSK i krízový štáb župy skutočne 

mimoriadnu pozornosť. Na dennej báze BSK všetky aktivity realizuje v úzkej koordinácií 

s ústredným krízovým štábom a hlavným a regionálnym hygienikom, Ministerstvom 

zdravotníctva a Ministerstvom práce a sociálnych vecí a rodiny, s Mestom Pezinok a s ďalšími 

relevantnými inštitúciami a orgánmi. Po ukončení karantény v zariadení sociálnych služieb 

prebehne kontrola, ktorej cieľom bude zistiť, či došlo k nejakým pochybeniam a či bolo 

poskytovanie sociálnej služby v súlade so zákonom. Postupy lekára, ktorý nespadá do 

kompetencie župy a ani nie je jej zamestnancom bude preverovať Úrad pre dohľad nad 

zdravotnou starostlivosťou. Predložený materiál mapuje opatrenia, ktoré BSK vykonal, aby 

ochránil zdravie, životy ako prijímateľov sociálnej služby, tak i zamestnancov tohto zariadenia. 

Materiál poskytuje základné informácie o Domove sociálnych služieb a zariadení pre seniorov 

v Pezinku na Hrnčiarskej ulici 37, informáciu o postupnosti vývoja a šírenia vírusu COVID-19 

v tomto zariadení a o prijatých opatreniach BSK a stav v Domove sociálnych služieb 

a zariadení pre seniorov Pezinok k 03.05.2020, to je ku dňu zberu materiálu. Nakoľko od zberu 

materiálu uplynulo už dlhšie obdobie dovoľte mi informovať vás aj o aktuálnych údajoch 



k dnešnému dňu. V čase prvého výskytu COVID-19 bolo v Domove sociálnych služieb 

prítomných 93 klientov. Z nich bolo pozitívne testovaných 61 klientov. Aktuálne máme 

k dnešnému dňu v zariadení 54 klientov. Z toho 45 klientov s negatívnym výsledkom testu 

a 9 klientov s pozitívnym výsledkom testu. 13 klientov po prepustení z hospitalizácie 

s negatívnymi výsledkami testu bolo umiestnených do troch zariadení sociálnych služieb 

zriadených BSK na karanténne miesta, ktoré schválil Regionálny úrad verejného 

zdravotníctva. Dnes sa vrátia z karanténnych miest, ktoré sú v zariadení sociálnych služieb 

v Rose späť do Domova sociálnych služieb v Pezinku 7 klientov, takže v zariadení v Pezinku 

budeme mať spolu s nimi prítomných 61 klientov. Zariadenie sociálnych služieb ROSA bude 

následne po odchode týchto klientov hĺbkovo vydezinfikované tak, aby od 01.06.2020 mohlo 

byť pripravené pre poskytovanie sociálnych služieb domácim klientom, teda klientom 

zariadenia sociálnych služieb ROSA. Hospitalizovaných k dnešnému dňu máme 5 klientov 

a 5 klientov si zobrali rodinní príslušníci do domácej izolácie. Celkovo máme teda žijúcich 

77 klientov. Z počtu v čase výskytu vírusu prítomných 93 klientov zomrelo 16 klientov. Z toho 

však nie u všetkých bola príčina smrti COVID-19. Jeden klient, sedemnásty zomrel na COVID 

ešte dňa 04.04.2020, to je ešte pred výskytom prvého vírusu v zariadení. K dnešnému dňu 

v zariadení pracuje 26 zamestnancov. Z toho máme 23 kmeňových a traja zamestnanci sú 

z vonku. Dnes nastúpi ešte jedna zdravotná sestra, takisto z vonku. Z 26 zamestnancov je 

24 zamestnancov s negatívnym výsledkom testu a dvaja noví, ktorí prišli do zariadenia 

nedávno, teda tento týždeň, pred príchodom do zariadenia boli testovaní a mali tiež negatívny 

výsledok testu. Dnes bude realizovaná v poradí tretia dezinfekcia priestorov celej budovy. To 

je z údajov. Okrem toho dovoľte mi informovať ešte o živote v tomto zariadení. Na stretnutí 

komisií som informovala o troch takých našich zámeroch. Mali sme zámer oddeliť negatívne 

testovaných klientov od pozitívne testovaných do osobitnej budovy. Mali sme záujem požiadať 

našich epidemiológov a odborníkov zistiť, či skutočne pozitivita u klientov znamená, že sú ešte 

stále infekční a tretia vec bola, mali sme veľký záujem o to, aby zamestnanci, keďže sú už 

unavení v karanténe v zariadení mihli rotovať a teda mohli sa dostať aj do domáceho 

prostredia. Podarilo sa nám to, že od 1. júna, od pondelka rána nám idú do domácnosti, alebo 

teda začíname rotovať so zamestnancami. Smena, ktorá končí v pondelok ráno odchádza 

domov, vymieňa ju smena nastupujúca. Sú to zamestnanci, ktorí sú v domácom prostredí, 

pretože týchto 9 pozitívnych klientov sa nám podarilo dať do osobitnej budovy, ktorá bude 

uzatvorená a negatívni klienti idú do druhej budovy Pezinka, keďže Pezinok má dve budovy. 

Súhlas regionálneho hygienika vlastne nás potvrdil v tom, že zamestnanci, ktorí sú, alebo ktorí 

sa starajú o negatívnych klientov môžu chodiť domov a naspäť do práce. To znamená, môžu 

začať bežný život ako bol pred výskytom vírusu. Ešte čo sa týka zisťovania či sú naši pozitívni 

klienti infekční, aj v tejto veci sme požiadali odborníkov. Nemáme ešte na stole výsledky, ale 

zatiaľ len také ústne, ústna informácia bola taká, že vlastne nebola preukázaná u nich 

variabilita vírusu, zaznamenaná života schopnosť, alebo funkčnosť toho vírusu, takže nemali 

by byť infekční, ale zatiaľ nie sú tieto informácie oficiálne a stále sa ešte overujú. Ďakujem 

pekne za pozornosť. Pokiaľ sa chcete niečo spýtať, nech sa páči. A ešte, ešte ak môžem. 

V závere by som chcela ja veľmi pekne poďakovať zase zamestnancom Domova sociálnych 

služieb Pezinok, nielen tým, čo sú kmeňoví a ktorí poskytovali služby prijímateľom sociálnej 

služby, ale i dobrovoľníkom, ktorí boli v zariadení a takisto krízovej manažérke. Mnohí sú 

v zariadení od toho 11.04., teda od prvého výskytu. Je to myslím 6 alebo 7 týždňov. Sú 

odlúčení od rodiny, v karanténe, takže naozaj patrí im veľké poďakovanie. 

 

 

 



Juraj Droba  
 

Maricka veľmi pekne ďakujem. Otváram rozpravu. Prvým prihláseným do rozpravy je pán 

poslanec Krippel. 

 

Mikuláš Krippel 
 

Vážení poslanci, vážení prítomní, ja si dovolím byť teraz taký trošku možno nechcem povedať, 

že taký pohnutý. Ubehli už takmer 2 mesiace od toho čo prepukla pandémia v našom župnom 

zariadení v Pezinku. Zomrelo veľa ľudí, všetkým pozostalým, príbuzným želáme hlbokú 

úprimnú sústrasť. V zariadení v Pezinku sa však život nezastavil. Zostalo tam veľa 

infikovaných ľudí, prijímateľov sociálnej služby, ktorí stále mali nádej, ale potrebovali pomoc 

druhých, ktorí by sa o nich starali. Takíto ľudia sa našli. 18 kmeňových zamestnancov  Domova 

sociálnych služieb a zariadení pre seniorov Pezinok a ďalších 18 nových zamestnancov, 

dobrovoľníkov. Títo dobrovoľníci boli a teda sú prevažne z našich župných zariadení. Boli 

medzi nimi aj dvaja riaditelia našich zariadení, boli a sú tu však aj dobrovoľníci od neverejných 

poskytovateľov. Títo ľudia prišli aj keď vedeli, že je tu riziko, že sa nakazia chorobou, ktorá 

môže spôsobiť smrť. Sú to hrdinovia dnešnej doby. Ak mi dovolíte, použil by som slová pani 

krízovej riaditeľky, pani Janky Matulovej, inak zamestnankyne Úradu BSK. „Mala som strach, 

ale väčšie bolo odhodlanie pomôcť týmto ľuďom, lebo som vedela ako ťažko im je a že 

potrebujú pomoc“. Chcem sa z tohto miesta poďakovať im všetkým, rovnako všetkým 

zamestnancom v zariadeniach sociálnych služieb v našom kraji i na celom Slovensku. Vďaka 

vám. Ste v prvej línií rovnako ako zdravotníci v nemocniciach. Dnes to vyzerá, že zariadeniu 

v Pezinku svitá na lepšie časy. Prijímatelia i zamestnanci sa uzdravujú, poslední klienti 

s pozitívnym testom už by nemali byť infekční a sú v stabilizovanom stave. Podarilo sa to 

vďaka obetavej práci a ľudskosti zamestnancov a dobrovoľníkov. Ďakujeme.  

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem veľmi pekne. Ďalšou v rozprave príde pani poslankyňa Hrehorová.  

 

Jana Hrehorová 
 

Ďakujem za slovo. Viem, že to už bolo viackrát povedané, ale naozaj aj ja ďakujem všetkým 

zamestnancom všetkých domovov sociálnych služieb. S niektorými som bola v kontakte 

a hovorili mi aká bola situácia, teda v Domove sociálnych služieb v Pezinku. Všetci sa zhodli 

na tom, že veľké ďakujem patrí pani Šikovej, ktorá ich motivovala, ktorá ich získavala na svoju 

stranu, teda aby tam vôbec išli tí noví zamestnanci, vozila zásoby do Pezinka a podobne. Ja 

sa chcem poďakovať za to, že aj napriek tomu, že robila tých 24 hodín, 7 dní v týždni mi zdvihla 

telefón, dokonca aj cez víkend a pomáhala mi vyriešiť niektoré situácie. Takže ďakujem aj 

oddeleniu sociálnych služieb a verím, že sa to dá do normálu teda. Ďakujem.  

 

Juraj Droba  
 

Ďakujeme za slová podpory. Odovzdávam slovo pani poslankyni Ovečkovej.  

 

 

 



Lýdia Ovečková 
 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Tak ja by som rovnako tak, ako tu už bolo povedané chcela 

veľmi pekne poďakovať všetkým zamestnancom či už samotného zariadenia alebo 

zamestnancom BSK. Taktiež všetkým dobrovoľníkom, ktorí boli ochotní nastúpiť do služby, 

aby pomáhali druhým, ale aj všetkým iným dobrým ľuďom, ktorí sa rozhodli akokoľvek pomôcť 

či už v samotnom Pezinku, alebo aj v iných zariadeniach. Zároveň by som chcela vysloviť 

úprimnú sústrasť všetkým pozostalým a naozaj ešte raz vrelá vďaka všetkým dobrým ľuďom, 

ktorí dokázali sa spoločne spojiť pre dobrú vec a nakoniec jedno veľké, veľké poďakovanie 

pani Šikovej. Naozaj myslím si, že BSK môže byť právom hrdý práve na toto oddelenie 

sociálnych vecí, ktoré vedie ona. Ďakujem.  

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. S faktickou sa prihlásil pán poslanec Pomichal. 

 

István Pomichal 
 

Reakciou na pani Ovečkovú navrhujem, aby sme minútou ticha uctili pamiatku zosnulým. 

Teraz. 

 

Juraj Droba  
 

Áno, myslím si, že je vhodné vyhovieť tomuto návrhu. Poprosím o minútu ticha pre všetky 

obete. (minúta ticha) Ďakujem veľmi pekne. Sadnite si prosím. Ďalším prihláseným do 

rozpravy je pán poslanec Štekláč. 

 

Juraj Štekláč 
 

Ďakujem pekne za slovo a ja by som sa takisto pripojil. Epidémia koronavírusom je nová 

situácia a pre nás všetkých čo sme na okolí a samozrejme teda aj pre úrad a pre jednotlivé 

jeho zložky. Žiaľ teda koronavírus ukázal svoj nešťastný potenciál v Domove sociálnych 

služieb v Pezinku a musím povedať, že je mi teda ľúto každého života. A pre túto chvíľu by 

som teda chcel spraviť to, že ja by som sa chcel poďakovať všetkým, ktorí podali pomocnú 

ruku. Ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. V rozprave nasleduje pán poslanec Solga. 

 

Oliver Solga  
 

Ak dovolíte pán župan, pani vicežupanka Ožvaldová, ja by som chcel za obdarovaných veľmi 

pekne poďakovať za 5000 rúšok, ktoré som minulý týždeň rozviezol do 3 stredných škôl 

v našej zriaďovateľskej pôsobnosti a najviac poďakovanie patrí od pána riaditeľa Černáka 

z psychiatrickej nemocnice. Dostal 1000 rúšok a povedal, že to je najviac kto vôbec nemocnici 

takýto dar dal a veľmi, veľmi im to pomohlo a samozrejme aj našim trom stredným školám. 

Ešte raz veľmi pekne ďakujem za nich. 

 



Juraj Droba  
 

Ďakujem za milé slová. Poprosím pani vicežupanku Pätoprstú. 

 

Elena Pätoprstá 
 

Ja by som bola nerada, keby sme zabudli ešte na jednu dámu medzi nami a to je pani riaditeľka 

úradu, ktorá, ktorej ja osobne chcem poďakovať za možno celé Slovensko, pretože jej 

prezieravosť a tlak začať so všetkými týmito opatreniami priskoro, kedy ešte mnohí z nás 

pochybovali, alebo boli na vážkach, alebo sme dokonca aj kritizovali urýchlenie takých 

opatrení, tak možno by sme sa jej mali poďakovať za ľudí ktorým možno aj svojim spôsobom 

zachránila život a vytvárala priestor práve pre tých zamestnancov, ktorí mohli pomáhať 

a osobne by som sa jej chcela za to poďakovať.   

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem veľmi pekne. Pani vicežupanka mi zobrala vietor z plachiet, lebo som to mal napísané 

ako posledný bod, poďakovať Patrícii Mešťan. Budem osobný. Keby ona do mňa nebúšila, 

nekopala, tak sa neodhodlám k tomu, že buchnem päsťou do stola toho 8. marca a povieme 

si, že ideme do toho bez ohľadu na to, že nás všetci za to kritizovali. V tom čase to bolo správne 

rozhodnutie. Ja som nadobudol pocit, že je správne možno 2 hodiny predtým než sme ho 

naozaj urobili a keby nebolo Patrície, tak ešte otáľame možno trošku dlhšie. Asi nie tak dlho 

ako centrálny krízový štáb, ktorý teda akože spal spánkom bohorovných a ešte ďalší týždeň 

by nič nespravil. To je prvá vec a druhá je, že aj počas krízy v Pezinku Patrícia sa do toho 

vrhla naplno a perfektne riadila celý župný krízový štáb. Riešili sme situácie tam, kde napríklad 

boli dvaja vojaci, dvaja policajti pred Pezinským zariadením aby strážili prechody ľudí, tak boli 

tam už 3 dni bez toalety. Keď sme tam prišli my s Patríciou, tak do 2 hodín už bola Toi-Toi-ka 

pre policajtov aj pre vojakov od BSK, nie od Ministerstva vnútra, nie od Ministerstva obrany. 

Takže to sú len také malé pikošky, ktoré hovoria o tom, že keď sa nahneváme, tak vieme konať 

a vieme byť veľmi rázny. Paťa, veľmi pekne ďakujem. (potlesk v sále) Uzatváram diskusiu 

k tomuto bodu programu a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

Marek Machata 
 
Ak dovolíte, tak aj za nás ďakujeme veľmi pekne a uznesenie. Zastupiteľstvo BSK po 

prerokovaní materiálu berie na vedomie Informáciu o situácii v Domove sociálnych služieb a 

zariadení pre seniorov na Hrnčiarskej ulici 35-37 v Pezinku v súvislosti s ochorením 

COVID-19. Ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Prosím aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz.  

 

Hlasovanie č. 10 
 

Konštatujem, že ZA hlasovalo 39 poslankýň a poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa 

NEZDRŽAL. Uzatváram tento bod programu. Konštatáciou, že uznesenie bolo podané, bolo 

schválené. Dovoľte ešte úplne, aby som poslednú poznámku povedal, že koronakríza ukázala, 

že v nás ľudí žijúcich na Slovensku je aj veľa dobrého. Strašne veľa firiem a aj jednotlivcov sa 



nám okamžite začalo ozývať na župu s rôznou formou materiálnej, časovej a aj inej pomoci. 

Dokonca niektorí z vás poslanci, ktorí stratili možnosť pracovať v týchto časoch, tak nám 

dobrovoľníčili a pomáhali s rôznymi logistickými vecami a boli to od korporácií veľkých typu 

Heineken a podobne až po úplne drobných slovenských výrobcov, takže čokoľvek čo prišlo na 

župu, počnúc kávou cez rúška, ochranné štíty, energetické tyčinky, nealko nápoje, v podstate 

čokoľvek, tak sme umiestňovali a distribuovali tam, kde sme to uznali za najvhodnejšie. 

Väčšinou to bolo buď vám ako predstaviteľom samosprávy, alebo priamo do DSS-iek, na školy 

a tak ďalej. Čiže týmto chcem poďakovať. Neviem vymenovať ten zoznam, lebo tam bolo 

minimálne 30 subjektov, ktoré sa dobrovoľne, nezištne ohlásili. Niektorí povedali, že v podstate 

ich nemusíme ani nikde spomínať, že oni chcú len pomôcť, že nepotrebujú z toho dobré body. 

Takže ďakujem. Prechádzame na bod číslo 5. 

 

Bod č. 5 
 

Informácia o kontrole NKÚ s názvom „Systém ochrany a bezpečnosti údajov vo verejnom 

sektore“, neslávne známa skratka GDPR. Tento materiál nám predstaví šéf bezpečnosti, 

oficiálne referent civilnej obrady, obrany, Dušan Slovák. 

 

Dušan Slovák 
 

Ďakujem veľmi pekne za slovo pán predseda. Vážené poslankyne, vážení poslanci, pred 

sebou máte informačný materiál ku kontrole vykonanej Najvyšším kontrolným úradom 

Slovenskej republiky, ktorý bol zameraný na systém ochrany a bezpečnosti údajov vo 

verejnom sektore. Táto kontrola prebehla od 08.07.2019 do 06.11.2019. V priloženom, alebo 

v predkladanom materiáli máte citáciu záverov z kontroly z protokolu o výsledku kontroly. 

Následne samozrejme pri prejednaní boli prijaté opatrenia na odstránenie zistených 

nedostatkov. V danej súvislosti boli v stanovenom termíne predložené na NKÚ, ktorý 

akceptoval tieto naše návrhy. K tomu len podotknem, že vykonaná kontrola ani prijaté 

opatrenia nemajú dopad na finančný rozpočet BSK. Najvyšší kontrolný úrad pri prerokovaní 

protokolu konštatoval, že BSK si plní povinnosti súvisiace s ochranou osobných údajov 

a prijaté opatrenia by sa mali zamerať na dopracovanie interných noriem v rámci riadenia. 

V súlade so závermi o prerokovaní protokolu úrad predkladá tento materiál o výsledku kontroly 

a prijatých opatreniach informáciu Zastupiteľstvu BSK. Toľko k predloženému materiálu. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Neevidujem žiadnu prihlášku do 

rozpravy, takže odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

Marek Machata 
 

Ďakujeme pekne. Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu berie na vedomie Informáciu 

o kontrole NKÚ „Systém ochrany a bezpečnosti údajov vo verejnom sektore“ (GDPR) 

a prijatých opatreniach. Ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem, dávam teraz možnosť hlasovať. Takže nech sa páči, prezentujte sa a hlasujte.  



 
Hlasovanie č. 11 
 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 36 poslancov, PROTI nebol nik, NEZDRŽAL sa nik. 

Uzatváram týmto bod programu konštatovaním, že uznesenie bolo prijaté a prechádzame na 

bod číslo 6. 

 

Bod č. 6 
 

Informácia o kontrole NKÚ s názvom Vyššie územné celky – tvorcovia a realizátori vybraných 

verejných politík KA – 027/2019/1100. O úvodné slovo prosím zástupcu riaditeľky úradu, pána 

Emila Pavlíka. 

 

Emil Pavlík 
 

Ďakujem pekne za slovo pán predseda. Vážene pani poslankyne, vážení páni poslanci, tak 

ako bolo prezentované už na spoločnej komisii predmetom tejto kontroly bola kontrola tvorby, 

realizácie, následnej kontroly plnenia vybraných verejných politík zdravotníctva a školstva. 

Táto kontrola prebiehala na všetkých župách v rámci Slovenska. Kontrolované obdobia boli 

roky 2014 – 2018. Účelom bolo najmä zhodnotenie tvorby a výkonu vybraných verejných 

politík a uplatňovanie kompetencií samosprávnych krajov v tejto oblasti, prípadné 

identifikovanie prekážok, ktoré im bránia možno v plnom aplikovaní kompetencií v týchto 

oblastiach. V rámci materiálu máte predložené alebo teda doslova prekopírované závery tejto 

kontroly v plnom rozsahu aj spolu s kontrolnými zisteniami a odporúčaniami NKÚ na 

odstránení zistených nedostatkov. Vo všeobecnosti konštatujeme, že zistené nedostatky alebo 

vytknuté veci sú menej závažného charakteru bez akéhokoľvek dopadu na rozpočet BSK. 

Všetky odporúčania, ktoré navrhol Najvyšší kontrolný úrad k zisteným nedostatkom boli zo 

strany úradu akceptované a zaslané v stanovenej lehote na NKÚ vo forme návrhu opatrení, 

ktoré prijímame na nápravu nedostatkov, ktoré boli zistené. Do dnešného dňa sme zo strany 

NKÚ nedostali nejakú výtku, ani návrh na doplnenie opatrení. Tým pádom máme za to, že tie 

naše navrhované opatrenia sú z ich strany akceptované, pričom zhodne ako pri 

predchádzajúcom bode tento materiál predkladáme na vedomie zastupiteľstvu z dôvodu, že 

v rámci kontrolného protokolu bola takáto požiadavka vznesená. Toľko úvodom. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Keďže neevidujem žiadne prihlášky do 

rozpravy, odovzdávam slovo návrhovej komisii.  

 

Marek Machata 
 

Ďakujeme pekne. Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu berie na vedomie Informáciu 

o kontrole Najvyššieho kontrolného úradu s názvom „Vyššie územné celky – tvorcovia 

a realizátori vybraných verejných politík KA – 027/2019/1140 a jej výsledkoch. Ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Prosím, aby ste sa teraz prezentovali a hlasovali o tomto uznesení. 

 



Hlasovanie č. 12 
 

Konštatujem, že ZA hlasovalo 34 poslankýň a poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa 

NEZDRŽAL. Uznesenie bolo prijaté v predkladanom znení. Ukončujem bod číslo 6 a otváram 

bod číslo 7. 

 

Bod č. 7 
 

Návrh Záverečného účtu BSK za rok 2019. S úvodným slovom poprosím aby pristúpil pán 

Vlčej. Následne poprosím pána Slezáka, hlavného kontrolóra o prednesenie stanoviska 

k návrhu Záverečného účtu BSK za rok 2019. 

 

Marek Vlčej 
 
Ďakujem pekne pán predseda. V minulom roku sme hospodárili so sumou takmer 200 miliónov 

eur z ktorej najvýznamnejšou položkou boli daňové príjmy v hodnote vyše 102 milióny eur. 

Ďalšou významnou položkou boli granty a transfery prioritne do školstva a v menšom objeme 

granty z Európskej únie. Na strane výdavkov nad rámec tých bežných, operatívnych výdavkov 

za povšimnutie stoja výdavky do školstva, kde jednak sme počas roka dostali väčšie normatívy 

ako sme plánovali. Mali sme program na bežné opravy a údržbu škôl, kde bolo 

preinvestovaných takmer 5 miliónov a takisto sme mali program dofinancovania školstva 

v oblasti odmien, to boli tie spomínané mimoškolské aktivity, jubileá a podobne. Čo sa týka 

kapitálových výdavkov, tak jednoznačne najvýznamnejšou investíciou v minulom roku bola 

cesta Malacky-Rohožník, ktorá sa financovala z eurofondov, ďalej bola potiahnutá na obidvoch 

stranách zo zdrojov RCB. Potom by som ešte povedal v rámci dlhov a dlhovej služby, napriek 

tomu teda, že sme zrealizovali viacero investičných aktivít brali sme si úver. Nebrali sme ho 

v takej významnej miere a celkové zadlženie nám minulý rok kleslo zhruba o pól percenta. To 

najdôležitejšie číslo z tohto materiálu je výsledok hospodárenia, ktorý bol zhruba 11 miliónov 

eur a celý ho navrhujeme presunúť do rezervného fondu, ktorý nám bude slúžiť buď na 

zvládanie následkov tejto krízy v ďalšom období tohto roka, alebo bude aj jeden z hlavných 

zdrojov financovania investičných výdavkov v budúcom roku. K tomuto materiálu je priložená 

aj audítorská správa a takisto prednesie svoje stanovisko pán hlavný kontrolór. Ďakujem 

pekne.  

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu, respektíve pán Slezák mal vystúpiť 

teraz. Pán kontrolór ste tu? Aha dobre. Nech sa páči. 

 

Milan Slezák 
 

Vážený pán predseda, pani poslankyne, páni poslanci. Stanovisko bolo vypracované v zmysle 

ustanovenia paragrafu 19e, odsek 1 písmeno c Zákona o vyšších územných celkov. 

Predložený návrh záverečného účtu za rok 2019 spĺňa všetky kritéria príslušných všeobecne 

záväzných právnych predpisov, najmä Zákon o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy. 

Z uvedeného dôvodu tak, ako v závere uvádzam, odporúčam Zastupiteľstvu BSK schváliť 

záverečný účet bez výhrad. Ďakujem. 

 

 



Juraj Droba  
 

Ďakujem. Takže otváram rozpravu teraz. Vystúpi pán poslanec Pomichal. 

 

István Pomichal 
 

Vážený pán predseda, vážené zastupiteľstvo v mene finančnej komisie by som navrhoval, aby 

ten materiál bol schválený. Ďakujem všetkým spracovateľom, ktorí sa podieľali na tvorbe tohto 

materiálu od pani riaditeľky, pána riaditeľa po všetkých spracovateľov a ja si myslí, že takýto 

rozsiahli záverečný ešte účet sme neodprezentovali nikdy pre poslancov na zastupiteľstvá má 

skoro 200 strán a keď si raz spomeniete, že z tohto materiálu len samotné dotačné schémy 

a parcipálny rozpočet tvorí až 30 strán, takže podrobne je tam rozpísané, všetky informácie 

máte, že skutočne náš samosprávny kraj myslí aj na tretí sektor, myslí aj na tých, ktorí 

podporujú z občianskeho združenia a obce iné aktivity. Takže ja ďakujem spracovateľom 

a navrhujem tento materiál schváliť.  

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, takže rozpravu ukončujem 

a odovzdávam slovo návrhovej komisii. Nech sa páči. 

 

Marek Machata 
 

Ďakujeme pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo 

písomne doručené spolu s materiálom. Ďakujem.  

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči, hlasujeme teraz. 

 

Hlasovanie č. 13 
 

Ďakujem pekne. ZA bolo 36 poslancov. Nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL, piati 

nehlasovali. Uznesenie bolo prijaté. Pristúpime k ďalšiemu bodu programu. 

 

Bod č. 8 
 

Návrh majetkovoprávneho vysporiadania časti areálu bývalého Stredného odborného učilišťa 

na Starej Vajnorskej v Novom Meste, ako prípad hodný osobitného zreteľa. Poprosím pána 

Šaraya, vedúceho právneho oddelenia, aby nám tento predkladaný materiál uviedol. Ďakujem. 

 

Matúš Šaray 
 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Pani poslankyne, páni poslanci máme pred sebou materiál ku 

ktorému sa stretávame opakovane. V podstate riešime ho s menšími prestávkami zhruba pol 

roka alebo trošku aj viacej. Ten materiál v podstate prešiel viacerými diskusiami. Boli doňho 

zapracované hlavne vaše pripomienky, ktoré sa pretavili do samotného uznesenia, ktoré je 

v podstate takmer 5 stranové. Materiál v podstate rieši komplexne celý tento areál. Je to objekt 

bývalého Stredného odborného učilišťa stavebného v ktorom bolo viacero objektov s tým, že 



máme tam komplikovanejšie spoluvlastnícke vzťahy, sme tam viacerí spoluvlastníci na 

budovách, na pozemkoch. Tento materiál aj v grafickej časti sme na mnohých komisiách, ale 

aj na zastupiteľstve prebrali. Momentálna podoba toho materiálu vyšla zo všetkých tých 

diskusií do ktorej sme zapracovali všetky tie požiadavky, ktoré do toho vznikli. Podstatná vec 

je tá, že vysporiadavame podielové spoluvlastníctvo vo vzťahu k budove a pozemkom pod 

budovami. Veľmi veľkým plusom pre nás je vysporiadanie si aj prístupových práv 

a prístupových ciest k ostatným častiam tohto areálu, ktoré sme doteraz nemali a asi 

najväčším plusom je získanie formou vecného bremena práva užívať 36 buniek, alebo nazvem 

to, že bytových jednotiek, ktoré v tomto objekte v podstate budú vytvorené a majú slúžiť ako 

štartovacie byty pre či už našich začínajúcich učiteľov, prípadne zamestnancov sociálnych 

služieb. Tak ako sme o tom v predchádzajúcom období diskutovali. Viacerí z vás ste 

v priebehu týchto komisií, alebo tohto rokovania boli informovaní, alebo ste dostávali maily, 

posledný asi spred 3 dní zo strany spoločnosti DIMSUM s. r. o. Bola to spoločnosť, ktorá tiež 

deklarovala svoj záujem, avšak kúpiť len časť z tohto areálu. S plnou vážnosťou sme sa tejto 

spoločnosti venovali. Bola na osobnej obhliadke, bola na osobnom rokovaní, kde sme im 

vysvetlili aký je právny, faktický stav ohľadom tohto objektu. Informovali sme vás o vašom 

uznesení ako zastupiteľstva, že chceme riešiť komplexnosť a že tá ich ponuka v podstate 

nerieši mnohé tie veci, ktoré my v tomto materiály riešime. Takže vo včerajších ešte neskorších 

hodinách som posielal reakciu tým vám, ktorým vlastne boli v mailovej správe o tejto 

spoločnosti, kde si myslím, že som pomerne podrobne vysvetlil celú tú situáciu, celú tu 

chronológiu. To znamená, momentálne máme na stole komplexný návrh riešenia celého tohto 

areálu, takže poprosím o jeho podporu s tým, že samozrejme niektoré časti uznesenia majú 

aj charakter osobitného zreteľu, takže sa vyžaduje 3/5 väčšina. Z mojej strany na úvod 

ďakujem. Ak sú otázky, nech sa páči zodpoviem.  

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem pekne za úvodné slovo. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Nech sa páči pán 

poslanec, pán Pekár.  

 

Dušan Pekár 
 

Ďakujem veľmi pekne za slovo pani predsedajúca. Tak ako som sa aj v minulosti vyjadril, tak 

tento materiál nepodporím aj keď teda mám pár poznámok, alebo dôvodov prečo. Na úvod by 

som sa chcel poďakovať, že na komisii som požiadal, aby bol doplnený tento materiál o dve 

veci. Bol doplnený o text, že v budúcnosti pri zmluva o budúcej zmluve sa už píše nie 

o minimálnej cene ale súdno-znaleckého posudku, ale, že župa bude v budúcnosti predávať 

minimálne za cenu súdno-znaleckého posudku. Do tohto materiálu, ktorý máme dnes 

predložený sa nedostala jednotková cena za ktorú chce župa predávať pozemok pod 

nehnuteľnosťou, ktorej sme 63,92%-ným vlastníkom. Dávam do pozornosti práve aj teda túto 

sumu. Je to len 99 eur za meter štvorcový, čo sa mi zdá v lokalite Zlaté piesky na území 

hlavného mesta neprimerane nízka. Pamätám si, že v minulosti sme predávali pozemky pod 

garážami v hodnote 150 – 200 euro za meter štvorcový. Tá navrhovaná suma potom spôsobí, 

že dostaneme za tento pozemok, ktorý má 606 metrov štvorcových 60 tisíc eur. Keby sme 

predávali za tú sumu, ktorú som hovoril ja, tak môžeme dostať až, župa môže dostať až 

120 000 eur. V ďalšom texte sa píše a to dávam tiež do pozornosti o budúcom predaji 

pozemkov a nehnuteľností v danej lokalite a tie pozemky, ktoré sú definované v zmluve 

o budúcej zmluve majú rozlohu 1500 metrov štvorcových. Týmto postupom príde župa 



o vzácne rozvojové územie a myslím si, že aj o časť financií, ktoré by mohla získať či už 

prenájmom alebo predajom za vyššiu cenu. Pre to, alebo aj pre toto tento materiál nepodporím. 

Ďakujem. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem pekne. Nasleduje pani poslankyňa KIsková. 

 

Mária Kisková 
 

Ďakujem pekne. Ja by som možno navrhovala, aby sme vzhľadom na nie celkom jasnú 

situáciu a vzhľadom na to, že sme všetci obdŕžali list od spoločnosti DIMSUN rozhodovali 

o tejto veci až na ďalšom zastupiteľstve a dali ešte možnosť možno tej spoločnosti, aby sa na 

komisiách, aby sa dostavila na komisiách vysvetlila o čo jej vlastne ide, aby sme nevyzerali, 

že postupujeme netransparentne. Myslím si, že by to stálo za to aby sme to ešte raz 

prehodnotili. Ďakujem. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem pekne. Nasleduje pán poslanec Buocik. Nakoniec potom poprosím pána doktora 

Šaraya, aby zareagoval. Ďakujem. 

 

Ján Buocik 
 

Ďakujem pekne pani predsedajúca. Ja som mal vlastne veľmi podobnú otázku ako mala pani 

Kisková. Lebo nerozumiem tomu, že ako to bolo s tou spoločnosťou DIMSUN, že či teda 

dostali tie informácie, alebo nedostali informácie. Neviem či ste to nehovorili, ale som úplne 

nepočúval na začiatku, takže toto určite poprosím a druhý moment je ten, že nestáva sa to 

často, ale úplne súhlasím s pánom bývalým starostom  Pekárom. Mne ten predaj naozaj príde 

veľmi, veľmi proste lacný. Ja sa neviem zbaviť dojmu, že je to veľmi lacné. Ja samozrejme 

plne reflektujem to, že je to spoluvlastník, má predkupne právo, tie vzťahy sú tam 

komplikované. Absolútne som si tohto vedomý, ale aj to na čo upozornil Dušan Pekár, že teda 

je tam aj tá zmluva o budúcej zmluve, lebo jedno je vysporiadavať pozemky pod stavbou, ktorá 

má komplikované spoluvlastnícke vzťahy a iné je predávať pozemok, ktorý dnes je vlastne 

úplne čistý. Ako keby nemám, nemám žiadne podozrenie, ktoré by som vedel formulovať, ale 

na môj vkus je toto extrémne, extrémne lacný predaj majetku. A keď ak si dobre pamätám, vy 

ste to hovorili pán Šaray keď sme sa stretli na tom, priamo na tej Starej Vajnorskej, že 

v minulosti za župana Freša tam zbehli nejaké súťaže, ktoré teda v tom čase zbehli bez teda 

výsledku, hej, že myslím, že nikto sa neprihlásil, oukej. A musím povedať, že ja by som naozaj 

bol pokojný vtedy, keby to prešlo takýmto nejakým transparentným postupom ako sa k tej cene 

proste dostávame. Ja chápem, že sú tam aj tie bonusy na strane BSK, ktoré súvisia s tým 

desaťročným prenájmom, neviem koľko tých buniek je, ale napriek tomu akože považujem toto 

za veľmi lacný predaj a potom ako sme sa včera, včera v tejto miestnosti sa rozhodovalo 

o kúpe podielu Ivana Kmotríka v Infra Services na môj vkus za veľa peňazí, tak dnes mám 

zase rozhodovať o predaji obecného majetku za málo peňazí. Chýba mi v tomto a to je tá 

otázka, ktorú som formuloval na začiatku vedieť ako je to s tou druhou spoločnosťou, či teda 

dostali tie informácie, alebo nedostali a prečo sa teda ozývajú takto o 5 minút 12, hej, že to 

tiež nerozumiem, aby som naozaj teda mohol zodpovedne za toto zahlasovať. V tej súvislosti 



možno to, čo navrhla pani Kisková nie je vôbec zlý nápad, že odsunúť to na ďalší, lebo šak 

v júni ešte bude jedno zastupiteľstvo. Bude to úplne jasné, nech to prejde znova komisiami 

a je to vybavené. Ďakujem pekne. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem. Nasleduje pani poslankyňa Hudáková. 

 

Mária Hudáková 
 

Ja už teda minule som bola celkom spokojná, že sme to nejak dotiahli aj so všetkými tými 

pripomienkami poslancov a teda od toho prvotného návrhu sa to dosť podstatne líšilo 

v prospech BSK, ale tá spoločnosť DIMSUN naozaj tak rušivo nejak pôsobia. Nevieme ako to 

tam všetko bolo. Ja som si aj zisťovala čo sú zač. Možnože naozaj kazia, alebo robia nejakú 

zlobu tejto veci, ale obviňujú nás z netransparentnosti a predaja podľa osobitného zreteľa. 

Hovorím o mesiac máme aj ďalšie zastupiteľstvo. Neviem či by sa dovtedy dala urobiť 

normálna elektronická súťaž, ktorú by sme nastavili s týmito podmienkami ako máme 

v uznesení. Dali napríklad zábezpeku 100 tisíc a uvidíme či by sa táto firma DIMSUN akože 

zúčastnila vôbec a aby sa nám nestalo to, čo pri prenájme tejto budovy, že niekto vyhral 

a potom s nami prenájom nepodpísal a ešte sme aj vrátili zábezpeku. Keby to zase tá 

spoločnosť robila a nejakým spôsobom prieky tej druhej spoločnosti, tak možno natiahne tú 

cenu vyššie, ale zábezpeka tam bude. Keď to od nás nekúpia za tú cenu, zábezpeka im 

prepadne. Tým možnože ešte by sme na tom skončili ešte lepšie ako v tomto prípade, čo 

máme. Takže to sa chcem opýtať, či by sme vedeli to odsunúť tak ako navrhla pani Kisková, 

aby nás tu niekto neobviňoval z netransparentnosti a urobiť to takto. Je veľká 

pravdepodobnosť, že súčasný záujemca to vyhrá, ale netreba tú druhú spoločnosť nejakým 

spôsobom z toho vylúčiť. Nech sa zúčastnia a nech si zoberú to riziko na seba, že prípadne 

zlyhajú.  

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem pekne. S faktickou nech sa páči pán poslanec Krúpa.  

 

Jozef Krúpa 
 

Ďakujem veľmi pekne. Ja by som chcel iba upozorniť, že v prípade keby sme chceli robiť súťaž 

tak treba schváliť najprv podmienky verejnej obchodnej súťaže v zastupiteľstve a následne by 

bolo vlastne vypadol automaticky ten kto by to vyhral. To znamená nie je možné to teraz 

operatívne urobiť. To znamená najprv pripraviť podmienky, cez komisie schváliť, ale to je už 

otázka filozofie rozhodnúť sa, že či pôjdeme osobitným zreteľom, alebo teda verejnou 

obchodnou súťažou. Ďakujem pekne. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem. Ďalšou faktickou pán Vlačiky. 

 

 

 



Martin Vlačiky 
 

Ďakujem. Ja by som len chcel podporiť kolegyne Kiskovú a Hudákovú nakoľko je toto 

pozemok, stavba v katastri Nového Mesta. Ja som to tiež dosť podrobne sledoval a myslím si, 

že naozaj aby tam bola tá zachovaná rovnosť tých šancí a možnosť aby každý sa prihlásil, dal 

ponuku, aby sa s nimi komunikovalo rovnakým spôsobom, tak bolo by fajn to ešte posunúť 

a myslím si, že by to bolo len v konečnom dôsledku plus pre župu, keď tam nastane nejaká 

súťaž medzi dvoma, alebo možno viacerými uchádzačmi. Ďakujem. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem. Nech sa páči s ďalšou faktickou pán poslanec Solga. 

 

Oliver Solga 
 

Prepáčte, pripadám si ako v nejakom ani nie v zlom sne, ale skorej v takej detskej rozprávke, 

kde sa stále niečo točí dokola a opakuje sa. Všetci veľmi dobre vieme, ja osobne som 

v štyroch komisiách, v troch sa to prerokovalo okrem dotačnej. Vy ostatní takisto ste to 

prerokovali v komisiách opakovane. Už nikto to nemohol lepšie vysvetliť ako pán Šaray, 

opakovane. My sme mali majetkovú komisiu, kde sme mali aj toho pána čínskeho pôvodu, 

prepáčte, že som zabudol jeho meno, sa mu ospravedlňujem. Boli nám vysvetlené všetky 

podiely, boli tam stolní tenisti, ktorí mali, ktorí majú halu prenajatú, boli tam zástupcovia, boli 

tam právnici, boli tam zástupcovia všetkých zložiek a vtedy sme povedali áno, už nám je to 

jasné. Teraz zrazu niekto, kto sa zobudí, ja to takto poviem chce toto všetko zmeniť, chce sa 

prihlásiť do súťaže. Prosím vás do akej súťaže, veď do júna by sme súťaž nestihli. A prečo? 

A čo budeme si tým blokovať? Veď sme si povedali na rovinu, že aké budú bonusy pre BSK, 

aká bude cena. Vtedy neboli žiadne pripomienky. Teraz zrazu to chceme všetko zmeniť 

a urobiť nové kolo a znovu budeme vajatať, taký krásny slovenský výraz, nie rozhodovať sa 

ale vajatať či áno a nie a či by nám niekto dal viacej, alebo menej. Tá firma mala šancu sa 

prihlásiť. Trištvrte roka to bolo zverejňované, bolo to v komisiách, v zastupiteľstve. Poprosím 

naozaj aby sme o tom hlasovali. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďalší prihlásený s faktickou pán Buocik, nech sa páči máte slovo. 

 

Ján Buocik  
 

Pán kolega Solga ja s vami úplne súhlasím, ale toto celé by platilo vtedy, keby tá cena bola 

taká, že sa za ňu vieme reálne všetci postaviť. To ja teda mám teda vážnu pochybnosť o tom. 

A navyše ja si nie som vedomý toho, že by bolo toto niekde verejne zverejnené. Šak to, že 

o tom rokujeme na komisiách to je jeden moment ale veď práve to je to o čom sa tu dnes 

rozprávame. Že tak keď sa tam diala súťaž za župana Freša, tak ja nerozumiem tomu, prečo 

by sa nemala diať teraz. Ak sa teda objaví nejaký tu záujemca, ktorý neviem, teraz si to tu 

čítam, tak akože nerozumiem tomu. Však to neni žiadne vajatanie. Však vašou aj mojou úlohou 

je, aby sa ten majetok, ktorý BSK má predal za čo najlepšie peniaze. Šak ten majetok nikto 

nikdy neobnoví. Hentaký internát sa už nikdy v živote nepostaví. Jedinečná príležitosť kedy ak 

to máme predať, lebo to župa nepotrebuje, tak to predajme za čo najvyššie peniaze. Teraz 



sme tu riešili zmenu rozpočtu 4 hodiny. Chcete povedať, že táto župa nepotrebuje viacej 

peňazí z majetku, ktorý má? No to snáď nie. Ďakujem pekne.  

  

Alžbeta Ožvaldová 
 
Nasleduje pani vicežupanka, pani Pätoprstá. Nech sa páči máš slovo. 

 

Elena Pätoprstá 
 

Pán Buocik, asi sa zhodneme v tom, že peniaze nie sú všetko. Je tu aj nejaká politická kultúra, 

aj to akým spôsobom zhodnotíme ten majetok, aký bude výsledok, či získame 34 bytov pre 

našich ľudí. Spôsob akým sme prekopali ten pôvodný návrh kto všetko sa tam zúčastnil, aká 

zodpovednosť ľudí tam je do toho vložená, nedá sa vynahradiť nejakou finančnou sumou, 

pretože myslím si, že našim cieľom je aj skultivovať toto územie, doniesť tam nejaké pozitíva 

a tie pozitíva tam doniesli tí ľudia s ktorými sme rokovali. Tá telocvičňa, ktorá bola 

v dezolátnom, otrasnom stave je dneska špičkový, športový objekt medzinárodného významu 

a tí ľudia to tam majú prenajaté. Sú, majú nejakú, máme k nim nejakú dôveru na základe 

nejakých skúseností. Ak chcete znovu otvoriť celý ten proces len kvôli možno nejakej 

potenciálnej vo hviezdach vizuálnej alebo nejakej predpokladanej hodnote, tak vám 

pripomeniem ako ste hlasovali pri PKO, kde sme prišli o zmenku 3 milióny euro. Vtedy ste mali 

byť zodpovedný a počúvať hlasy a nehlasovať za materiál, ktorý bol predložený 7 minút pred 

zastupiteľstvom. Toto sme rokovali, boli sme v tom objekte, boli tam ľudia veľmi zodpovední. 

Prekopali sme to úplne nanovo celé. Teraz čo vlastne spochybňujete? Ja tomu nerozumiem. 

Nás? 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. S faktickou poznámkou na pani vicežupanku Pätoprstú vystúpi pán poslanec 

Buocik. 

 

Ján Buocik 
 

Pani vicežupanka áno, ale keď sa vrátim k tomu PKO, ja to považujem za chybu, za túto chybu 

som sa niekoľkokrát ospravedlnil a poviem vám, že snáď nechcete aby ako keby sme v tom 

zlom pokračovali. Šak dnes je to strašne celé jednoduché. Ja od začiatku, odkedy sa o tomto 

materiáli bavíme, ja od začiatku komunikujem, že tá cena nízka. Navyše do toho pribudla 

zmluva o budúcej zmluve, ktorá zadefinováva nejakú cenu na pozemok, ktorý dnes nie je 

zaťažený tými zložitými majetko-právnymi vzťahmi a ak sa mi tu objaví niekto, kto napíše, tie 

maily boli totižto 2 som teraz zistil. Ten mail bol aj niekedy v pondelok a ten mail bol aj dnes. 

A keď niekto napíše a to je to na čo ja čakám, odpoveď od pána Šaraya, že ci dostali 

informácie, alebo nedostali informácie, no tak konštatujem, že je mojou povinnosťou dbať na 

to, aby sa ten majetok predal čo najdrahšie. A neopakovať chyby z minulosti. Ďakujem pekne. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. S ďalšou faktickou poznámkou vystúpi pani poslankyňa Kisková. 

 

 

 



Mária Kisková 
 

Upozorním, že ja som navrhovala, aby sme to iba preložili na júnové zastupiteľstvo, aby župa 

naozaj nevyzerala navonok netransparentne, že sme sa nezaoberali niečím čo nám tu nejaký 

záujemca doručil. Takže myslím, že tu nepotrebujeme nič iné, iba preložiť na jún. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. S faktickou poznámkou pani vicežupanka Pätoprstá. 

 

Elena Pätoprstá  
 

Ja tomu argumentu rozumiem. Rozumiem, že čo chcete, chápem to, ale my hovoríme 

o osobitnom zreteli a osobitý zreteľ znamená, že prehodnotíme akým spôsobom ideme tento 

majetok zhodnotiť. Či sme ho dostatočne preskúmali, či sme dali priestor pre tých, ktorí 

potenciálne chceli to odkúpiť. Podľa mňa ho mali. A aké benefity nám to prinesie, nie iba 

finančné. Pozor na vec, nehovoríme iba o financiách, hovoríme aj o architektúre, aj 

o urbanizme, hovoríme o kultivovanosti, o benefitoch pre našich sociálnych pracovníkov. Ako 

celok sme si to podľa môjho názoru mali dostatočný čas preskúmať tento osobitý zreteľ. Na to 

máme štatút. My sa môžeme potom naozaj každý mesiac pri každom potenciálnom 

záujemcovi zastaviť a znovu všetko prehodnocovať. Ja osobne to mám v hlave urovnané. Ja 

viem pre čo budem hlasovať.  

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Poprosím ako ďalšieho prihláseného do rozpravy pána poslanca Pomichala. 

 

István Pomichal 
 

Vážené zastupiteľstvo, ja plne podporím názor, čo vyslovil pán Solga, že tento materiál je 

niekoľko krát prerokovaný, je transparentný a otvorený. Ten majetok je prebytočný, treba to 

riešiť a treba tie financie do rozpočtu BSK získať. Je teraz ten materiál predrokovaný, je kupec. 

Ja by som ešte, aby nebolo niečo spochybnené do uznesenia ja si myslím, že nedopatrením 

tam vypadol v bode A, že schvaľuje a tak ďalej a chýba tam to odôvodnenie, že prečo osobitný 

zreteľ, prípad hodný osobitného zreteľa, takže sme sa v ostatných uzneseniach vždy do 

uznesenia hneď na úvod dali, že prečo je to prípad hodný osobitného zreteľa, tam to 

odôvodnenie uznesenia by mal byť a to nedopatrením pravdepodobne tam neni. V názve to 

máme, takže ja by som chcel, aby autoremedúrou predkladateľ doplnil vhodným spôsobom to 

odôvodnenie, že prečo je to predaný prípadom hodného osobitného zreteľa a som za to, aby 

sa tento materiál dneska dorokovali a schválili uznesenie.  

 

Juraj Droba 
 

S faktickou poznámkou na pána Pomichala pán poslanec Dvoran.  

 

Dušan Dvoran  
 

Ja som vtedy jak pán Pomichal hovorí, jasne súhlasím. Prípad hodný osobitného zreteľa. Nikto 

za celý čas čo sme to prejednávali tento osobitný zreteľ nespochybnil. Takže aj teraz aj jak 



som hlasoval na komisiách budem hlasovať za to čo bolo predložené, lebo sme vedeli, že 

ideme do prípadu hodný osobitného zreteľa a nejdeme otvárať znovu súťaž, lebo vtedy sme 

povedali, že osobitný zreteľ pôjde z toho s kým sme tam v spoluvlastníctve. S tým súhlasím aj 

s pánom Solgom, lebo ten to povedal presne.   

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Uzatváram rozpravu k tomuto bodu programu, odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Pardón, ešte Matúš Šaray záverečné slovo. 

 

Matúš Šaray 
 

Ďakujem pekne. Páni poslanci chcem vás poprosiť naozaj držme kontinuitu a hlavne to, čo 

sme si tu od samého začiatku hovorili. Ja to, budem sa to snažiť per partes povedať. Úrad 

pôvodne prišiel s návrhom predať len časť s tým, že sme si vysvetlili, že ak by sme išli súťažou 

môžeme ísť, ale musíme do tých podmienok uviesť uchádzačom, že pozor máme tam 

predkupne právo. To znamená, že ak nám dáte aj akúkoľvek sumu, my s ňou musíme osloviť 

niekoho iného. Na margo tohto pôvodného materiálu prišlo vaše uznesenie a požiadavka, že 

nevyťahujme to z toho objektu po jednotlivých častiach, ale predložte komplexný návrh 

riešenia. Vzhľadom na to, ja to len ozrejmím, lebo sa asi mnohí nepamätáme, že sme uviedli, 

že my k mnohým tým pozemkom aj to čo hovorí pán poslanec Buocik, že sú čisté, no nie sú 

čisté už len z toho dôvodu, že nemáme k nim právny prístup lebo tam nie je vecné bremeno 

a nie je k nim prístup z verejnej komunikácie. Že je tam vnútro areálová kanalizácia, ktorá nie 

je v našom ani len podielovom spoluvlastníctve a potrebujeme aj toto vyriešiť. Že tam máme 

nájomcu telocvične, ktorý do nej investoval na základe nájomnej zmluvy cca 1 milión euro 

a nemá zriadené samostatné inžinierske siete, čo mu robí problém vzhľadom na to, že bol 

napojený na ten veľký areál a súčasťou tohto je práve aj budovanie tých inžinierskych sietí 

v prospech tej telocvične. Zároveň vecné bremená právo prechodu, vecné bremená právo 

napojenia na kanalizáciu plus samozrejme to bývanie, ktoré tam bolo. To znamená o tej cene, 

tú som vysvetľoval od začiatku. Mali sme urobený znalecký posudok, ktorý zohľadňoval aj tieto 

skutočnosti. Bola diskusia na komisiách, kde sme kalkulovali aj s nákladmi na prípadnú 

rekonštrukciu, kde presne bolo povedané, že ak to kúpi za cca toľko a toľko za meter štvorcový 

budovy, koľko musí do toho investovať, aby to do nejakého stavu dostal a to stále ma len 

zrekonštruovanú ja neviem 50 ročnú budovu, že to nie je novostavba. Takže toto všetko ten 

znalec zohľadňoval. Čo sa týka komunikácie so spoločnosťou DIMSUN ešte raz, zhrniem to. 

Prvá komunikácia, alebo prvý mail z ich strany prišiel deň pred zastupiteľstvom v decembri 

2019. Komunikovali sme s nimi, vtedy ste schválili ten zámer, kde ste povedali, že ideme do 

toho zámeru, že riešime celý areál. Hneď po novom roku sme komunikovali s touto 

spoločnosťou. To len na vysvetlenie. Písali sme mail, prosíme o kontakt, aby sme sa vedeli 

s vami stretnúť. Konateľ odpovedal, poslal telefón. 2 týždne sa mu nevieme dovolať, píšeme 

znova mail, prepáčte, ja som dal preklep v telefónnom čísle. Tak sme sa s ním dovolali až 

o 2 týždne. Osobné stretnutie? Nech sa páči, príďte. Ozval sa nám právnik, konateľ je 

dlhodobo v zahraničí, môže až v polovičke januára. V polovičke januára hneď ako sa ozvali, 

myslím, že 13-teho bolo osobné rokovanie na úrade. Zase prišiel len právnik. O 3 dni neskôr 

bola obhliadka, kde opäť bol pokiaľ viem len ten právnik, ktorému sme dopodrobna vysvetlili 

pri tom osobnom stretnutí aké sú spoluvlastnícke vzťahy, aké sú prístupy a že ich ponuka, 

ktorá je, je len na časť toho areálu a že my potrebujeme riešiť komplexne celý ten areál. 

Nehovoriac o tom, že my sme boli zaviazaný zastupiteľstvom vyriešiť aj prístupy. To znamená, 



táto spoločnosť, ktorá nie je podielovým spoluvlastníkom, alebo vlastníkom susedných parciel 

nám nevie zriadiť vecné bremeno právo prechodu. To znamená, toto boli všetko veci, ktoré 

sme v podstate na tie komisie aj na to zastupiteľstvo dali, vysvetlili a z toho vzišiel, vzišla vaša 

požiadavka komplexnosti, ktorá je momentálne na stole. Ďalej k spoločnosti DIMSUN, 

prebehlo to, hovorím prebehlo stretnutie na úrade, bola osobná obhliadka, kde všetky tie veci 

na ktoré sa oni dotazovali im boli vysvetlené. Čo sme vedeli, čo sme mali k dispozícií, fyzicky 

sme im k dispozícií dali. Navyše sme im na základe ich predchádzajúceho mailu poslali 

doporučenú zásielku, kde sme im to podrobne vysvetľovali. Jej osud? Vrátila sa naspäť, že 

adresát neznámy. Napriek tomu, že to išlo na adresu, ktorú oni uvádzali vo svojich listoch a tá 

adresa je totožná s obchodným registrom. To znamená, jednoducho musia tam preberať. 

Výsledok je neprebrali, respektíve pošta vrátila, že adresát neznámy. Aj toto máte v tom maily 

tí, ktorých oslovila spoločnosť DIMSUN. Ja som to včera posielal, vysvetlili sme to tam. A tento 

posledný pokus prišiel znova teraz 2 dni pred zastupiteľstvom. To znamená znova ako ja 

beriem možnože spoločnosť DIMSUN a to čo hovoria aj pane poslankyne pozor, oni nám 

nedávajú viacej. Oni presne okopírovali sumu podľa znaleckého posudku, len z nej vytiahli 

okrem budovy ešte jeden pozemok pred, ktorý my momentálne si nechávame a je riešený, že 

sa bude riešiť do budúcna a v budúcnosti sa znova bude riešiť minimálne cenou znaleckého 

posudku. takže nie je pravda, že my zmluvou o budúcej zmluve dnes fixujeme cenu. Určite 

nie. To ani v návrhu nebolo, ani to tam nie je a je to doplnené o to, čo povedal poslanec Pekár, 

že teda zdôraznime tam, že teda minimálne za cenu znaleckého posudku, ktorý ale bude 

robený v čase kedy tá, kedy sa bude realizovať ten budúci predaj. Takže z tohto pohľadu 

naozaj, aby sme sa nevracali. Lebo naozaj to, čo bolo povedané, vy ste povedali komplexné 

riešenie. Vracať sa teraz, že urobme súťaž, tak sme sa znova dostali, jednoducho sme 

anulovali trištvrte ročnú našu prácu úradu aj vás. Naozaj skúsim poprosiť aspoň o trošku 

možno viacej dôvery, nechcem to brať tak osobne, ale naozaj ten úrad v tomto si myslím, že 

si urobil tú domácu úlohu naozaj dopodrobna. Každý jeden váš argument sme vyhodnotili 

a predložili sme materiál tak, ako si myslíme, že najvhodnejšie z pohľadu úradu je 

predložiteľný. Takže naozaj ak môžem poprosiť ešte raz poprosím o jeho podporu, aby sme 

toto vedeli po trištvrte roku nejakým spôsobom ukončiť. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Podľa rokovacieho poriadku nie je možné reagovať faktickými poznámkami na 

záverečné slovo predkladateľa, takže odovzdávam slovo návrhovej komisii, nech sa páči.  

 

Marek Machata 
 

Ďakujeme pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako nám bolo 

písomne predložené spolu s materiálom. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

 

 

 

 



Hlasovanie č. 14  
 

Konštatujem, že ZA hlasovalo 27 poslankýň a poslancov, PROTI bol jeden a ZDRŽALO SA 

10. Uznesenie bolo prijaté v navrhovanom znení. Ešte výnimočne udeľujem slovo Matúšovi 

Šarayovi. 

 
Matúš Šaray 
 

Ďakujem. Ja som si tie čísla tu len poznačil. Takto pán predseda budem to musieť potom 

v kľude, pán predseda poprosím vás, ak by som mohol poprosiť podľa rokovacieho poriadku 

pán predseda na 5 minút prestávku, lebo naozaj potrebujem si to pozrieť, pretože to uznesenie 

nie je unblock ako osobitný zreteľ. To znamená, tam kde je osobitný zreteľ, tam by sa 

vyžadovalo 30. To sa týkalo tých nájmov. To znamená teraz ja si to potrebujem v kľude pozrieť 

k tej časti uznesenia, aby sme si povedali, že čo sme vlastne schválili, pretože tu mi to teraz 

vychádza tak, že sme schválili predaj, lebo ten nie je podľa osobitného zreteľa, to je pri 

vysporiadaní podielového spoluvlastníctva, kde je klasická normálna väčšina, ale sme 

neschválili práve nájmy tých športovísk, ktoré aj tá telocvičňa má ďalej dobudovávať. To 

znamená, sme sa dostali trošku do patovej situácie, že schválili sme predaj a neschválili sme 

to, čo sme chceli, ten osobitný zreteľ, budovanie športovísk, budovanie zelenej oddychovej 

zóny. Takže pán predseda ak môžem poprosiť na 5 minút prestávku. 

 

Juraj Droba 
 

Áno, súhlasím. Ešte predtým než začneme s prestávkou, tak dovoľte aby som predstavil 

osobu, ktorú možno už niektorí z vás poznajú, možno niektorí nie. Nastupuje, alebo nastúpila 

na úrad miesto Janky Lysákovej, ktorá bola riaditeľka mojej kancelárie, volá sa pani Andrea 

Urmaničová. Andrea má bohaté skúsenosti z verejnej správy. Začínala u bicyklistov od 

Dzurindu v roku 98 a potom robila dlhé roky v iných orgánoch verejnej správy. Naposledy bola  

riaditeľkou kancelárie ministra obrany. Takže  Andrejka vitaj na úrade. Jedným dychom 

dodávam, že Andrejka Urmaničová dnes dovŕšila krásnych 30 rokov, takže jej gratulujem 

k narodeninám. Želám jej pevné zdravie. (potlesk v sále) Ja sa budem musieť rozlúčiť lebo 

mám jedno dôležité rokovanie o 13tej. Nečakal som, že dnešné zastupko bude až také dlhé, 

takže povedie ho ďalej pani Alžbeta Ožvaldová a týmto udeľujem 5 minútovú prestávku na to, 

aby ste si vydýchli, dali hore kávu. Poprosím o 5 minút byť naspäť v sále. Ďakujem. Ak by sa 

dalo, chcel by som poprosiť predsedov klubov na krátku gremiálnu poradu, ktorú povedie 

Matúš Šaray. Asi tuná pri jeho stole. Keby ste predsedovia klubov prosím vás mohli pristúpiť 

k Matúšovmu stolu. Ďakujem. Chcem v miestnosti privítať pána primátora Bratislavy Matúša 

Vala, ktorý nás došiel na chvíľu pozrieť. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Kolegyne, kolegovia, poprosím vás zaujmite svoje miesta, pokračujeme v rokovaní. Ďakujem 

veľmi pekne. Poprosím vás zaujmite svoje miesta, aby sme mohli pokračovať v rokovaní. 

Ďakujem vám veľmi pekne. Pani vicežupanka poď si sadnúť na svoje miesto. Buď príkladným, 

buď vzorom pre našich poslancov a poslankyne. Nepočuje ma. Pani Pätoprstá, poprosím ťa. 

Ďakujem ti veľmi pekne. Čiže predošlý bod, bod číslo 8 návrh majetkoprávneho vysporiadania, 

uznesenie nebolo prijaté, aby sme vedeli a pokračujeme s bodom číslo 9. 

 



Bod č. 9 
 

Návrh na schválenie nájmu časti parciel v katastri Tomášov obci Tomášov, ako prípad hodný 

osobitného zreteľa. Nech sa páči pán Šaray, máte slovo. 

 

Matúš Šaray 
 

Ďakujem pekne. Máme pred sebou materiál ktorým riešime nájom časti parcely pre obec 

Tomášov, ktorá tam ide realizovať cyklotrasu. Ide o štandardný materiál z radov, ktorý x razy 

riešime. Vytvára sa právny vzťah k prípadnému stavebnému povoleniu. Je to vlastne súčasť 

našej cesty, takže nič osobitné. Rieši sa hovorím ešte raz budovanie cyklotrasy popri našej 

ceste. Ako právny vzťah pre obec Tomášov sa schvaľuje tento nájom. Ďakujem. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem pekne. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Nemáme nikoho prihláseného. Návrhová 

komisia máte slovo.  

 

Marek Machata 
 

Ďakujeme pekne. Ak sme uznášania schopní návrhová komisia predkladá na hlasovanie 

uznesenie tak, ako vám bolo písomne predložené spolu s materiálom.  

 

Alžbeta Ožvaldová 

 

Ďakujem pekne. Kolegyne, kolegovia hlasujeme teraz.  

 

Hlasovanie č. 15 
 

ZA bolo 34 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania. Uznesenie bolo 

prijaté. Ideme na bod číslo 10.  

 

Bod č. 10 
 

Návrh na schválenie kúpy rodinného domu v katastri Modra v súvislosti s našim projektom 

MEREMA. Nech sa páči pán doktor Šaray máte úvodné slovo. 

 

Matúš Šaray 
 

Ďakujem pekne. Opakovane deinštitucionalizácia v podstate už bola opakovane na rokovaní 

či už zmeny, riešili sme tam kúpu pozemkov na výstavbu, riešili sa kúpa bytov. Momentálne 

v podstate je k dispozícií alebo je návrh na kúpu rodinného domu v Modre, ktorý po technickej 

stránke aj z hľadiska toho, čo potrebuje odbor sociálnych vecí je plne vhodný na proces 

deinštitucionalizácie zariadenia. Momentálne v podstate sme v štádiu, že je tam uzatvorená 

takzvaná tá rezervačná zmluva s tým sme vás počas korony vlastne oslovili mailom a väčšina 

z vás nám odobrila tento krok, aby sme túto rezervačnú zmluvu uzatvorili. Takže momentálne 

je to ďalší krok k naplneniu tohto procesu. Takže poprosím o podporu. Ďakujem. 

 

 



Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem pekne. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Nech sa páči, pán poslanec Štekláč.  

 

Juraj Štekláč 
 

Ďakujem pekne za slovo. Ja by som tiež poprosil o podporu. Je to jedno veľmi dobré riešenie 

v prospech DSS Merema. Myslím, že všetci o ňom máte dostatok informácií. Takže poprosím 

zahlasovať ZA. Ďakujem. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem veľmi pekne. Keďže nikto už nie je prihlásený, návrhová komisia má slovo. 

 

Marek Machata 
 

Ďakujeme pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo 

písomne predložené spolu s materiálom. Ďakujem. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem. Hlasujme teraz kolegyne a kolegovia. 

 

Hlasovanie č. 16  
 

ZA bolo 32 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL. Uznesenie bolo prijaté. 

Pristúpime k ďalšiemu bodu a tým je bod číslo 11. 

 

Bod č. 11 
 

Návrh na prerokovanie protestu prokurátora proti VZN  číslo 5/2019 zo dňa 14. 06. 2019 

v spojení so Všeobecne záväzným nariadením BSK číslo 7/2019 zo dňa 20. 09. 2019, ktorým 

sa mení VZN Bratislavského samosprávneho kraja číslo 5/2019 zo dňa 14. 06. 2019. Pán 

Šaray, máte slovo.  

 

Matúš Šaray 
 

Ďakujem pekne. Materiál bol prerokovaný na komisiách. Vysvetlili sme tam tu procesnú 

stránku, kedy pán prokurátor mal iný právny pohľad na riešenie alebo schvaľovanie nazvem 

to, že osobitného cenníka a osobitných cien pre určité kategórie ubytovaných v zariadení, kedy 

našim VZN-kom ste schválili ako keby možnosť riaditeľom toho konkrétneho zariadenia 

v odôvodnených prípadoch nejakej sociálnej núdze schváliť osobitnú sadzbu. Pán prokurátor 

namietal, že toto právo by ste jednoducho vy nemali posúvať na riaditeľa zariadenia, že to je 

vaše rozhodnutie. Takže my sme na základe toho spravili trošku nazvem to, že šalamúnske 

riešenie, kedy sme v podstate hovoríme, že vyhovujeme protestu prokurátora, rušíme to 

VZN – ko, respektíve nahrádzame ho novým znením, kde sme presne tie osobitné sadzby 

priamo do prílohy dali. Schvaľujú sa priamo tým pádom v uznesení a pán riaditeľ príslušného 

zariadenia bude už len ako keby vykonávateľom. To znamená formálne vyhovujeme vecne, 

vecne vlastne je tá možnosť toho osobitného príspevku tam zostáva a tí žiaci, ktorí na to budú 



odkázaní, tak ho aj budú dostávať. Ak by boli ešte otázky nejaké k technickej stránke je tu aj 

pani riaditeľka z odboru školstva, ale myslím si, že procesne sme si to povedali, vysvetlili, takže 

poprosím o podporu. Ďakujem. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem pekne. Otváram diskusiu. Nech sa páči pán poslanec Dvoran. 

 

Dušan Dvoran 
 

Ja v tom vidím dve hlasovania. Jedno hlasovanie, že prijímame protest prokurátora a tam stačí 

väčšina. A to druhé, ako náhle je to VZN, tam potrebujeme 3/5 väčšinu. To sú, to je jedno 

hlasovanie ale vždy je tam iné kvórum, takže. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem pekne, áno. Práve sme hovorili, že spravíme jedno také kontrolné hlasovanie, či je 

nás tu dostatok. Dobre? Ešte niekto sa k tomuto chce vyjadriť? Ak nie, tak ja vás poprosím, 

poprosím hlasujme teraz, len tak pomimo, aby sme sa zrátali.   

 

Hlasovanie č. 17 (kontrolné hlasovanie) 
 

Ďakujem. Čiže je nás tu dostatok. Nech sa páči pán doktor. Doktor Šaray. 

 

Matúš Šaray 
 

Ďakujem. V podstate pán poslanec Dvoran dal de facto procedurálny návrh na rozdelenie toho 

celého hlasovania. To znamená podľa rokovacieho poriadku by sa malo o tomto bez rozpravy 

hlasovať, že teda budeme hlasovať samostatne o týchto dvoch častiach.  

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem veľmi pekne. Uzatváram diskusiu. Slovo má návrhová komisia. 

 

Marek Machata 
 

Ďakujem pekne. Ja si len chcem ujasniť s pánom Šarayom, teda budeme hlasovať o tých 

dvoch bodoch rozdelene. Najprv o Ačku, potom o Bčku, áno? Aha, dobre. Takže dávame 

hlasovať o návrhu pána poslanca Dvorana, ktorý navrhol rozdeliť hlasovanie v bode 

A a v bode B samostatne. Dajte prosím hlasovať.  

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem. O jeho návrhu teraz hlasujeme. Teraz. 

 

Hlasovanie č. 18 
 

Ďakujem, čiže návrh prešiel. Jeho uznesenie bolo prijaté. ZA 31, PROTI jeden, ZDRŽAL SA 

jeden, traja nehlasovali. Nech sa páči návrhová komisia. 



 

Marek Machata 
 

Ďakujeme pekne. To znamená, že budeme hlasovať samostatne o bode A uznesenia, kde 

vyhovujeme protestu prokurátora krajskej prokuratúry v znení toho, ako to bolo predložené. 

Ďakujem.  

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem pekne. Hlasujeme teraz. 

 

Hlasovanie č. 19 
 

ZA bolo 34 poslancov, PROTI nebol nikto, nikto sa NEZDRŽAL. Hlasovanie, uznesenie bolo 

prijaté. Návrhová komisia máte slovo.  

 

Marek Machata 

 

Ďakujeme pekne a teraz budeme samostatne hlasovať o bode B uznesenia, kde schvaľujeme 

všeobecne záväzné nariadenie BSK o výške príspevkov školských zariadeniach, výške úhrady 

nákladov na štúdium jazykových školách v znení toho materiálu. Ďakujem. 

 

Alžbeta Ožvaldová 

 

Ďakujem veľmi pekne. Hlasujeme teraz.  

 

Hlasovanie č. 20 
 

ZA bolo 35 poslancov, nikto nebol PROTI, jeden sa ZDRŽAL. Uznesenie bolo prijaté. 

Pristúpime k ďalšiemu bodu rokovania. 

 

Bod č. 12 
 
Návrh na zrušenie Uznesenia Zastupiteľstva zo dňa 14.06.2019 a zmenu časti Uznesenia 

Zastupiteľstva BSK z dôvodu hodného osobitného zreteľa, ktorým je rozšírenie projektu 

TELO - cvične. Nech sa páči, úvodné slovo poprosíme pani Agátu Mikulovú.  

 

Agáta Mikulová 
 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Dobrý deň vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci. 

Predkladáme vám materiál, ktorý sa tiež týka nezriaďovanej kultúry a možno len na úvod ešte 

poviem, že práve teraz ma mrzí, že tu nie sú aj zástupcovia, tí ktorí tu boli hneď ráno, aby 

počuli, že aj v takéto konkrétne kroky vlastne župa pripravuje a predkladá na to, aby sa 

nezriaďovaná kultúra konkrétne v tomto kontexte podpora súčasného a performatívneho 

umenia  posúvala dopredu aj v Bratislavskom kraji. Takže tento materiál sa týka osobitného 

zreteľa, konkrétne spolupráce medzi BSK a Nadáciou Cvernovka. Konkrétne ide o zmeny 

uznesenia číslo 51/2016 a uznesenia 65/2017, kde BSK prenajalo budovu školy internátu na 

Račianskej ulici osobitným zreteľom práve Nadácií Cvernovka. Potom následne v roku 2017 

s uznesením číslom 100 schválil zmenu týchto dvoch uznesení a to tak, že vyňal z nájmu časť 



budovy a internátu, konkrétne telocvičňu a zázemie s cieľom uchádzať sa o prostriedky 

z integrovaného operačného programu s podmienkou, že uznesenia strácajú platnosť 

v prípade nevyhlásenia výzvy alebo neschválenia žiadosti o takýto nenávratný finančný 

príspevok s termínom najneskôr do 31. decembra 2019. Táto podmienka potom bola potom 

následne zmenená uznesením číslo 148/2019 s vzhľadom na neustále sa predlžovanie 

termínu vyhlásenia tejto výzvy. Taktiež týmto uznesením sa vyňal celý trakt budovy internátu 

s podmienkou nevyhlásenia výzvy IROP a nepredĺženie NFP v rámci IROP najneskôr do 

30. júna 2020. Okrem toho od roku 2018 sa priestor TELO-cvične so záujmom veľmi využíval. 

Otestoval sa tento priestor, ktorý sa momentálne javí po viacerých stránkach ako ideálnym pre 

performatívne umenie. Napriek pôvodnému stavu tento priestor fungoval ako skúšobný 

priestor pre nezávislé občianske združenia. Za 2 roky v tomto priestore umelecké zoskupenia 

zožali viaceré úspechy z ktorých by som rada uviedla: trilógia skupiny Debris Company 

s názvom WOW!, Únos Európy, Jób, ktorá okrem viac ako dvadsiatich domácich  uvedení 

diela hosťovala v Čechách, v Amerike, v Brazílii, v Rumunsku. Zároveň v predošlých 

sezónach predstaveniach WOW! získalo cenu Grand Prix festivalu Nová dráma a Únos 

Európy bolo nominované na ocenenie Dosky 2017 v kategórii Najlepšia inscenácia v oblasti 

tanečného divadla. Ďalšia skupina Med a prach vytvorila v telocvični ich úspešné dielo 

Eugenus, ktoré na Slovensku hosťovalo na medzinárodnom festivale Divadelná Nitra, festivale 

Dotyky a spojenia v Martine, Divné veci v Starej Turej a taktiež aj v zahraničí. Diela Dual 

a Indigo občianskeho združenia Nový priestor hosťovali na niekoľkých domácich festivaloch, 

tiež v Maďarsku, Turecku či Chille, kde získali ocenenie za výnimočný inovatívny prístup 

v tvorbe predstaveniam. Za zmienku stojí aj predstavenie občianskeho združenia Body, ktoré 

boli za posledné roky prezentované v Španielsku, Portugalsku, Nemecku, Poľsku, Lotyšsku, 

v Českej republike a na viacerých medzinárodných festivaloch. Práve touto pilotnou fázou sme 

zistili, že dlhodobým problémom pre súčasné a performatívne umenie je nedostatok 

rezidenčného centra v Bratislavskom kraji, ktoré by bolo schopné nadväzovať koprodukčné 

vzťahy tak, ako je to v tomto segmente zvykom. Zároveň v nezrekonštruovanom stav však 

TELO-cvičňa zatiaľ nemôže poskytnúť profesionálne podmienky pre domácich aj zahraničných 

tvorcov. Pri úprave priestoru by sa dalo uvažovať o prepojení rezidenčnej sály s možnosťou 

ubytovania v priestoroch Novej Cvernovky, čím by sa centrum kvalifikovalo ako člen viacerých 

medzinárodných sietí, prostredníctvom ktorých sa domáci umelci môžu etablovať na aj 

medzinárodnej úrovni a čím by došlo aj k väčšiemu zviditeľňovaniu regionálnej bratislavskej 

kultúry a jej internacionalizácií. Z tohto dôvodu po viacerých rokovaniach zo zástupcami 

Nadácie Cvernovka a zástupcami nezriaďovanej kultúry v oblasti performatívneho umenia si 

vám dovoľujeme predložiť tento materiál so zámerom rozšíreného projektu telocvične, kde 

osobitným zreteľom je vybudovanie adekvátneho, rezidenčného a skúšobného zázemia pre 

umeleckú komunitu súčasného tanca a performatívnych umení tak, aby bol rozvinutý aj pre 

ďalšie umelecké zoskupenia v Bratislavskom kraji. Materiál prešiel komisiami bez pripomienok 

a v prípade ďalších otázok ich veľmi rada zodpoviem. Ďakujem veľmi pekne ešte raz. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem za úvodné slovo. Nech sa páči, otváram k tomuto bodu diskusiu. Nemáme nikoho 

prihláseného. Nech sa páči pani vicežupanka, pani Pätoprstá. 

 

 

 

 



Elena Pätoprstá 
 

Vzhľadom na to, že nás je tak málo, ja by som chcela aj pani predsedníčku komisie kultúrnej, 

ktorá je tam vzadu, aby prišla, aby sa nám náhodou nestalo, že ten osobitý zreteľ neprejde. 

Keby kolegovia prišli. Je to dosť dôležité pre tých ľudí.  

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem pekne. Ešte niekto chce diskutovať? Ak nie uzatváram diskusiu. Slovo má návrhová 

komisia. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujeme pekne. Návrhová komisia opäť predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako nám 

bolo písomne predložené spolu s materiálom. Ďakujem. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem pekne. Hlasujeme teraz kolegyne, kolegovia. 

 

Hlasovanie č. 21 
 

ZA bolo 33 poslancov, PROTI nebol nikto, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania. Uznesenie bolo 

prijaté. Pristúpime k ďalšiemu bodu rokovania. 

 

Bod č. 13 
 

Návrh na vyradenie Gymnázia so sídlom Pankúchova 6, Bratislava, so súčasťou Školská 

jedáleň zo siete škôl a školských zariadení a zaradenie Spojenej školy so sídlom 

Pankúchova 6 s organizačnými zložkami Základná škola a Gymnázium a so súčasťami 

Školský klub detí a Školská jedáleň do siete škôl a školských zariadení. Nech sa páči pani 

riaditeľka Zápalová máte slovo. 

 

Jana Zápalová 
 

Ďakujem pekne. Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci dovoľujeme si predložiť 

Návrh na vyradenie Gymnázia na Pankúchovej 6 so súčasťou Školská jedáleň a návrh na 

zaradenie Spojenej školy so sídlom na Pankúchovej 6 s organizačnými zložkami Základná 

škola a Gymnázium a so súčasťami Školský klub detí a Školská jedáleň do siete škôl 

a  školských zariadení. Zámer na zriadenie Spojenej školy bol schváleným Zastupiteľstvom 

BSK v marci 2019 a tiež Zastupiteľstvom Mestskej časti Bratislava – Petržalka vo februári 

2019. Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu Slovenskej republiky svojim rozhodnutím 

z februára 2020 zaradilo do siete Základnú školu Pankúchova 6 so súčasťou Školský klub detí 

s termínom začatia činnosti 1. septembra 2020. Zriadenie spojenej školy sa predpokladá od 

3. septembra. Zriaďovateľom Spojenej školy bude BSK, sídlo bude v budove na Pankúchovej 

6, ktorá je vo vlastníctve BSK. Podmienky fungovania Spojenej školy upravuje Dohoda 

o zriaďovateľovi medzi BSK a Mestskou časťou Bratislava – Petržalka, ktorá je podmienkou 

zaradenia Spojenej školy a jej následného zriadenia. V zmysle platnej legislatívy musí pred 

zriadením Spojenej školy dôjsť k vyradeniu Základnej školy o ktoré požiada Mestská časť 



Petržalka ako jej zriaďovateľ a k vyradeniu Gymnázia o ktoré žiadame my, BSK ako jeho 

zriaďovateľ. K žiadosti o vyradenie školy je potrebné predložiť aj uznesenie Zastupiteľstva 

BSK, respektíve Zastupiteľstva Mestskej časti Bratislava – Petržalka. Termín vyradenia je 

2. september 2020 s ohľadom na dátum vzniku tej Základnej školy. Súčasne BSK ako budúci 

zriaďovateľ bude žiadať Ministerstvo školstva o zaradenie Spojenej školy s organizačnými 

zložkami Základná škola a Gymnázium s termínom začatia činnosti od 03.09.2020. Po vydaní 

príslušných rozhodnutí Ministerstva školstva bude Zastupiteľstvu BSK predložený návrh na 

zriadenie Spojene školy všeobecne záväzným nariadením tak, ako je to v zmysle platnej 

legislatívy nevyhnutné. Ďakujem pekne. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem veľmi pekne. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Nevidím nikoho, pani vicežupanka 

Pätoprstá, nech sa páči máte slovo. 

 

Elena Pätoprstá 

 

Ja vás chcem poprosiť, keďže pani Ovečková, zástupkyňa pána starostu musela odísť, chcem 

vás veľmi pekne v jej mene poprosiť aj za poslancov Mestskej časti Petržalka za veľmi dobré 

riešenie pre ľudí ktorí sa chcú alebo pre deti, ktoré sa chcú vzdelávať týmto spôsobom.  

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem veľmi pekne. Nevidím nikoho prihláseného. Uzatváram diskusiu. Návrhová komisia 

má slovo. 

 

Marek Machata 
 

Ďakujeme pekne. Návrhová komisia opäť predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako nám 

bolo písomne doručené spolu s materiálom. Ďakujem. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem. Hlasujeme teraz.  

 
Hlasovanie č. 22 
 

ZA bolo 33 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL. Uznesenie bolo prijaté. Je tu 

požiadavka od poslancov od niektorých, že aby sme išli bez úvodného slova s diskusiou. 

Máme uvádzať materiály alebo nie? Je tu všeobecná zhoda na to, že bez úvodného slova 

ostatné materiály? Zdvihnime ruky dobre? Aby sme videli. Ďakujem Vám veľmi pekne. Čiže 

ideme bez úvodného slova s diskusiou.  

 

Bod č. 14 
 

Správa o vykonanej inventarizácii nehnuteľného majetku Bratislavského samosprávneho kraja 

za rok 2019. Nech sa páči, otváram k tomuto bodu diskusiu. Nech sa páči, pani poslankyňa 

Hudáková.  

 



Mária Hudáková 
 

Za komisiu majetku chcem dať do pozornosti niektoré uznesenia, ktoré rozhodli 

o nadbytočnosti majetku sa datujú až do roku 2010, 2011. V podstate skoro všetky sú takéto 

starého dátumu a my by sme boli veľmi radi, keby BSK mal nejaký plán ako naloží systémovo 

s týmito nehnuteľnosťami. Niektoré sú naozaj lukratívne a stále chátrajú. Mal by s týmito 

nehnuteľnosťami naložiť v nejakom verejnoprospešnom účele tak, že bude spolupracovať 

s príslušnými mestskými časťami, kde sa nachádzajú tieto majetky. Ja neviem s vysokou 

školou, s vysokými školami, štátom, magistrátom tak, aby našli svoje verejnoprospešné 

uplatnenie. Aby to neskončilo tak, že tieto budovy budú chátrať a nakoniec ich predáme za 

nejakú zlomkovú cenu podnikateľom na úplne iné účely, ale správajme sa zodpovedne 

k občanom. Pretože poviem otvorene, zaoberám sa financiami, peniaze, ktoré by sme dostali 

za niektoré objekty určite nemajú tú budúcu hodnotu, ako bude mať zveľadená takáto budova 

napríklad na školu, na sociálne zariadenie a podobne. Pretože obyvatelia budú cítiť tú hodnotu 

len tak, že tieto nehnuteľnosti im budú nejakým spôsobom slúžiť. Na druhej strane sa zase 

treba zaujímať o majetky, ktoré susedia s našim majetkom. Napríklad cesty, ktoré predáva 

Štátny pozemkový fond, okresné úrady a podobne. Už minule sme teda zabránili jednému 

takémuto predaju, ktorý by nás mohol zle ovplyvniť pri budovaní križovatky Pezinská v Senci. 

Museli by sme to potom vykupovať od nejakého majiteľa, nie od štátu. Takže treba sa zaujímať 

priebežne o to, kde máme svoj majetok, ako s ním naložíme a myslieť naozaj do budúcnosti. 

A špeciálne tuná v tomto zozname nadbytočného majetku je kopec nehnuteľností, ktoré určite 

majú nejaký svoj verejnoprospešný účel a treba jednať s mestskými časťami čo s tým ďalej 

a pomáhať si, aby našli tento účel. Ďakujem. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem veľmi pekne. Nasleduje pani vicežupanka Pätoprstá. 

 

Elena Pätoprstá 
 

Ja sa trochu ospravedlňujem, že si robím trochu aj takú agendu protikorupčnej aktivistky, ale 

keďže som sa touto témou zapodievala, tak snažím sa šíriť na mnohé samosprávy alebo aj na 

župy niektoré veci, ktoré sa podarilo urobiť už na Bratislavskej župe. Minimálne je to napríklad 

v Mestskej časti Petržalka sme tiež pod vplyvom Bratislavskej župy začali spolu s rozpočtom 

zverejňovať aj investičný plán a poslanci to veľmi oceňujú. A ja zároveň chcem veľmi pekne 

poprosiť aj vedenie úradu, pani riaditeľku, aby sme zverejnili vlastne tieto materiály, pretože 

ak sa dostanú na internet a budú vzorom pre ostatné župy, ostatné samosprávy, tak je to 

presne to čo potrebujeme na to, aby to protikorupčné prostredie sa vytváralo a naozaj tu neboli 

žiadne pochybnosti o správe majetku. Čiže ja vás veľmi pekne poprosím. Je to výborne 

spracované, prehľadné. Keď to zverejníme, myslím si, že župa si môže naozaj zase teda 

získať nejaké body práve v tomto, v tejto oblasti. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem veľmi pekne. Nasleduje pán poslanec Vlačiky. 

 

 

 



Martin Vlačiky 
 

Ďakujem pekne. Mňa teda v tom zozname prebytočného majetku BSK zaujali položky jednak 

toho areálu bývalého SOU energetického v Záhorskej Bystrici a druhá vlastne ten areál 

vojenský bývalý vo Vajnoroch. A ma zaujímalo, že teda či je tam nejaká idea, nejaký zámer. 

Tam teda vidím, že v tej Záhorskej Bystrici sa pripravujú podklady na zrušenie prebytočnosti, 

tak by ma zaujímalo, že čo sa tam s tým teda ide diať a na čo to budeme potrebovať, lebo tam 

viem, že sa o tom uvažovalo ako s jedným nových z takých nástupných bodov do lesoparku 

a s nejakou teda rekreačnou funkciou. A teda tam v tých Vajnoroch, tam sa píše, že je to 

prebytočné, voľné, takže by ma zaujímalo, že či je vôbec nejaká idea, že čo tam s tým ďalej. 

Ďakujem za odpoveď. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem. Ešte s faktickou pán poslanec Krúpa. 

 

Jozef Krúpa 
 

Ďakujem veľmi pekne. Ja by som reagoval teda na pána Vlačikyho, respektíve možno 

čiastočne odpovedal. Tak agenda Stredného odborného učilišťa energetického je vlastne 

jednou z  mojich takých priorít, aby sa tento areál vlastne navrátil na nejaké pôvodné využitie, 

aby to slúžilo ako školský areál. U nás konkrétne samotne v Záhorskej Bystrici, ale myslím si, 

že v celej časti kraja či je to Lamač, Devínska, Stupava Marianka chýbajú školské 

a predškolské zariadenia. To znamená tá téma je, aby v časti tohto areálu vznikla nová škôlka, 

nová škola. Samozrejme komunikujeme o tom intenzívne s vedením BSK s pánom predsedu 

a s riaditeľkou úradu a takisto aj s hlavným mestom. Myslím si, že nepoviem nič tajné, keď 

poviem, že sa vlastne pripravuje zámena medzi župou a hlavným mestom, kde by došlo 

vlastne k zámene pozemkov župy v rámci tohto areálu s niektorými majetkami teda hlavného 

mesta, ktoré sú pod zase školami, ktoré sú vo vlastníctve BSK a následne by časť teda toho 

majetku bola prevedená do správy mestskej časti z vlastníctva hlavného mesta s tým, že župa 

si plánuje rádovo poviem tak asi obrazne tretinu tohto majetku ponechať, kde jej zámerom je 

teda pokiaľ viem teda vybudovať domov sociálnych služieb. Ďakujem pekne. 

 

Alžbeta Ožvaldová 

 

Ďakujem pekne. Poprosím doktora Šaraya, aby sa vyjadril k týmto otázkam. 

 

Matúš Šaray 

 

Ďakujem pekne. Čo sa týka prebytočnosti pani poslankyne, páni poslanci, toto je vyslovene 

vaša kompetencia ako zastupiteľstvo. Jednoducho v danom čase, v danom čase zvolané 

zastupiteľstvo povedalo, nemáme pre tie objekty využitie, zostali prázdne, spojila sa škola 

s inou, objekt zostal voľný, tak v podstate sú len dve možnosti. Buď vieme na to nájsť nejaké 

iné využitie, to znamená nie je tam škola, spravíme z toho niečo iné, alebo ak vyhodnotili, že 

nie tak to išlo do návrhu na vyhlásenie za prebytočné. A na základe toho sa robili pokusy, robili 

sa obchodné verejné súťaže s tým, že ideme ten objekt predať, urobili sa znalecké posudky. 

Poviem príklad. Po čase, keď sa to nepodarilo predať, zmenila sa situácia, Stredná odborná 

škola na Farského ulici sa opakovane rozbehla, lebo bol záujem o určité odbory a pôvodné 



stredisko, ktoré mali na Harmincovej, výučbovú základňu, ktorá bola tiež vyhlásená za 

prebytočnú v danom čase lebo ten odbor nebol zaujímavý, tak dnes v podstate sme zrušili 

prebytočnosť a beží tam proces budovania, alebo realizácie COVP, lebo zmenila sa situácia. 

To znamená pri tomto Strednom odbornom učilišti takisto. Došlo k jeho zániku, respektíve 

zrušeniu, žiaci sa presunuli, objekt zostal voľný. Momentálne áno, to čo povedal pán poslanec 

Krúpa realizujeme alebo pripravujeme návrh zámeny s magistrátom. Je to ďalšia etapa, ak si 

pamätáte predtým ste schválili zámer bývalých muničných skladov v Záhorskej Bystrici, to bol 

ten bývalý les, ktorý sme zamenili za časť pozemkov pod našimi školami. To znamená teraz 

sa pripravuje táto veľká časť. Takže každý jeden z tých majetkov, ktoré tam vidíte a máte pocit, 

že vieme ho na niečo využiť treba prísť s tým, zruší sa prebytočnosť a povie sa buď sa ktorej 

organizácií zverí do správy a tým pádom sa mu určí účel, alebo ak si ho nechá úrad, tak takisto 

sa povie na aký účel si ho nechávam, čo s ním idem robiť. Takže tá prebytočnosť je naozaj vo 

vašich rukách a je to, bol to v tom čase krok poslancov smerujúci k tomu, že je to prebytočný, 

dubiózny majetok, predajme ho a investované a získané prostriedky ako kapitálový príjem 

budú zase ako kapitálové výdavky pretransformované do iných funkčných zariadení. 

K prebytočnosti len toľko. Ďakujem. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem pekne. Ešte na pána Matúša Šaraya tu chcú reagovať poslanci? Dobre, nech sa páči 

pán Dušan Dvoran s faktickou. 

 

Dušan Dvoran 

 

Vieme aký katastrofálny stav so školou je v Stupave aj v Záhorskej Bystrici. Musíme povedať, 

že v Záhorskej Bystrici tú školu je treba. Marianka, ktorá mala 500 obyvateľov má dneska cez 

3000 a má len prvú až štvrtú triedu a všetko ostatné je buď v Záhorskej Bystrici, kde už 

kapacity nestačili minulý rok keď sme spolu debatovali a tú školu, dnes rušiť školu 

v Bratislavskom kraji, tam, kde máme tie papiere ako je tam nárast v jednotlivých mestách 

a obciach, to znamená, že bude treba tieto školy najlepšie čo môže byť z toho prebytočného 

majetku to vrátiť nazad a dať to do školstva, aby sme to školstvo dokázali riešiť a tie budovy 

sú vybudované, nemusíme robiť projekty, nemusíme stavebné povolenia. Toto treba riešiť 

hneď.   

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Pani poslankyňa Hudáková. 

 

Mária Hudáková 
 
Áno. Práve o tom tu hovorím, že BSK by malo o každom tomto majetku, ktorý sa nachádza 

napríklad v Záhorskej, vo Vajnoroch so starostami týchto príslušných mestských častí, či obcí 

kade tade jednať čo s tým ďalej a hľadať, aktívne hľadať, hovorím aktívne hľadať k tomu 

nejaký verejnoprospešný účel, pretože dopredu hovorím, že peniaze, ktoré za to získame 

nemajú tú hodnotu, akú môžeme priniesť v nejakej novej škole, alebo v nejakom zariadení pre 

občanov. Takže som rada, že napríklad ten areál v Záhorskej sa na tom pracuje. Myslím si, že 

aj Mestská časť Vajnory mala záujem o ten areál. Treba naozaj aktívne hľadať. Preto som aj 

povedala, že chcem zo strany BSK nejaký systémový návrh ako naložiť s týmito 



nehnuteľnosťami a že tie uznesenia boli prijaté v roku 2010, 2011 a dnes vidíme, že mnohé 

z nich nie sú prebytočné a dajú sa použiť. Takže chcem toto prekopať a naozaj tento zoznam 

znížiť.  

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem. Nech sa páči pán Drotován. Máte slovo.  

 

Michal Drotován 
 

Ďakujem. Ja by som sa chcel opýtať čo sa týka toho zoznamu Príloha 1, teda ten prebytočný 

majetok, či vieme sa teda o tom nejak rozprávať. Lebo my tu v Rači máme v prenájme jeden 

pozemok Uninova Hostel, ktorý končí deviaty mesiac v tomto roku. To znamená, že či je 

v pláne ho naďalej prenajať, alebo čo sa s ním má ďalej diať? To je myslím, že tá budova, 

ktorá sme aj pán Šaray riešili to v rámci toho bočného traktu. Lebo my potrebujeme naozaj tie 

školy, škôlky, ďalšie veci, že možno by tá budova sa dala využiť, že či je predpoklad, že sa 

automaticky predĺži Uninove, ako majú vlastne ten nájom do 30.9. alebo či je možnosť aj 

rokovať o tom nejakom ďalšom prenájme niekomu inému ako obci myslím konkrétne. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem pekne. Keďže nikto nie je prihlásený uzatváram diskusiu a záverečné slovo má pán 

doktor Šaray. 

 

Matúš Šaray 
 

Ďakujem pekne. Najskôr k tej prebytočnosti. Áno, pokiaľ sa nájde využitie ale vo vzťahu k inej 

samospráve, tak procesne pre nás ten majetok je prebytočný. My pokiaľ ho za prebytočný 

nevyhlásime, tak v zmysle zákona s ním nemôžeme nakladať. To zase pozor. To, že obec ho 

vie využiť, to je už následne. To znamená poviem príklad energetické učilište, my si ho 

zameníme s magistrátom, my zaň získame pozemky pod našimi budovami a magistrát jednu 

časť využije sám, jedna je preddohodnutá s pánom starostom z mestskej časti, že z tej školy 

si on urobí základnú a materskú, ale pre nás to bola pôvodne účelovo viazané na strednú 

školu. Tento účel pre nás zanikol, lebo strednú školu tam nemáme. To znamená, z nášho 

pohľadu je ten majetok prebytočný, preto sme ho tak aj vyhlásili. To, že sa našlo jeho ďalšie 

využitie vstúpi to potom do majetku či už magistrátu alebo mestskej časti, ktorá s tým bude 

nakladať. To isté vo Vajnoroch. Veď všetci tí starostovia v ktorých sa nachádzali tieto majetky 

o tom vedeli. Pokiaľ by tam bola požiadavka, že áno mám pre to nejaké využitie, tak by prišli 

takéto požiadavky a riešime ich. Samozrejme, veď to je proces ktorý trvá a keď nastane takáto 

situácia, tak sa k nemu v podstate dostaneme a riešime to. A teraz som nezaregistroval 

poslednú. 

 

Alžbeta Ožvaldová 

 

Pán Drotován.   

 

 

 



Matúš Šaray 
 

Aha, čo sa týkalo Uninova Hostel, pán poslanec tam je dlhodobý nájom, čo sa týka tej budovy. 

To znamená, ten je schválený v zastupiteľstve, ak si pamätám neviem či na 25, alebo na 

30 rokov z predchádzajúceho ešte zastupiteľstva. A to čo tam je ten pozemok, to parkovisko, 

áno tam je doba určitá, takže tú momentálne riešime aj so správou majetku a budeme riešiť 

vlastne ďalšie fungovanie. Ale samozrejme zase musíme s tým prísť len sem do zastupiteľstva 

a o konečné slovo v podstate budete dávať vy ako poslanci k tomu. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem veľmi pekne. Slovo má návrhová komisia. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujeme pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako nám bolo 

predložené spolu s materiálom. Ďakujem. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Hlasujeme teraz. 

 

Hlasovanie č. 23 
 

ZA bolo 31 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania. Uznesenie bolo 

prijaté. Pristúpime k bodu číslo 15. 

 

Bod č. 15 

 

Návrh na čerpanie štvrtej tranže finančných prostriedkov z úverového rámca Európskej 

investičnej banky. Poprosím o veľmi krátke úvodné slovo pána Vlčeja a následne poprosím aj 

pána Slezáka hlavného kontrolóra o prednesenie stanoviska k návrhu na čerpanie. Ďakujem. 

 

Marek Vlčej 
 

Ďakujem pekne. Tento materiál nadväzuje na schválený rozpočet v časti prijaté úvery kde bolo 

schválené celkove prijaté úvery boli schválené vo výške 17 miliónov eur. Z týchto 17 miliónov 

eur by sme mali 9 miliónov čerpať z Európskej investičnej banky. Toho sa týka vlastne tento 

materiál v ktorom sú definované podmienky za akých sme to mali čerpať a zostávajúcu časť 

by sme mali čerpať z tuzemskej finančnej inštitúcie, to je vlastne podstata toho ďalšieho 

materiálu. A vlastne z tejto tuzemskej finančnej inštitúcie by to malo byť 8 miliónov eur. 

Ďakujem pekne. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem pekne. Pán Slezák, poprosím vás aby ste sa vyjadrili. 

 

 

 



Milan Slezák 
 

Stanovisko bolo vypracované k čerpaniu len tej 9 miliónovej tranže. Podmienky na čerpanie 

úveru boli splnené. Nad rámec stanoviska dodávam, že by boli splnené aj v prípade, keby sa 

posudzovali bežné výdavky tohto roku znížené o predpokladaný príjem. Takže tie podmienky 

sú splnené v maximálnej miere. Ďakujem. 

 

Alžbeta Ožvaldová 

 

Ďakujem veľmi pekne. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Nevidím nikoho prihláseného, 

uzatváram diskusiu. Nech sa páči návrhová komisia.   

 

Marek Machata 
 

Ďakujeme pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako nám bolo 

písomne predložené spolu s materiálom. Ďakujem. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujeme. Hlasujeme teraz. 

 

Hlasovanie č. 24 
 

ZA bolo 28 poslancov, PROTI nebol nikto, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania. Uznesenie bolo 

prijaté. Čím ďalej, tým je nás menej. Poprosím, aby sme zostali v sále, lebo nie, že nebudeme 

uznášaniaschopní a potom musíme urobiť ďalšie zastupiteľstvo. Ďakujem vám veľmi pekne čo 

ste tu ešte. 

 

Bod č. 16 
 

Zámer na prijatie úverového rámca od tuzemskej finančnej inštitúcie. Pán Vlčej krátko. 

Ďakujem. 

 

Marek Vlčej 
 

Ďakujem pekne. tento materiál nadväzuje na práve schválený materiál. Je to vlastne to, čo 

som spomínal. Je to rozdiel medzi tým, čo prijmeme z Európskej investičnej banky a tým čo 

máme v schválenom rozpočte v časti prijaté úvery. Materiál nám dáva mandát vybrať finančnú 

inštitúciu na ďalší úverový rámec. Ďakujem pekne. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem veľmi pekne. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Nemáme nikoho prihláseného. 

Návrhová komisia nech sa páči. 

 

Marek Machata 
 

Ďakujeme pekne. Návrhová komisia opäť predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako nám 

bolo písomne predložené spolu s materiálom. Ďakujem. 



 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem pekne. Hlasujeme teraz. 

 

Hlasovanie č. 25  
 

ZA bolo 29 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL. Uznesenie bolo prijaté. 

Pristúpime k ďalšiemu bodu. 

 

Bod č. 17 
 

Správa z kontroly plnenia úloh, ktoré vyplynuli z uznesení Zastupiteľstva za rok 2019 

vykonanej na Úrade Bratislavského samosprávneho kraja. Krátky úvod poprosím pána Milana 

Slezáka, hlavného kontrolóra. Ďakujem. 

 

Milan Slezák 
 

Kontrola bola realizovaná v zmysle plánu kontrolnej činnosti na prvý polrok. Výsledky sú 

uvedené v správe. Úrad nepodal námietky voči zisteniam a prijal dostatočné opatrenia na 

odstránenie nedostatkov. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem veľmi pekne. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Nemáme nikoho prihláseného, 

uzatváram diskusiu. Návrhová komisia, nech sa páči, máte slovo.  

 

Marek Machata 
 

Ďakujeme pekne. Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu berie na vedomie Správu 

z kontroly plnenia úloh, ktoré vyplynuli z uznesení Zastupiteľstva BSK na rok 2019 vykonanej 

na Úrade Bratislavského samosprávneho kraja. Ďakujem. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem veľmi pekne. Hlasujme teraz.  

 

Hlasovanie č. 26 
 

ZA bolo 29 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania. Uznesenie bolo 

prijaté. Pristúpime k bodu číslo 18. 

 

Bod č. 18 
 

Správa o výsledku kontroly vybavovania sťažností a petícií na Úrade Bratislavského 

samosprávneho kraja za rok 2019. Pán Slezák, nech sa páči máte slovo. 

 

 

 



Milan Slezák 
 

To isté ako v predchádzajúcom bode. Kontrola bola vykonaná v zmysle plánu kontrolnej 

činnosti na prvý polrok roku 2020. Úrad bol oboznámený s výsledkami, nepodal námietky 

a prijal dostatočné opatrenia. Ďakujem. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem pekne. Diskusiu otvárame. Nemáme nikoho prihláseného. Návrhová komisia, nech 

sa páči máte slovo. 

 

Marek Machata 
 

Ďakujeme pekne. Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu berie na vedomie Správu 

o výsledku kontroly vybavovania sťažností a petícií na Úrade Bratislavského samosprávneho 

kraja za rok 2019. Ďakujem. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem pekne. Hlasujeme teraz.  

 

Hlasovanie č. 27 
 

ZA bolo 29 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL. Uznesenie bolo prijaté. 

Nasleduje bod číslo 19. Je to informačný materiál bez úvodného slova. 

 

Bod č. 19 
 

Informácia o plnení Stratégie rozvoja turizmu v Bratislavskom kraji do roku 2020 za rok 2019 

a návrh aktivít na podporu lokálnej ekonomiky k naštartovaniu turizmu v BSK počas a po 

skončení pandémie korona vírusu. Otváram hneď diskusiu, nech sa páči. S materiálom ste 

boli oboznámení. Keďže neprihlásil sa nikto, nech sa páči návrhová komisia máte slovo. 

 

Marek Machata 
 

Ďakujeme pekne. Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu berie na vedomie Informáciu 

o plnení Stratégie rozvoja turizmu v Bratislavskom kraji do roku 2020 na rok 2019 a návrh 

aktivít na podporu lokálnej ekonomiky k naštartovaniu turizmu v Bratislavskom samosprávnom 

kraji. Ďakujem. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem pekne. Hlasujeme teraz.  

 

Hlasovanie č. 28 
 

ZA bolo 28 poslancov. Nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania. Uznesenie bolo 

prijaté.  

 



Bod č. 20  
 

Ďalší materiál bod číslo 20 bez úvodného slova. Správa o činnosti kultúrnych zariadení 

v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK za rok 2019. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Nikto sa 

nehlási, uzatváram diskusiu. Návrhová komisia máte slovo. 

 

Marek Machata 
 

Ďakujeme pekne. Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu berie na vedomie Správu 

o činnosti kultúrnych zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK za rok 2019. Ďakujem. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne. Hlasujme teraz.  

 

Hlasovanie č. 29 
 

ZA bolo 29 poslancov. Nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania. Uznesenie bolo 

prijaté. 

 

Bod č. 21 - Interpelácie 
 

Pristúpime k bodu číslo 21 a to sú interpelácie. Vážené pani poslankyne, páni poslanci, 

otváram priestor na vaše predkladanie vašich interpelácií. Nech sa páči. Nech sa páči, pani 

poslankyňa Kisková.  

 

Mária Kisková 
 

Ďakujem veľmi pekne. Ja by som chcela predložiť dve interpelácie. Prvá na riaditeľku úradu, 

pani Patríciu Mešťan a to na zodpovedanie už 2x predloženej otázky kto a akým spôsobom 

rozhodoval o zmene rozpočtu v kapitole doprava. Otázku som položila na spoločnej komisii, 

nedostala som odpoveď. Požiadala som o písomne o odpoveď a dostala som ju od pána 

doktora Pavlíka, ktorý mi odkopíroval dôvodovú správu, ktorú som pravdaže už predtým čítala. 

Takže opäť žiadam o písomnú odpoveď na otázku, či to bolo prerokované v dozornej rade 

RCB. Ak áno, žiadam o predloženie zápisnice a tiež kto menovite rozhodoval o forme šetrenia 

vo výdavkoch RCB. Moja druhá interpelácia. Interpelovaným je pán Halabica, ale ak sa ho 

netýka táto interpelácia, tak prosím ju zadať ako interpelovanému tomu komu patrí. 

Predmetom interpelácie je dokladovanie všetkých opatrení, ktoré boli urobené smerom 

k Slovak Lines, aby sme mohli znížiť dotáciu 500 000 eur. Vzhľadom na povedané už na 

zastupiteľstve navrhujem, aby bola prehodnotená zmluva so Slovak Lines, ktorá ak mám 

správne informácie je už spred roka 2009. Aby nám táto zmluva bola predložená na komisiách 

a navrhujem, aby župa predložila návrhy na zníženie nákladov, teda ako sa znížia, 

objednávané kilometre, ako sa obmedzí režim prevádzky, myslím víkendy a prázdniny, ako sa 

obmedzia málo využívané linky, ako sa znížia príspevky a príplatky na platy vodičov aj 

vzhľadom na obmedzenia v objednávaných výkonoch. Ďalej žiadam zistiť a zverejniť ceny za 

ktoré Slovak Lines nakupujú palivá. Ďakujem. 

 

 

 



Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem veľmi pekne. Keďže nevidím už nikoho prihláseného uzatváram bod číslo 21.  

 

Bod č. 22 - Rôzne 
 

Ideme bod číslo 22, bod Rôzne a poprosím pani Barboru Lukáčovú, riaditeľku Odboru 

stratégie, územného rozvoja a riadenia projektov o stručnú informáciu, ktorú avizovala už. 

Nech sa páči. 

 

Barbora Lukáčová 
 

Ďakujem veľmi pekne pani predsedajúca. Naozaj budem stručná. Poviem východiskovú 

situáciu a stav, ktorý sa dneska nachádzame. Ide o iniciatívu župy, ktorá je v podstate vy ako 

poslanci ste súčasťou od prvého začiatku. Je to naša iniciatíva ohľadne revízie operačného 

programu Integrovaný regionálny operačný program (IROP) tak, aby boli oprávnené aktivity 

súvisiace so zvýšenou kapacít základných škôl. Viete, že v IROPe sa nachádzajú aktivity 

spojené so základnými školami ale len v stupni odborných učební. Na základe komunikácií 

s územím, na základe spolupráce s Radou partnerstva, predovšetkým so samosprávnou 

komorou sme vyvinuli iniciatívu viac ako pred rokom a pól, pán župan vo Výbore regiónov, 

následne sme komunikovali so samotnou Európskou komisiou s DG REGIO. Tohto, tejto témy 

sa týkala aj návšteva poslancov v septembri. V podstate k dnešnému dňu je nasledovná 

situácia. Táto naša aktivita bola legitimizovaná tak zo strany Európskej komisie, ako aj zo 

strany riadiaceho orgánu. Župa obdŕžala list ministra pôdohospodárstva pod ktorého spadá 

riadiaci orgán, že túto aktivitu víta a teda dovoľuje spolu s Európskou komisiou spracovať 

revíziu programu. Revízia programov znamená, že sa prepíše operačný program, teraz 

hovorím v jednoduchosti tak, aby táto aktivita tam bola zoprávnená. To sme spracovali môj 

odbor  a  komunikujeme momentálne s riadiacim orgánom. Následne bude zvolaný 

monitorovací výbor, kde táto zmena bude prijatá, následne sa do nej samozrejme musia naliať 

peniaze a potom následne bude vyhlásená výzva. K súčasnému dňu máme 18 žiadateľov 

s ktorými pracujeme viac ako rok a pól a pripravili sme projekty v stupni realizačných projektov 

s právoplatným stavebným povolením. Ten deadline je do 30.06. tak, aby sme deklarovali 

našu pripravenosť v celkovom objeme financií 35 miliónov eur. To znamená, že potrebujeme 

pri systéme financovania pre rozvinutý región presunúť 17 a pól milióna eur zo zdrojov ERDF. 

Asi toľko naozaj v stručnej informácií. Tú našu argumentáciu ktorou sme ako keby obhájili 

svojou pozíciou máte pred sebou. Bola vám rozdaná tak na spoločnej komisii ako aj dodaná 

pred rokovaním zastupiteľstva. Je to súvislá informácia tak, ako bola predkladaná všetkým 

našim partnerom, ktorí v podstate o tom procese rozhodujú. Ďakujem veľmi pekne. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči v bode Rôzne ešte niekto? Nech sa páči, pán poslanec 

Smeja.  

 

 

 

 

 



Martin Smeja 
 

Ďakujem za slovo. Ja už ako som aj na komisii spomínal by som chcel poďakovať za iniciatívu, 

ktorú ste v tomto vyvinuli aj skrz navýšenia kapacít pre základné školy ktorými niektoré, teda 

viaceré samosprávy vrátane Stupavy trpíme. Ďakujem ešte raz za prácu. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem pekne, pán poslanec Tydlitát.   

 

Peter Tydlitát 
 

Ďakujem veľmi pekne za slovo pani podpredsedníčka. Z titulu funkcie predsedu Komisie na 

ochranu verejného záujmu by som rád v skratke informoval všetkých našich ctených 

poslancov, že oznámenie verejného funkcionára všetci poslanci podali v zákonom stanovenej 

lehote. Je tu ešte jeden taký menší právny problém, ktorý poprosím, aby vysvetlil pán doktor 

Šaray a to je, že pokiaľ zo zákona nemuseli všetci dávať ešte daňové priznania, majú otázky, 

že dokedy je potrebné tieto daňové priznania do tohto oznámenia doplniť. Takže ja by som 

potom poprosil ešte pána doktora Šaraya, aby sa k tomu vyjadril. Ďakujem.  

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem pekne. Nech sa páči pán doktor.  

 

Matúš Šaray 
 

Ďakujem pekne. Ak sa teda nemýlim posledná informácia bola taká, že Národná rada schválila 

povinnosť podať daňové priznanie do 30 dní po skončení covidových opatrení. Lebo pôvodný 

návrh bol, že sa to bude posúvať len z toho konca marca do konca mája, ale bolo to schválené 

dlhšie. Vlastne tomuto potom treba prispôsobiť aj to podanie, alebo doručenie toho daňového 

priznania alebo teda toho potvrdenia aj vo vzťahu ku komisii. No nemôžme žiadať skôr ako je 

zákonná lehota na jeho podanie. Takže ak by niečo bolo iné, alebo nejaký nový, nová 

informácia, tak určite, určite vás budeme informovať, že treba niečo urobiť, že nastala nejaká 

situácia. Ďakujem. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem pekne. Nasleduje pán poslanec Dvoran. 

 

Dušan Dvoran 
 

No dneska sa mi podarilo niečo také ako v roku 2017 pri schvaľovaní rozpočtu, keď som 

namiesto ZA zatlačil prihlášku do diskusie. A dneska sa ospravedlňujem za tú svoju 

nepozornosť, keď pri schvaľovaní toho VZN-ka a toho čo som navrhol som hlasoval sám proti 

sebe, lebo myslel som si, že sme už o jeden bod ďalej. A ospravedlňujem sa aj pani poslankyni 

Hrehorovej, ktorú som tým úplne zmiatol, ale som rád, že to prešlo jak to prešlo. Ďakujem. 

 

 

 



Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem pekne. Nech sa páči pani poslankyňa Ovečková. 

 

Lýdia Ovečková 
 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja by som rovnako chcela ako pán poslanec Smeja poďakovať 

Barbore Lukáčovej a celému tímu za úsilie, ktoré teda vyvíjajú nielen čo sa týka projektov 

v oblasti školstva, ale naozaj čo sa týka získania finančných prostriedkov mimo rozpočtových 

zdrojov pre celý Bratislavský samosprávny kraj. Ďakujeme. A teda rovnako ako aj teda iné 

mestské časti ale obce už aj Petržalka začína mať problém s kapacitou základných škôl, takže 

možno sa aj zapojíme.  

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči ešte pani poslankyňa Hudáková. 

 

Mária Hudáková 
 

Ja sa tiež chcem poďakovať za túto iniciatívu pretože mesto Senec nemá kapacity 

v základných školách. Škoda, že tú prvú vlnu, ktorá je do 30.6. sme nestihli, ale teda verím, že 

v tej ďalšej vlne budeme úspešní a teda chcem aj touto cestou poprosiť pani Barboru 

Lukáčovú, aby pravidelne informovala o novinkách a všetkých veciach, ktoré sa dejú v tomto, 

pretože aj z iných obcí sa nás občania pýtajú, alebo poslanci iných obcí, aby sme ich vedeli 

informovať. Ďakujem.  

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem vám veľmi pekne. Ešte v bode Rôzne pán poslanec Zaťovič. Nech sa páči.  

 

Martin Zaťovič 
 

Halo? Ďakujem pekne. Na záver to najlepšie. Chcem privítať v našom klube nového člena, 

Jozefa Uhlera. Ďakujem pekne a verím, že budeme s ním spolupracovať ako ostatní a pre 

ďalších sú tiež otvorené dvere. Kto chce ďalší, náš klub je stále otvorený pre ďalších ľudí. 

Ďakujem pekne. Sme najlepší. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči pán Poslanec Uhler. 

 

Jozef Uhler 
 

Ďakujem a tým zároveň aj oznamujem svoj odchod z Klubu nezávislých poslancov. 

 

 

 

 

 



Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujeme veľmi pekne. Vitaj v našom klube. Uzatváram dnešné rokovanie. Ďakujem vám 

veľmi pekne za aktívnu účasť a ešte jedno oznámenie. Ďalšie zastupiteľstvo bude 26. júna. 

Veľmi pekne ďakujem. Príjemný víkend vám prajem.  
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Švaral Peter, Mgr. et Mgr.  

Tydlitát Peter, Ing.  

Uhler Jozef, JUDr., Mgr.  

Vidanová Lucia, Ing., PhDr.  

Vlačiky Martin, Mgr., PhD.  

Zaťovič Martin, RNDr.  

  

 

 

Petra Fornayová, platforma Kultúrna Bratislava 

Mgr. Barbora Lukáčová, riaditeľka Odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia projektov 

Ing. Patrícia Mešťan, MA, riaditeľka Úradu BSK  

Ing. Agáta Mikulová, riaditeľka odboru cestovného ruchu a kultury 

Róbert Kirchhoff, predseda hodnotiacej komisie dotačnej schémy BRDS pre kultúru 

Mgr. Emil Pavlík, zástupca riaditeľky Úradu BSK 

Ing. Milan Slezák, hlavný kontrolór BSK  

Mgr. Dušan Slovák, referent civilnej ochrany 

JUDr. Matúš Šaray, vedúci právneho oddelenia  

PhDr. Marica Šiková, riaditeľka odboru sociálnych vecí  

Ing. Marek Vlčej, vedúci oddelenia rozpočtu 

Mgr. Jana Zápalová, riaditeľka odboru školstva, mládeže a športu  

 
 

 


